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Αθήνα, σήµερα στις 8 Ιουλίου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του ∆’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανόνες
Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειο-
δότησης και άλλες διατάξεις».

Στην πρωινή συνεδρίαση το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε επί της

αρχής.
Στη σηµερινή απογευµατινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα

άρθρα του νοµοσχεδίου όλα µαζί ως µια ενότητα. Αύριο θα συ-
ζητηθούν οι τροπολογίες.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να καταθέσω κάποιες νοµοτε-
χνικές προσθήκες και διορθώσεις στα άρθρα 1, 2, 3, 11, 12, 13,
35 και 36.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Να κατατεθούν για
τα Πρακτικά και να διανεµηθούν στους συναδέλφους Βουλευ-
τές.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αντώνιος Μπέζας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές προσθήκες και διορθώσεις, οι οποίες έχουν
ως εξής:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η ει-
σηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Παρασκευή Μπουζάλη.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΜΠΟΥΖΑΛΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
νέο πλαίσιο για το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών εκτεί-
νεται σε πέντε κεφάλαια ενότητες. Περιλαµβάνει τριάντα οχτώ
άρθρα και φυσικά τις τροπολογίες.

Η πρώτη ενότητα περιλαµβάνει τα άρθρα 1 έως 8 στα οποία
περιλαµβάνονται οι βασικές φορολογικές διατάξεις που προω-
θούνται σχετικά µε την τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Ει-
σοδήµατος, δηλαδή τη διόρθωση κερδών σε περίπτωση
διαπίστωσης τιµολογιακών αποκλίσεων, την τεκµηρίωση των
τιµών στις ενδοοµιλικές διασυνοριακές συναλλαγές, στους κα-
νόνες υποκεφαλαιοδότησης των επιχειρήσεων, στο φορολογικό
απόρρητο στη ρύθµιση των φορολογικών υποθέσεων, στο ΕΤΑΚ,
στις εκπτώσεις δωρεών και στις δαπάνες επιστηµονικής και τε-
χνολογικής έρευνας.

Η δεύτερη ενότητα περιλαµβάνει τα άρθρα 9 έως 14 τα οποία
αναφέρονται στη διαδικασία ταχείας αδειοδότησης για σηµαντι-
κές επενδύσεις µε στόχο την προώθηση των πολιτικών της Λι-
σαβόνας και της βιώσιµης ανάπτυξης.

Η τρίτη ενότητα περιλαµβάνει τα άρθρα 15 έως 17 και σ’ αυτήν
την ενότητα περιλαµβάνονται θέµατα που αφορούν την τροπο-
ποίηση του κεφαλαίου Α του ν.3746/2009 για το ΤΕΚΕ.

Στην τέταρτη ενότητα περιλαµβάνεται το άρθρο 18 που αφορά
τη σύσταση του κοινωφελούς ιδρύµατος ειδικού σκοπού
«Ίδρυµα Eurobank» για Πρόγραµµα «ΠΥΡΟΠΛΗΚΤΩΝ».

Στην πέµπτη ενότητα είναι τα άρθρα 19 έως 32 που σχετίζονται
µε ρυθµίσεις και διάφορες διατάξεις δηλαδή την ενίσχυση πλη-
γεισών επιχειρήσεων από επεισόδια, την ρύθµιση θεµάτων χρη-
µατοδοτικής µίσθωσης, θέµατα της ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε., την
εγγυοδοσία του ελληνικού δηµοσίου σε στεγαστικά δάνεια, τα
θέµατα Ταµείων Πρόνοιας Εµπορικού Ναυτικού και τα θέµατα
της Ειδικής Γραµµατείας Σ∆ΙΤ.

Τέλος περιλαµβάνονται τα άρθρα που αφορούν τον Ειδικό
Φόρο Ι.Χ µεγάλου κυβισµού και ως άρθρο τα τέλη συνδροµητών
κινητής τηλεφωνίας, την αναπροσαρµογή του ειδικού φόρου κα-
τανάλωσης στη βενζίνη, τη φορολογία κερδών από λαχεία και
από τηλεφωνικά έπαθλα. Συζητάµε επίσης την απαλλαγή από το
φόρο εισοδήµατος των κερδών από αποκτούν τα φυσικά πρό-
σωπα ή οι επιχειρήσεις από τη διάθεση προς τη ∆ΕΗ ηλεκτρικής
ενέργειας που παράγουν από την ένταξή τους σε πρόγραµµα
ανάπτυξης φωτοβολταϊκών συστηµάτων ισχύος µέχρι 10 KW, την
κατάργηση των προηγούµενων διατάξεων που αφορούν την
απαλλαγή από το ΦΠΑ των εµπορευµάτων που εισάγονται από
ταξιδιώτες που ταξιδεύουν σε τρίτες χώρες. Αυτό γίνεται µετά
την ενσωµάτωση στο εθνικό δίκαιο της οδηγίας του 2007/74. Επί-
σης καταργούνται οι διατάξεις που αφορούν στις απαλλαγές των
ειδών που εισάγονται από τρίτες χώρες για τον εξοπλισµό της
δευτερεύουσας κατοικίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εν συντοµία τα άρθρα του νέου
νοµοθετικού πλαισίου προβλέπουν τα παρακάτω:

Το άρθρο 1, προβλέπει τη διόρθωση των κερδών των επιχει-
ρήσεων σε περίπτωση διαπίστωσης τιµολογιακών αποκλίσεων.
Ουσιαστικά, για να επιτευχθεί η διαφάνεια, αλλά και ο αποτελε-
σµατικότερος έλεγχος, προωθείται η εναρµόνιση της εθνικής φο-
ρολογικής νοµοθεσίας µε τον Κώδικα ∆εοντολογίας για την
τεκµηρίωση των τιµών των ενδοοµιλικών συναλλαγών των συν-
δεδεµένων επιχειρήσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Επιπλέον, επι-
διώκεται η υιοθέτηση των βασικών αρχών που περιλαµβάνονται
στις κατευθυντήριες οδηγίες του ΟΟΣΑ, σχετικά µε τις ενδοοµι-
λικές τιµολογήσεις.

Το άρθρο 2, θεσπίζει την υποχρέωση των ελληνικών επιχειρή-
σεων, που συνδέονται µε αλλοδαπές επιχειρήσεις, να τεκµηριώ-
νουν πλέον τις τιµές για τις µεταξύ τους διασυνοριακές
συναλλαγές. Με αυτόν τον τρόπο οι φορολογικές αρχές, σε πε-
ρίπτωση ελέγχου, θα έχουν τη δυνατότητα να διαπιστώσουν την
τήρηση της αρχής της ανοικτής αγοράς, δηλαδή ορθότερη εκτί-
µηση και προσδιορισµός της φορολογητέας ύλης, περιορισµός
της φοροδιαφυγής, αλλά και αντιµετώπιση της διπλής φορολό-
γησης.

Το άρθρο 3, προβλέπει τον περιορισµό της έκπτωσης των

τόκων δανείων που καταβάλλονται από συνδεδεµένες επιχειρή-
σεις. Με τον τρόπο αυτό µπαίνει ουσιαστικά φρένο στον εκτετα-
µένο ενδοοµιλικό δανεισµό των εταιρειών, σε σχέση µε τα ίδια
κεφάλαια που διαθέτουν. Συνεπώς αποθαρρύνεται ο εκτεταµέ-
νος ενδοοµιλικός δανεισµός από συνδεδεµένη επιχείρηση. Οι
επιχειρήσεις πλέον θα δανείζονται σύµφωνα µε τις πραγµατικές
δανειακές τους ανάγκες, γεγονός που θα συµβάλει στη διατή-
ρηση της ρευστότητας, στην ενίσχυση της διαφάνειας, αλλά και
στην καταπολέµηση της φοροδιαφυγής.

Το άρθρο 4, προσθέτει µία νέα περίπτωση στην παράγραφο
5, του άρθρου 85 και αφορά την εξαίρεση από την προστασία
του φορολογικού απορρήτου για τις εταιρείες εκείνες στις
οποίες το δηµόσιο αναθέτει µελέτες, µε στόχο τη βελτίωση του
φορολογικού συστήµατος, αλλά και του φοροελεγκτικού µηχα-
νισµού. Πρόκειται για σηµαντική καινοτοµία που συµβάλλει στον
εντοπισµό των αδυναµιών του συστήµατος, µε τελικό βέβαια
στόχο την ελαχιστοποίησή τους.

Το άρθρο 5, αφορά στη ρύθµιση εκκρεµών φορολογικών υπο-
θέσεων. Σχετίζεται µε την περαίωση φορολογικών υποθέσεων
που υπάγονται στον ν. 3259/2004. Η διάταξη αυτή βάζει τέλος
στην κατάσταση που ισχύει µέχρι τώρα, προωθώντας την ανα-
τροπή της περαίωσης, εφόσον οι οφειλέτες δεν καταβάλουν
εµπρόθεσµα τα ποσά των φόρων τα οποία τους έχουν βεβαιωθεί.

Το άρθρο 6, προβλέπει την παράταση µέχρι και τις 31.12.2010
της έκπτωσης από τα καθαρά κέρδη των επιχειρήσεων ποσο-
στού 50% των δαπανών έρευνας και τεχνολογίας. Με τον τρόπο
αυτόν ενθαρρύνεται η ανάληψη ερευνητικών προγραµµάτων από
την πλευρά των επιχειρήσεων, µε στόχο πάλι την ενίσχυση της
καινοτοµίας, αλλά και της ανταγωνιστικότητας της ελληνικής οι-
κονοµίας.

Το άρθρο 7, αφορά στο Ενιαίο Τέλος Ακινήτων (ΕΤΑΚ). Η συ-
γκεκριµένη διάταξη έρχεται και δίνει µία επιπλέον παράταση έξι
µηνών για τη χορήγηση του πιστοποιητικού σχετικά µε τις µετα-
βιβάσεις των ακινήτων, µε στόχο πάλι να λειτουργήσει το σύ-
στηµα πιο καλά, πιο αποτελεσµατικά.

Το άρθρο 8, προβλέπει την έκπτωση δωρεών σε χρήµα που
πραγµατοποιούν τα φυσικά πρόσωπα και οι επιχειρήσεις προς
το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής, µε στόχο την ενίσχυση
των πόρων του.

Τα άρθρα 9 έως 14, ρυθµίζουν θέµατα ταχείας αδειοδότησης
επενδύσεων κεφαλαιώδους σηµασίας. Πιο συγκεκριµένα: Ορί-
ζεται το πεδίο εφαρµογής της νοµοθεσίας, δηλαδή ένταξη των
επιλέξιµων επενδύσεων, κριτήρια αξιολόγησης. Ορίζεται η διϋ-
πουργική επιτροπή επενδύσεων και οι αρµοδιότητές της, ν.
3049/2002, ως αρµόδια και για την εποπτεία, αλλά και την πα-
ρακολούθηση της διαδικασίας, µε σκοπό να επιτυγχάνεται ο
έλεγχος σε ανώτερο πολιτικό επίπεδο. Ορίζεται η εταιρεία «IN-
VEST IN GREECE Α.Ε.» η πρώην «ΕΛΚΕ Α.Ε.» ως αρµόδια για τη
διαχείριση της διαδικασίας, καθώς και για τη διεκπεραίωση της
αδειοδότησης των επενδύσεων που εντάσσονται στον παρόντα
νόµο. Προβλέπεται αναλυτικά το περιεχόµενο του φακέλου της
επένδυσης, δηλαδή, τα δικαιολογητικά και οι αιτήσεις που χρει-
άζονται.

Τα άρθρα 15 έως 17, προβλέπουν τροποποιήσεις στο κεφά-
λαιο Α’ του ν. 3746/2009 για το ΤΕΚΕ (Ταµείο Εγγύησης Κατα-
θέσεως και Επενδύσεων). Ειδικότερα προωθείται η ενσωµάτωση
στο εθνικό δίκαιο της κοινοτικής οδηγίας 2009/14/ΕΚ σχετικά µε
την τροποποίηση της οδηγίας περί των συστηµάτων εγγύησης
των καταθέσεων όσον αφορά το επίπεδο κάλυψης, αλλά και την
προθεσµία εκταµίευσης. Ουσιαστικά πρόκειται για µία σειρά τρο-
ποποιήσεων που αποβλέπουν στην αποκατάσταση της εµπιστο-
σύνης των καταθετών στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα.

Με το άρθρο 18 προβλέπεται η έγκριση της σύστασης του κοι-
νωφελούς ιδρύµατος Eurobank για το πρόγραµµα των πυρό-
πληκτων.

Το άρθρο 19, ρυθµίζει τις επιτροπές πιστωτικών κανόνων της
Τράπεζας της Ελλάδος.

Το άρθρο 20, προβλέπει την ενίσχυση των επιχειρήσεων που
επλήγησαν από τα επεισόδια.

Το άρθρο 21, προβλέπει την εφαρµογή του leasing στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα αλλά και στους Οργανισµούς Τοπικής Αυ-
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τοδιοίκησης.
Το άρθρο 22, προβλέπει την αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου

του Ταµείου Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μικρών Επιχειρή-
σεων «ΤΕΜΠΜΕ ΑΕ», έτσι ώστε να συνεχιστεί και µε τη δεύτερη
φάση η στήριξη των επιχειρήσεων εκείνων που έχουν ανάγκη τη
ρευστότητα.

Το άρθρο 23, προβλέπει τη δυνατότητα κάλυψης κατά 25%
µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου των δανείων που λαµ-
βάνουν οι ιδιώτες και οι επιχειρήσεις από τις τράπεζες για αγορά
κατοικίας ή επαγγελµατικής στέγης. Είναι ένα µέτρο που θεω-
ρούµε ότι θα βοηθήσει σηµαντικά τους ενδιαφερόµενους να απο-
κτήσουν γρηγορότερα και ευκολότερα κατοικία ή επαγγελµατική
στέγη.

Το άρθρο 24, ρυθµίζει θέµατα Ταµείων Πρόνοιας Εµπορικού
Ναυτικού.

Το άρθρο 25, ρυθµίζει τα θέµατα Ειδικής Γραµµατείας Συ-
µπράξεων ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα.

Το άρθρο 26, αποκαθιστά την ορθή περιγραφή των αρµοδιο-
τήτων του γραφείου εκκαθάρισης µισθοδοσίας.

Το άρθρο 27, εισάγει νέες περιπτώσεις στο Εθνικό Ταµείο Συ-
νοχής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα άρθρα 32 και 34 που προ-
βλέπουν την επιβολή φόρου στα µεγάλου κυβισµού Ι.Χ., αλλά και
την αναπροσαρµογή του ειδικού φόρου κατανάλωσης στη βεν-
ζίνη, θέλω να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα πράγµατα, σχετικά µε την
επιβολή του ετήσιου ειδικού φόρου για τα Ι.Χ. µεγάλου κυβισµού,
επειδή ακούστηκαν πολλά. Ακούσαµε να λέγεται αρκετές φορές
σήµερα το πρωί ότι η Κυβέρνηση εξαπάτησε τους πολίτες µέσα
από τη µείωση των τελών ταξινόµησης στα αυτοκίνητα και µετά
έφερε φορολογία. Επιτρέψτε µου να σας πω ότι πρόκειται για
µία τελείως λανθασµένη προσέγγιση στο θέµα, αφού τα Ι.Χ. άνω
των χιλίων εννιακοσίων είκοσι έξι κυβικών έχουν τη δυνατότητα
να τα αγοράσουν λίγοι και ορισµένοι οι φορολογούµενοι. Η Κυ-
βέρνηση δεν είπε ποτέ ότι θα προβεί στη µείωση των τελών τα-
ξινόµησης, µε σκοπό να πάει ένας µικροµεσαίος να αγοράσει
αυτοκίνητο των δυόµισι χιλιάδων κυβικών ή τριών χιλιάδων κυβι-
κών ή πέντε χιλιάδων κυβικών, γιατί σίγουρα όποιος έχει τη δυ-
νατότητα να αγοράσει ένα τέτοιο αυτοκίνητο, θα πρέπει να
φορολογείται και ανάλογα. Συνεπώς όσοι κατέχουν Ι.Χ. άνω των
χιλίων εννιακοσίων είκοσι έξι κυβικών δεν αντιπροσωπεύουν την
πλειοψηφία των οικονοµικά ασθενέστερων εισοδηµάτων. Θυµίζω
επίσης, ότι το µέτρο δεν αφορά την πλειοψηφία των αυτοκινή-
των, γιατί δεν αφορά τις ειδικές κατηγορίες των υβριδικών και
των αναπηρικών οχηµάτων που εξαιρούνται από τα τέλη κυκλο-
φορίας, είτε για περιβαλλοντολογικούς, είτε για κοινωνικούς λό-
γους.

Ειπώθηκε επίσης ότι φορολογούνται τα υψηλού κυβισµού,
επειδή ρυπαίνουν περισσότερο το περιβάλλον και µάλιστα ο ει-
σηγητής της Μειοψηφίας ίσως να το ειρωνεύτηκε κάπως. Οποι-
αδήποτε τεχνολογική εξέλιξη και να λάβει χώρα, αυτό δεν
σηµαίνει ότι ένα Ι.Χ. των τριακοσίων ίππων διαθέτει την ίδια εκ-
ποµπή καυσαερίων µε ένα Ι.Χ. των ενενήντα ή των εκατό ίππων.
Θεωρώ ότι αυτό το γνωρίζουµε καλά και γι’ αυτό άλλωστε επι-
βάλλονται από την Κοινότητα συγκεκριµένα επιτρεπτά όρια εκ-
ποµπής ρύπων, µε σκοπό την προστασία του περιβάλλοντος. Με
βάση αυτήν τη λογική οι αυτοκινητοβιοµηχανίες εξελίσσουν την
τεχνολογία τους.

Όσον αφορά την αναπροσαρµογή –και τελειώνω κύριε Πρόε-
δρε- στην βενζίνη, πρέπει να πω ότι η χώρα µας σήµερα -και
παρά την αύξηση- εξακολουθεί να εφαρµόζει για τη βενζίνη το
ελάχιστο επιτρεπτό επίπεδο φορολογίας που προβλέπεται από
την υποχρεωτικού χαρακτήρα οδηγία 2003/96 και µάλιστα υπο-
λείπεται ακόµα και τώρα κατά πολύ από το µέσο κοινοτικό επί-
πεδο φορολογίας.

Το άρθρο 33 προβλέπει την επιβολή τέλους στις κάρτες κινη-
τής τηλεφωνίας ή στη διάθεση του χρόνου της επικοινωνίας.

Το άρθρο 35 αναφέρεται στη φορολογία των κερδών από λα-
χεία, που ουσιαστικά µιλάµε για φόρο που επιβάλλεται σε κέρδη
και όχι σε εισόδηµα ή προσωπική περιουσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νέο νοµοθετικό πλαίσιο του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών περιλαµβάνει τα άρθρα

36 και 37.
Το άρθρο 36, αναφέρεται στην απαλλαγή από το φόρο εισο-

δήµατος που προβλέπεται για τα κέρδη που αποκτούν τα φυσικά
πρόσωπα από τη διάθεση προς τη ∆ΕΗ της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας.

Το άρθρο 37, αναφέρεται στην κατάργηση των διατάξεων των
εµπορευµάτων που εισάγονται από ταξιδιώτες από τρίτες χώρες.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ει-
σηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε τις διατάξεις του νο-
µοσχεδίου, στο κάθε ένα άρθρο έχουµε να επισηµάνουµε τα
εξής. Στα άρθρα 1 έως 3 αναφέρονται οι κανόνες τεκµηρίωσης
των ενδοοµιλικών συναλλαγών και οι κανόνες υποκεφαλαιοδό-
τησης των επιχειρήσεων.

Θεωρούµε ότι είναι µία πρωτοβουλία και κάποιες ρυθµίσεις
κρίσιµες που αντιµετωπίζουν ένα πολύ σηµαντικό πρόβληµα, ένα
πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζουν και άλλες χώρες, αλλά εδώ
στην Ελλάδα πιστεύω ότι δεν είχε αντιµετωπιστεί µε τον καλύ-
τερο τρόπο.

Στόχος αυτών των ρυθµίσεων αυτών των άρθρων είναι η αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων. Μέσα από αυτά τα άρθρα θε-
σπίζεται η υποχρέωση των ελληνικών επιχειρήσεων που
συνδέονται µε αλλοδαπές επιχειρήσεις να τεκµηριώνουν τις
τιµές για τις µεταξύ τους διασυνοριακές συναλλαγές. Στόχος
είναι να αποφευχθεί το φαινόµενο της τεχνητής µεταφοράς κερ-
δών από την Ελλάδα σε άλλες χώρες µε χαµηλότερη φορολογία
µέσω υποτιµολογήσεων στις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Επίσης,
καθιερώνονται κανόνες υποκεφαλαιοδότησης επιχειρήσεων, οι
οποίοι αποσκοπούν στον περιορισµό του εκτεταµένου ενδοοµι-
λικού δανεισµού µίας εταιρείας σε σχέση µε τα ίδια κεφάλαιά
της.

Θεωρούµε ότι οι ρυθµίσεις αυτές είναι απαραίτητες. Όµως,
εδώ υπάρχουν ορισµένα προβλήµατα, τα οποία επισηµάναµε και
στην επιτροπή. Κατ’ αρχάς υπάρχει ένα θεσµικό πλαίσιο από το
Υπουργείο Ανάπτυξης. Θεωρούµε ότι οι ρυθµίσεις αυτές είναι
ανταγωνιστικές µε τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης και θέλω να εξηγήσω γιατί και ποιες είναι οι επι-
σηµάνσεις µας σ’ αυτά τα θέµατα.

Πρώτον, η αντιµετώπιση του θέµατος δεν είναι καθολικού χα-
ρακτήρα, αφού δεν εξετάζονται όλες οι περιπτώσεις ενδοοµιλι-
κών συναλλαγών, αλλά µόνον αυτές που από τον έλεγχο, όπως
λέει το συγκεκριµένο άρθρο, διαπιστώνεται ότι συντρέχει περί-
πτωση εφαρµογής των διατάξεων της παραγράφου 2 κ.λπ.,
όπως επαναδιατυπώνεται στο άρθρο 1 του νοµοσχεδίου.

Είναι γνωστό ότι στην Ελλάδα υπάρχουν πολλοί λόγοι και τρό-
ποι για να µη διαπιστωθεί από τον έλεγχο αυτό που θα κινήσει
την όλη διαδικασία. Αυτό, λοιπόν, είναι ένα θέµα. Γι’ αυτό ζητή-
σαµε να υπάρχει καλύτερη διατύπωση ούτως ώστε µ’ αυτές τις
ρυθµίσεις η αντιµετώπιση του θέµατος να έχει καθολικό χαρα-
κτήρα. Προτείνεται να διατυπωθεί έτσι η διάταξη, ώστε να καλύ-
πτει συστηµατικά το σύνολο των ενδοοµιλικών συναλλαγών,
εκτός αυτών που δεν ξεπερνούν το ελάχιστο ποσό των 200.000
ευρώ.

∆εύτερον, το θέµα είναι πολύ προχωρηµένο και απαιτητικό για
να αφεθεί στη δικαιοδοσία του υφιστάµενου ελεγκτικού µηχανι-
σµού. Είναι περίπλοκο θέµα όντως. Είναι σίγουρο ότι θα αποτύ-
χει για τους γνωστούς σε όλους λόγους. Το 80% και άνω των
χωρών µε διαπιστωµένα υψηλού επιπέδου φοροελεγκτικούς µη-
χανισµούς έχουν συστήσει ειδικές υπηρεσίες για την αντιµετώ-
πιση αυτού του θέµατος. Εµείς θα το αφήσουµε στο αναποτελεσµατικό
σύστηµα που έχουµε µέχρι σήµερα ή θα εκµεταλλευθούµε την
ευκαιρία να αφαιρέσουµε ένα πολλά υποσχόµενο αντικείµενο;
Γιατί πραγµατικά αυτό το αντικείµενο είναι πολλά υποσχόµενο
και µπορεί, πραγµατικά, να προσφέρει πολλά έσοδα στο ελλη-
νικό δηµόσιο.

Ο ν. 3728/2008 του Υπουργείου Ανάπτυξης θα πρέπει να κα-
ταργηθεί, γιατί εκτός του ότι είναι λάθος, υπάρχει και ο κίνδυνος
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να εκδίδονται αντιφατικές αποφάσεις που θα περιπλέκουν τα θέ-
µατα, αφού κατά την παράγραφο 6 του άρθρου 2 του προτεινό-
µενου νοµοσχεδίου λέει ότι κατά την έκδοση της απόφασης του
προηγουµένου εδαφίου λαµβάνεται οπωσδήποτε υπ’ όψιν το πε-
ριεχόµενο του φακέλου που προβλέπεται στο άρθρο 26 του ν.
3728/2008.

Άρα, λοιπόν, ποιο θα λαµβάνεται υπ’ όψιν; Άλλα λέει ο νόµος
του Υπουργείου Ανάπτυξης, άλλα λέει ο νόµος τον οποίο συζη-
τούµε και ο οποίος θα ψηφιστεί σε λίγο.

Είναι γνωστό ότι ο νόµος του Υπουργείου Ανάπτυξης αποτελεί
παγκόσµια πρωτοτυπία και έγινε µόνο επειδή ο προηγούµενος
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας αρνιόταν να περάσει το νοµο-
σχέδιο σαν αυτό που συζητιέται σήµερα. Αυτή είναι η αλήθεια.
Είναι επίσης βέβαιο ότι θα εκτεθούµε στον ΟΟΣΑ και στους διά-
φορους άλλους οργανισµούς που έχουν συσταθεί και παρακο-
λουθούν τις επί του θέµατος εξελίξεις σε κάθε χώρα, αφού θα
υπάρχουν δύο νόµοι που θα ρυθµίζουν το ίδιο θέµα. Ξέρουµε,
λοιπόν, ότι αυτοί οι δύο νόµοι είναι ανταγωνιστικοί και θα έπρεπε
να υπάρχει µία ρύθµιση γι’ αυτό το ζήτηµα.

Το υπό ρύθµιση θέµα έχει εξ ορισµού διεθνείς προεκτάσεις
και απαιτεί υψηλό επίπεδο επαγγελµατικής και επιστηµονικής
γνώσης για την πληρέστερη και ακριβέστερη διατύπωση των δια-
τάξεων. Πιστεύουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι παρά την καλή
διάθεση που έχουν αυτές οι ρυθµίσεις, θα είναι αναποτελεσµα-
τικές κατ’ αρχήν γιατί υπάρχει ανταγωνιστικότητα σε σχέση µε το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης και επιπλέον δεν έχουν
καθοριστεί µε σαφέστερο τρόπο οι διατάξεις ούτως ώστε να µην
υπάρχουν προβλήµατα στη συνέχεια. Εν πάση περιπτώσει, νοµί-
ζουµε ότι αν υπάρξει καλύτερη διατύπωση, µπορούν να προ-
σφέρουν σηµαντικά φορολογικά έσοδα στον προϋπολογισµό.

Με το άρθρο 4, εξαιρείται από την προστασία του φορολογι-
κού απορρήτου η χορήγηση στοιχείων από τις εφορίες σε τρί-
τους στους οποίους ανατίθεται µελέτη για τη βελτίωση του
φορολογικού συστήµατος. Είπαµε και στην επιτροπή ότι δεν
υπάρχει άλλος λόγος για να τακτοποιηθεί ένα τέτοιο θέµα και να
γίνει µια τέτοια ρύθµιση παρά µόνο για να γίνει ανάθεση φορο-
λογικών υποθέσεων σε ιδιωτικές εταιρείες. Αυτό σηµαίνει ότι ο
εισπρακτικός µηχανισµός δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις απαι-
τήσεις, δεν µπορεί να εισπράξει τα έσοδα, δεν µπορεί να ει-
σπράξει τους φόρους. Το ερώτηµα, λοιπόν, που τίθεται είναι
γιατί το Υπουργείο δεν αξιοποιεί απευθείας τα στοιχεία που είναι
σε θέση να γνωρίζει η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συ-
στηµάτων µέσω του συστήµατος TAXIS και ζητά τη βοήθεια των
ιδιωτικών εταιρειών.

Αυτό που αναφέρθηκε και στην επιτροπή από εσάς, κύριε Υφυ-
πουργέ, ότι σε κάποιες εξειδικευµένες περιπτώσεις θα µπορού-
σαν να δοθούν αυτά τα στοιχεία για να υπάρξει βοήθεια από
ειδικές εταιρείες προς το ελληνικό δηµόσιο, νοµίζω ότι δεν πεί-
θει κανέναν. Αυτή η βοήθεια θα µπορούσε να δοθεί στο δηµόσιο
µε τη γενικότερη έννοια, δηλαδή σαν γενικές παρατηρήσεις, σαν
γενικοί κανόνες και γενική βοήθεια.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι άλλη είναι η φιλοσοφία και άλλο υποκρύ-
πτεται από αυτό το άρθρο, το άρθρο 4. Κυρίως υποκρύπτεται ότι
θέλετε να αναθέσετε την είσπραξη φορολογικών εσόδων σε ιδιώ-
τες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα χρει-
αστώ ακόµα λίγο χρόνο, γιατί είναι πολλά αυτά που πρέπει να
πούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κατ’ αρχάς, δεν έχει
λήξει ο χρόνος σας, αλλά θα έχετε την ανοχή και όταν λήξει.
Αυτό ήταν το προειδοποιητικό κουδούνι. Μην πανικοβάλλεστε,
κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 5, έχουµε τη ρύθµιση των εκκρεµών φορολογικών

υποθέσεων. Και αυτό το άρθρο, πράγµατι, είναι µία οµολογία για
το ότι δεν µπορούµε να εισπράξουµε τους φόρους. ∆εν µπορεί
ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός να ανταποκριθεί στο ρόλο του.

Όσον αφορά το άρθρο 7 έχουµε το φορολογικό ΕΤΑΚ.
Έχουµε πει πολλές φορές εµείς ως ΠΑΣΟΚ –και το έχουµε τονί-

σει- ότι το ΕΤΑΚ θα καταργηθεί και θα επανέλθει ο Φόρος της
Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας.

Εν πάση περιπτώσει πιστεύουµε ότι έτσι πρόχειρα όπως το εί-
χατε νοµοθετήσει αυτό το θέµα, αντιµετωπίζετε σήµερα τα µε-
γάλα προβλήµατα για την εφαρµογή αυτών των διατάξεων. Γι’
αυτό και δίνετε συνεχώς παρατάσεις. Πάρα πολλοί πολίτες τα-
λαιπωρούνται καθηµερινά στις εφορίες, στις οποίες προσέρχο-
νται για να διορθώσουν το Ε9 ή οτιδήποτε άλλο που έχει σχέση
µε το ΕΤΑΚ.

Στη συνέχεια, ερχόµαστε στο άρθρο 8 που είναι η έκδοση δω-
ρεών από το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής. Θέλω να θυ-
µίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το Ταµείο Κοινωνικής
Συνοχής ανακοινώθηκε στη Βουλή στις αρχές του 2007. Το Νο-
έµβριο του 2007, ο τότε Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
δεσµεύθηκε ότι θα το προικοδοτεί µε 500.000.000 ευρώ στον
προϋπολογισµό του 2008 και θα φθάσει τα 2.000.000.000 ευρώ
µέχρι το 2010. Τελικά, ενέγραψε µόλις 100.000.000 ευρώ στον
προϋπολογισµό του 2008.

Τον Ιανουάριο του 2008 ψηφίστηκε η ίδρυσή του. Παρ’ όλα
αυτά, όλο το 2008 δεν δόθηκε ούτε 1 ευρώ στους φτωχούς και
το 2009 µετονόµασαν το επίδοµα θέρµανσης σε «επίδοµα κοι-
νωνικής συνοχής» για να πουν ότι το Ταµείο κάτι µοίρασε. Και εν
πάση περιπτώσει, αυτά τα 350.000.000 ευρώ που δόθησαν για
το επίδοµα θέρµανσης, τα ονόµασαν «επίδοµα κοινωνικής συνο-
χής».

Εποµένως, αυτό το ταµείο ουσιαστικά είναι ανύπαρκτο και µε
αυτήν τη διάταξη ουσιαστικά ζητάτε τη βοήθεια, τις δωρεές και
την επιχορήγηση από τους Έλληνες πολίτες, για να µπορέσουν
να υπάρξουν χρήµατα για να κάνετε την κοινωνική πολιτική την
οποία έχετε υποσχεθεί µε το Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής.

Όµως, άλλος ήταν ο στόχος και άλλες ήταν οι υποσχέσεις που
είχατε δώσει εδώ στη Βουλή, κύριε Υφυπουργέ.

Ερχόµαστε στη διαδικασία της ταχείας αδειοδότησης. Είναι
τα άρθρα 9 έως 14. Πιστεύουµε ότι είναι θετικό να επιταχύνονται
οι διαδικασίες για την αδειοδότηση των µεγάλων επενδύσεων
που θέλουµε να προσελκύσουµε στη χώρα. Όµως, εδώ θέλω να
θέσω ένα ερώτηµα. Ωραία όλα αυτά. Όµως, το κλίµα που απ’ ό,τι
φαίνεται έχει δηµιουργηθεί στη χώρα τα τελευταία χρόνια, δηµι-
ουργεί προϋποθέσεις να φεύγουν επενδύσεις. Παρακολουθούµε
τον τελευταίο καιρό µεγάλες επιχειρήσεις, µεγάλους οµίλους να
εγκαταλείπουν τη χώρα. Άρα, λοιπόν, ποιος είναι ο στόχος και
ποιο είναι το αποτέλεσµα της µέχρι σήµερα πολιτικής σας; Βλέ-
πουµε συνεχώς ότι διάφοροι όµιλοι και πολυεθνικοί πολλές
φορές εγκαταλείπουν τη χώρα.

Υπάρχει, λοιπόν, µία φυγή από την Ελλάδα. Μακάρι µέσα από
τις ρυθµίσεις αυτές να υπάρξει προσέλκυση επενδύσεων, όµως
πιστεύουµε ότι δεν θα το κατορθώσετε αυτό.

Θέλω να επισηµάνω δύο ζητήµατα: Με τις διατάξεις αυτές
αφήνετε στη διακριτική ευχέρεια της εταιρείας «INVESTING
GREECE» -αυτή που µετονοµάστηκε- να κρίνει την προτεραιό-
τητα επιλογής των επενδύσεων. Πρόκειται περί αυθαίρετης και
υποκειµενικής διαδικασίας που δεν διασφαλίζει ίσους όρους
συµµετοχής των επενδυτών. Αντίθετα θα έπρεπε να προβλέπεται
ότι η εξέταση των επενδυτικών σχεδίων θα γίνεται αυστηρά µε
αριθµητική προτεραιότητα βάσει αριθµού πρωτοκόλλου κατά-
θεσης.

Το δεύτερο που θέλω να επισηµάνω –το είπα και στην επι-
τροπή- είναι ότι πολλές από τις επενδύσεις καθυστερούν διότι
υπάρχουν αλλεπάλληλες προσφυγές στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Προς Θεού, εµείς δεν λέµε ότι πρέπει να καταργηθεί
η δυνατότητα που έχουν οι πολίτες ή οι φορείς να προσφεύγουν
στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Αντίθετα, λέµε ότι αυτή η διαδι-
κασία που κρατάει τρία έως επτά χρόνια –κι έτσι ακυρώνεται η
όποια φιλοσοφία και η όποια προσπάθεια που κάνουµε πολλές
φορές για να επιταχύνουµε τις διαδικασίες- θα πρέπει να αλλά-
ξει. Το νοµοσχέδιο δεν προβλέπει τίποτε σχετικό. Αντίθετα, πι-
στεύουµε ότι θα έπρεπε να προβλέπεται ένας άλλος µηχανισµός
προσβολής προς το Συµβούλιο της Επικρατείας ώστε οι αποφά-
σεις του και να βγαίνουν γρήγορα, σε εύλογο χρονικό διάστηµα,
αλλά και να µην επιτρέπονται στο διηνεκές περαιτέρω προσφυ-
γές και έτσι να πάψει αυτός ο φαύλος κύκλος. Μπορεί εσείς,
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κύριε Υπουργέ, και η Κυβέρνηση να έχετε καλή διάθεση να επι-
ταχύνετε τις διαδικασίες, αλλά όταν µια προσφυγή καθυστερεί
τρία µε επτά χρόνια πώς θα προχωρήσει µία επένδυση; Απο-
θαρρύνεται ο επενδυτής και εγκαταλείπει τη χώρα. Πιστεύω, λοι-
πόν, ότι αυτά τα ζητήµατα δεν τα έχετε αντιµετωπίσει.

Ερχόµαστε τώρα στα άρθρα που έχουν να κάνουν µε το κοι-
νωφελές ίδρυµα EUROBANK για το πρόγραµµα των πυροπλή-
κτων. Εδώ θέλω να επισηµάνω, κύριε Υφυπουργέ, ότι παρά τις
καλές προθέσεις που έχει το ίδρυµα αυτό να βοηθήσει στην απο-
κατάσταση των ζηµιών, εδώ υπάρχει ένα έλλειµµα της πολιτείας.
Έχουν περάσει ήδη δύο χρόνια από τις πρώτες µεγάλες πυρκα-
γιές που είχαµε το 2007 στη χώρα µας και η αποκατάσταση των
πυροπλήκτων βρίσκεται σε πολύ χαµηλό επίπεδο και για τα σπί-
τια και για τις υποδοµές αλλά και για τους αγρότες, κυρίως για
τους αγρότες. Οι αγρότες των πυρόπληκτων περιοχών, µεταξύ
των οποίων είναι και η δική µου περιοχή, η Αχαΐα, δεν έχουν
πάρει χρήµατα ούτε για την αποκατάσταση του φυτικού κεφα-
λαίου, ούτε για τις αποζηµιώσεις για την παραγωγή τους, ούτε,
βεβαίως, για τις εγκαταστάσεις τους που έπαθαν ζηµιές. Αυτά
πώς θα αποκατασταθούν; Μπορεί να είναι καλό ένα ίδρυµα να
θέλει σε κάποιους συγκεκριµένους τοµείς να βοηθήσει στην απο-
κατάσταση αλλά το κράτος που έχει την κύρια ευθύνη πού είναι
τόσο καιρό;

Θέλω να θυµίσω ότι προς την κατεύθυνση αποκατάστασης
υπήρξαν και δωρεές 200.000.000 ευρώ και παραπάνω. Είναι το
γνωστό ίδρυµα στο οποίο προΐσταται ο κ. Μολυβιάτης που έχει
την προεδρία και την ευθύνη κι εκεί τα χρήµατα δεν έχουν προ-
χωρήσει. Είναι δυσκίνητες οι διαδικασίες και τα Υπουργεία που
εµπλέκονται σ’ αυτήν τη διαδικασία δεν προχωρούν γρήγορα µε
συνέπεια και τα χρήµατα να µην έχουν απορροφηθεί και, κυρίως,
οι πυρόπληκτοι να µην έχουν δει τις ζηµιές και τις περιουσίες
τους να αποκαθίστανται. Πιστεύω, λοιπόν, ότι ανεξάρτητα από
τη βούληση που έχει ένα ίδρυµα ή ένας φορέας να βοηθήσει, το
κράτος έχει τη µεγάλη ευθύνη να ανταποκριθεί σ’ αυτές τις υπο-
χρεώσεις.

Θέλω σ’ αυτό το σηµείο να τονίσω και κάτι ακόµα επειδή στις
διατάξεις αυτές αναφέρεται ότι το ίδρυµα αυτό θα µπορεί να πα-
ρεµβαίνει και σε έργα προστασίας του περιβάλλοντος. Το είπα
και στην επιτροπή, κύριε Υφυπουργέ: Προσέξτε αυτό το σηµείο.
Κανένας άλλος δεν έχει ευθύνη παρά µόνο το δηµόσιο για την
προστασία και για τα έργα του περιβάλλοντος σύµφωνα µε το
άρθρο 24 του Συντάγµατος. ∆εν µπορεί κανένας άλλος να πα-
ρεµβαίνει σ’ αυτά τα ζητήµατα.

Έρχοµαι τώρα στις ρυθµίσεις θεµάτων επιτροπών πιστωτικών
κανόνων της Τραπέζης της Ελλάδος. Είναι το άρθρο 19. Το εί-
παµε και στην επιτροπή. Εδώ θα έπρεπε να µας αναφέρετε ποιες
υποθέσεις είναι αυτές που εκκρεµούν, ποια είναι τα πρόστιµα και
τι αφορούν αυτές οι υποθέσεις. ∆εν το κάνατε.

Έρχοµαι στο άρθρο 20 που αφορά την ενίσχυση των πληγει-
σών επιχειρήσεων από τα επεισόδια στο κέντρο της Αθήνας.
Συµφωνούµε µ’ αυτές τις διατάξεις και µ’ αυτήν την επέκταση,
όπως επίσης και µε τη ρύθµιση που κάνατε ούτως ώστε να περι-
λαµβάνονται µέσα σ’ αυτές τις διατάξεις και οι επιχειρήσεις που
έπαθαν ζηµιές και καταστροφές από τροµοκρατικές ενέργειες.
Αυτό είναι θετικό.

Θα ήθελα όµως εδώ να τονίσω κάτι που έχουµε πει άλλες
φορές µέσα στη Βουλή. Υπάρχουν περιπτώσεις όπως στην πε-
ριοχή της Αχαΐας που µε ευθύνη του κράτους περιοχές και επι-
χειρήσεις έχουν υποστεί µεγάλες ζηµιές όπως στην περιοχή των
έργων του περίφηµου ∆ιακονιάρη στην Πάτρα. Εκεί µε ευθύνη
της πολιτείας, µε καθυστερήσεις, µε τη σύγχυση των υπηρεσιών
είχε καθυστερήσει ένα έργο το οποίο δηµιούργησε τεράστια
προβλήµατα και έκλεισε ουσιαστικά για µεγάλο χρονικό διά-
στηµα κάποιες επιχειρήσεις οι οποίες έπαθαν ανεπανόρθωτη
βλάβη. Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι και σ’ αυτές τις περιπτώσεις πρέ-
πει το κράτος να έρχεται και να βοηθάει αυτές τις επιχειρήσεις
αφού µε δική του ευθύνη έχουν δηµιουργηθεί αυτά τα προβλή-
µατα και έχουν πληγεί αυτές οι επιχειρήσεις. ∆ίνεται η ευχέρεια
στο κράτος, στην πολιτεία, στην Κυβέρνηση µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών να εντάσσονται εκεί και
άλλες υποθέσεις. Σ’ αυτό έχει αναφερθεί ο συνάδελφός σας κ.

Λέγκας στη συζήτηση στην οποία αναφέροµαι, κύριε Υφυ-
πουργέ, και ήταν δίκαιο και µάλιστα είχαµε συνηγορία και από
συναδέλφους από τη Συµπολίτευση που γνωρίζουν το θέµα.
Θέλω, λοιπόν, να το εξετάσετε γιατί ακούω ότι εκεί οι επιχειρη-
µατίες της περιοχής, οι καταστηµατάρχες και οι έµποροι σκο-
πεύουν να αρχίσουν µία διαδικασία αγωγών εναντίον του
δηµοσίου. Καταστράφηκαν οι άνθρωποι. ∆είτε αυτό το θέµα. ∆εν
είναι πολλοί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Σπηλιόπουλε,
θα σας παρακαλέσω να ολοκληρώνετε σιγά-σιγά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είπαµε ότι θα έχετε
ανοχή γιατί είναι αρκετά τα άρθρα, αλλά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είπαµε και το πρωί, κύριε
Πρόεδρε, ότι είναι πάρα πολλά τα άρθρα. ∆εχτήκαµε να συζη-
τηθούν όλα µαζί, αλλά πρέπει να υπάρχει και µία άνεση χρόνου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Γι’ αυτό σας έδωσα
ήδη διπλάσιο χρόνο. Σας παρακαλώ σιγά-σιγά να τελειώνετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όσον αφορά στη ρύθ-
µιση θεµάτων χρηµατοδοτικής µίσθωσης leasing πιστεύουµε ότι
είναι θετική αυτή η ρύθµιση, όµως η ρύθµιση αυτή δεν πρέπει να
έχει καθολική εφαρµογή αλλά πρέπει να έχει εφαρµογή σε ορι-
σµένες εξειδικευµένες περιπτώσεις όπως είναι για παράδειγµα ο
µηχανολογικός εξοπλισµός των νοσοκοµείων όπου θέλουν ιδιαί-
τερη συντήρηση και φροντίδα τα µηχανήµατα. Εδώ µπορεί να
γίνει µ’ αυτόν τον τρόπο η προµήθεια, όµως δεν µπορεί να εφαρ-
µοστεί σ’ όλο το δηµόσιο τοµέα και για κάθε µηχανολογικό εξο-
πλισµό, για αυτοκίνητα ή για οτιδήποτε άλλο χρειάζεται ο
δηµόσιος τοµέας γιατί έτσι υπάρχει ο κίνδυνος υπερχρέωσης
του ελληνικού δηµοσίου. Πρέπει να το προσέξουµε αυτό, να µην
πιστέψουµε δηλαδή ότι επειδή έχουµε το leasing σήµερα και
πληρώνουµε λίγα χρήµατα, δεν θα έλθει στη συνέχεια το χρέος
και αυτή η υποχρέωση που θα φορτώνεται συνέχεια στους επό-
µενους προϋπολογισµούς. Αυτό θέλει, λοιπόν, µεγάλη προσοχή.

Για το θέµα του ΤΕΜΠΜΕ συµφωνούµε και πιστεύουµε ότι η
πρώτη εφαρµογή του είχε λάθη. Αυτό το αναγνωρίζει τώρα η Κυ-
βέρνηση και είχαµε τονίσει και τότε ότι η εφαρµογή του ΤΕΜΠΜΕ
στην αρχή είχε προβλήµατα. Πολλοί άνθρωποι που δεν είχαν
ανάγκη πήραν τα χρήµατα µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, τα έβαλαν στην
τράπεζα και έπαιρναν τον τόκο και εν πάση περιπτώσει δεν είναι
αξιολογική η κρίση στο ποιος θα πάρει αυτά τα χρήµατα µέσα
από τη διαδικασία του ΤΕΜΠΜΕ. Νοµίζω ότι τώρα βελτιώνεται η
κατάσταση.

Πιστεύουµε επίσης ότι το 1.000.000.000 που παίρνει το ΤΕ-
ΜΠΜΕ από τα 28.000.000.000 ευρώ των τραπεζών είναι λίγα χρή-
µατα. Θα έπρεπε να πάρει και άλλα. Τα 16.000.000.000 ευρώ
είναι ακόµα αναπορρόφητα. Θα πρέπει περισσότερα χρήµατα να
πάνε προς αυτήν την κατεύθυνση, στις µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις και, κυρίως, στην υγιή οικονοµία.

Έρχοµαι τώρα µε µια κουβέντα στα θέµατα της ειδικής γραµ-
µατείας Σ∆ΙΤ. Θέλω να τονίσω και πάλι, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή
η µέθοδος είναι χρήσιµη, όµως πρέπει να αφορά λίγες και εξει-
δικευµένες περιπτώσεις και νοµίζω ότι εδώ µπορούµε να συµ-
φωνήσουµε. Εκείνο στο οποίο δεν συµφωνούµε είναι ότι υπάρχει
πλήρης αδιαφάνεια και υπάρχει αδιαφάνεια και σε σχέση µε την
ενηµέρωση της Βουλής. ∆εν υπάρχει ενηµέρωση της Βουλής.
Ενώ προβλέπει ο νόµος ότι µία φορά το χρόνο πρέπει να υπάρ-
χει ενηµέρωση, αυτό δεν έχει γίνει ούτε µία φορά από το 2005
και µετά.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, ερχόµενος στην τροπολογία η οποία
ενσωµατώθηκε µέσα στο νοµοσχέδιο µε την οποία επιβάλλονται
τα νέα φορολογικά µέτρα. Είναι ο ειδικός φόρος επιβατικών αυ-
τοκινήτων, οχηµάτων ιδιωτικής χρήσης µεγάλου κυβισµού, είναι
το τέλος συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας και το τέλος καρτο-
κινητής τηλεφωνίας, είναι η φορολογία κερδών από τα λαχεία
κ.λπ., όλα αυτά στα οποία αναφέρθηκα και το πρωί. Πιστεύουµε
ότι αυτή η φορολογία θα δηµιουργήσει πρόβληµα στην αγορά,
θα δηµιουργήσει µεγαλύτερα προβλήµατα στην κατανάλωση,
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εποµένως και λιγότερα έσοδα στον ελληνικό κράτος. Άρα, λοι-
πόν, φαίνεται ότι αυτά τα προβλήµατα είναι αλληλένδετα, είναι
ένας φαύλος κύκλος. Από τη µια µεριά µαζεύουµε φόρους, από
την άλλη όµως θα εισπράττουµε στη συνέχεια λιγότερους φό-
ρους λόγω του ότι η οικονοµία θα βρίσκεται συνεχώς σε ύφεση.

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι αυτά τα φορολογικά µέτρα, παρ’ ότι
φαίνεται ότι λαµβάνονται για να καλύψουν τις αδυναµίες του
προϋπολογισµού αλλά και τις απαιτήσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για τη µείωση των ελλειµµάτων, δεν θα ανταποκριθούν στις
απαιτήσεις που υπάρχουν. Εν πάση περιπτώσει, φαίνεται ότι έρ-
χεται και το νέο «πακέτο» του φθινοπώρου για να καλύψει ακόµα
µεγαλύτερες ανάγκες του προϋπολογισµού.

Το θέµα είναι ότι όλα αυτά τα µέτρα που έχουν ληφθεί –το «πα-
κέτο» του φθινοπώρου θα είναι το τέταρτο µέσα σ’ ένα χρόνο-
φαίνεται ότι δεν έχουν κανένα αποτέλεσµα. Βέβαια η δικαιολογία
ότι για όλα φταίει η µεγάλη κρίση νοµίζω ότι δεν πείθει πλέον κα-
νέναν, κύριε Υφυπουργέ, διότι και το 2007 και το 2008 τα ελ-
λείµµατα βρίσκονταν πολύ παραπάνω απ’ αυτά που είχατε
υποσχεθεί.

Πιστεύω ότι άλλος είναι ο λόγος. Ο λόγος είναι ότι έχετε δια-
λύσει τους εισπρακτικούς µηχανισµούς, σας έχουν ξεφύγει οι
δαπάνες πέρα από κάθε έλεγχο και βεβαίως η ανάπτυξη της
χώρας µας συνεχώς µειώνεται. Αυτό είναι ένα πολύ µεγάλο πρό-
βληµα.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας ακόµη ότι για το δηµόσιο
δανεισµό –επειδή ειπώθηκαν πολλά το πρωί και από τον Υπουργό
Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Παπαθανασίου και από εσάς,
κύριε Υφυπουργέ- έχουµε φθάσει ήδη τα 50.000.000.000 ευρώ
για το 2009 και από ό,τι φαίνεται θα ξεπεράσουµε τα 60.000.000.000
ευρώ.

Ήδη το ελληνικό κράτος έχει αυξήσει το χρέος του µέσα στα
τελευταία πέντε χρόνια κατά 100.000.000.000 ευρώ, δηλαδή
πάνω από 10.000 ευρώ κάθε Έλληνας πολίτης έχει χρεωθεί µέσα
σε αυτά τα πέντε χρόνια, χωρίς, βέβαια, να φαίνεται ότι θα ανα-
κοπεί αυτός ο ρυθµός αύξησης του δηµοσίου χρέους.

Ο κύριος Υπουργός είπε το πρωί ότι το χρέος πρέπει να το µε-
τράµε –και το µετράµε, έτσι είναι- ως ποσοστό του ακαθαρίστου
εθνικού προϊόντος. Όµως δεν µας είπε κανείς –και δεν το λέει
κανείς- ότι η αύξηση του ακαθαρίστου εθνικού προϊόντος που
έγινε τα περασµένα χρόνια, αυτή η πλασµατική, θεωρητική αύ-
ξηση, που είναι ο παρονοµαστής, µειώνει και το ποσοστό του
χρέους. Φαντασθείτε να είχε γίνει αυτή η αύξηση του ακαθαρί-
στου εθνικού προϊόντος, που θα ήταν σήµερα το χρέος!

Σηµασία έχει να βλέπουµε και τα απόλυτα νούµερα, δηλαδή
τα 100.000.000.000 ευρώ που χρεώθηκε το ελληνικό κράτος τα
τελευταία πέντε χρόνια. Πού πήγαν αυτά, κύριε Υπουργέ; Αυτό
δεν είναι ένα ερώτηµα; Αυτό δεν απασχολεί τον κάθε Έλληνα πο-
λίτη;

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι παρά την καινούργια φορολογική επι-
δροµή τα πράγµατα δεν διορθώνονται. Πιστεύουµε ότι οι πολίτες
πλήττονται συνεχώς και νοµίζω ότι εκείνο που έχει µεγαλύτερη
σηµασία είναι ότι πρέπει να ανακοπεί αυτή η κακή πορεία της
χώρας µας. Και η κακή πορεία της χώρας µας µπορεί να ανακο-
πεί µε µία καινούργια αρχή, µε µία καινούργια κυβέρνηση που
µπορεί να αναλάβει τις τύχες του τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Επιτρέψτε µου µία σύνοψη της µέχρι τώρα συζήτησης που έχει
διεξαχθεί από το πρωί, αλλά και τώρα.

Παρατηρήσαµε και πάλι διαξιφισµούς ανάµεσα στην Κυβέρ-
νηση και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατά κύριο λόγο, για το
ποιος είναι υπεύθυνος για την κατάσταση που βιώνουν τα λαϊκά
στρώµατα. Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επιµένει ότι
υπεύθυνη είναι η διεθνής κρίση και ότι η Κυβέρνηση κάνει ό,τι
µπορεί για να αντιµετωπίσει τις συνέπειες, να έχει ένα εξισορ-
ροπηµένο και δίκαιο σύστηµα αντιµετώπισης και πως έχει ένα

σχέδιο το οποίο υλοποιεί.
Το ΠΑΣΟΚ, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θεωρεί ότι υπεύθυνη

για τα προβλήµατα είναι η Κυβέρνηση µε τη διαχείρισή της, την
αναξιοπιστία την οποία επιδεικνύει και τα διάφορα σκάνδαλα τα
οποία πηγάζουν µέσα από αυτήν την πολιτική. Επίσης θεωρεί ότι
χρειάζεται µία άλλη κυβέρνηση που µε το µαγικό της ραβδί θα
λύσει όλα τα προβλήµατα του τόπου και των λαϊκών στρωµάτων.

Βεβαίως, µπορεί να υπάρχουν διαχειριστικές αδυναµίες και ελ-
λείψεις από πλευράς της Κυβέρνησης, αλλά ταυτόχρονα ως ΚΚΕ
εκτιµάµε ότι έχει και σχέδιο, αξιοποιώντας τις συνέπειες της κρί-
σης, για να προχωρήσει στην υλοποίηση αντεργατικών µέτρων.
Αυτό δεν είναι τίποτα άλλο από το ευρωενωσιακό σχέδιο για την
ανασυγκρότηση της ευρωενωσιακής οικονοµίας, όπως αυτό
αποφασίστηκε από όλες τις χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Βεβαίως η Κυβέρνηση έχει επιλέξει την υλοποίηση αυτού του
σχεδίου µέσω της διαδικασίας της σαλαµοποίησης, παίρνοντας
µία σειρά ξεκοµµένα, αποσπασµατικά µέτρα, ακριβώς γιατί δεν
θέλει να αναδειχθεί ο βαθιά αντιλαϊκός και επικίνδυνος χαρα-
κτήρας του σχεδίου ανασυγκρότησης. Αυτό ακριβώς το σχέδιο
ικανοποιούν και οι αποσπασµατικές διατάξεις του συγκεκριµέ-
νου σχεδίου νόµου που συζητάµε.

Έχουµε δηλαδή από τη µια µεριά τη διευκόλυνση της δράσης
του κεφαλαίου, είτε αφορά τις διατάξεις για τις ενδοοµιλικές συ-
ναλλαγές είτε αφορούν µία σειρά φορολογικά κέντρα τα οποία
παρέχονται, όπως για παράδειγµα το άρθρο που εκπίπτει από τα
καθαρά κέρδη των επιχειρήσεων στο 50% των δαπανών για την
έρευνα και την τεχνολογία, είτε παραδίδει νέα κίνητρα, αξιοποί-
ηση της ενέργειας µε την ηλιακή µορφή -τα φωτοβολταϊκά- ή και
άλλες πλευρές που έχουν να κάνουν µε την υποτιθέµενη αντιµε-
τώπιση των γραφειοκρατικών διαδικασιών, µέσα από διαδικασίες
ταχείας αδειοδότησης, που ακριβώς αυτή αµφισβητεί πλευρές
ελέγχου, αδύνατων, λειψών, όσον αφορά τη δηµόσια υγεία και
την προστασία του περιβάλλοντος.

Σε αυτήν, λοιπόν, την κατεύθυνση, συνολικά της ενίσχυσης,
της επέκτασης, της δράσης, κινείται και η λογική της περαιτέρω
εµπορευµατοποίησης των λαϊκών αναγκών, η αξιοποίηση των
leasing που ιδιωτικοποιεί ακόµη περισσότερο την υγεία και την
πρόνοια, τα Σ∆ΙΤ και η χρησιµοποίησή τους για την ιδιωτικοποί-
ηση των υποδοµών.

Βεβαίως επιλέγει τη συνειδητή φοροεπιδροµή στα λαϊκά ει-
σοδήµατα µέσα από τις συγκεκριµένες διατάξεις για τη βελτίωση
των φορολογικών εσόδων και όσον αφορά την κινητή τηλεφωνία
και την αύξηση του ειδικού φόρου στα καύσιµα.

Επειδή ακριβώς επειδή αυτή η πολιτική της είναι βαθιά αντι-
λαϊκή, οξύνει τα προβλήµατα, µεταθέτει την αντιµετώπιση των
προβληµάτων των φτωχών και εξαθλιωµένων στρωµάτων στη λε-
γόµενη κοινωνική ευαισθησία, που πίσω από τα διάφορα ιδρύ-
µατα δεν κρύβεται τίποτα άλλο –όπως το συγκεκριµένο ίδρυµα
της Eurobank- η προσπάθεια να βελτιώσει την κοινωνική της ει-
κόνα και ταυτόχρονα να προσπαθήσει µε διάφορους τρόπους να
αξιοποιήσει τα τεράστια φιλέτα, τα οποία θα προκύψουν µέσα
από τις αλλαγές της χρήσης γης στις πυρόπληκτες περιοχές, για
να επεκτείνει, να ενισχύσει την κερδοσκοπική της δράση.

Τα όποια «φιλολαϊκά» µέτρα, τα οποία εµπεριέχονται στο συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο, απέχουν πολύ από την κάλυψη των ανα-
γκών, όπως για παράδειγµα η αύξηση εγγυοδοσίας του
ελληνικού δηµοσίου στο 25% των στεγαστικών δανείων δεν απα-
ντά στο πρόβληµα της λαϊκής στέγης, δεν απαντά στο ζήτηµα
της εµπορευµατοποίησης αυτής της ανάγκης, δεν απαντά στο
ζήτηµα της τεράστιας κερδοσκοπίας που έχει ανοίξει από τις κα-
τασκευαστικές εταιρείες, αλλά και από τα χρηµατοπιστωτικά
ιδρύµατα για την εκµετάλλευση αυτών των λαϊκών αναγκών ή
επίσης το ζήτηµα της ενίσχυσης των πληγεισών επιχειρήσεων
από διάφορα γεγονότα, ούτε επίσης αντιµετωπίζει το σύνολο των
προβληµάτων, που κατά κύριο λόγο µας απασχολούν, τα οποία
υφίστανται οι µικρές και οι πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Βεβαίως η όλη δράση του ΤΕΜΠΜΕ αποτελεί ψευδεπίγραφο
στοιχείο, γιατί ακριβώς δεν εντάσσει σε αυτήν τη διαδικασία τις
πολύ µικρές επιχειρήσεις, τους αυτοαπασχολούµενους, στην
ανάγκη χρηµατοδοτούµενους, που βεβαίως είναι η µία πλευρά

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΖ’ - 8 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 999



των προβληµάτων. ∆εν αντιµετωπίζουν το σύνολο των προβλη-
µάτων που αντιµετωπίζουν οι αυτοαπασχολούµενες οικογενεια-
κού χαρακτήρα επιχειρήσεις που προέρχονται από το σύνολο
της κυβερνητικής και ευρωενωσιακής πολιτικής, είτε έχουν να
κάνουν µε την επαγγελµατική στέγη είτε µε τη φορολογική πολι-
τική και το ασφαλιστικό.

Άρα, λοιπόν, τα µέτρα αυτά είναι ένα φύλο συκής απέναντι στο
συνολικότερο πρόβληµα που αντιµετωπίζουν τα φτωχά λαϊκά νοι-
κοκυριά και γι’ αυτό ακριβώς το λόγο εµείς, ως ΚΚΕ, δηλώσαµε
και το πρωί στην Ολοµέλεια στην επί της αρχής συζήτηση αλλά
και στην επιτροπή ότι δεν µπορούµε να στηρίξουµε ούτε κανένα
από τα άρθρα που προτείνονται, ούτε και το σύνολο του συγκε-
κριµένου νοµοσχεδίου.

Από αυτήν, λοιπόν, την άποψη το πρόβληµα ποιο είναι; Επι-
τρέψτε µου να σταθώ σε αυτό στα δύο λεπτά του χρόνου που
µου αποµένουν. Το πρόβληµα της επιδείνωσης της θέσης των
λαϊκών οικογενειών δεν προέρχεται από αστοχίες των κυβερνη-
τικών πολιτικών. Η κατάσταση αυτή δεν αποτελεί ελληνική ιδιο-
µορφία.

Η αιτία της επιδείνωσης της θέσης είναι το ίδιο το καπιταλι-
στικό σύστηµα, ο εκµεταλλευτικός του χαρακτήρας. Η κρίση που
αντιµετωπίζει σήµερα ο καπιταλισµός δεν είναι κρίση διαχείρι-
σης. Είναι κρίση του ίδιου ακριβώς του συστήµατος, της αναρ-
χίας της παραγωγής, της υπερσυσσώρευσης κερδών και
παραγωγικής δραστηριότητας σε όλο και λιγότερα χέρια.

Προσπαθώντας να αποφύγετε να εντοπίσετε αυτήν την ουσία,
Κυβέρνηση και Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν θέλουν µέσα από
την πολιτική τους να θίξουν το µεγάλο κεφάλαιο και την οικονο-
µική ολιγαρχία γιατί ακριβώς ταυτίζονται και στα εργαλεία στή-
ριξης του κεφαλαίου –την ανταγωνιστικότητα, την
απελευθέρωση, την υλοποίηση της ευρωενωσιακής πολιτικής-
και στα µέτρα, στα οποία θα υλοποιηθεί αυτή η πολιτική είτε κά-
ποιοι τα ονοµάζουν «µπλε» µοντέλο αναπτυξιακής διαδικασίας
είτε κάποιοι άλλοι το ονοµάζουν «πράσινο» µοντέλο αναπτυξια-
κής διαδικασίας.

Αξιοποιούν και οι δύο –ο καθένας για τους δικούς του λόγους-
τις διαπιστώσεις των διεθνών οργανισµών για την κατάσταση της
οικονοµίας, αλλά δεν κάνουν κουβέντα για τις προτάσεις θερα-
πείας που κάνουν οι οργανισµοί, οι οποίοι αµφισβητούν εργα-
σιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα γιατί ακριβώς αυτά θα τα
υλοποιήσει και η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε το δεύ-
τερο πακέτο µέτρων τον Οκτώβρη αλλά και όποια ενδεχόµενη
νέα κυβέρνηση προκύψει µέσα από τις εκλογές, γιατί ακριβώς
συµβάλλουν σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Βεβαίως, έξοδος θα υπάρξει απ’ αυτή την κρίση, αλλά η έξο-
δος θα είναι σε βάρος του λαού και υπέρ του µεγάλου κεφαλαίου
µε την υλοποίηση αυτής της πολιτικής που θα δηµιουργήσει ταυ-
τόχρονα τις προϋποθέσεις για νέα, ακόµα πιο οξυµένη, κρίση
γιατί ακριβώς το σύστηµα έχει εξαντλήσει τα όριά του.

Υπάρχει µήπως εναλλακτική πρόταση καλύτερης διαχείρισης,
αν αµφισβητηθεί το νεοφιλελεύθερο µοντέλο διαχείρισης ή αν
αµφισβητηθεί το σύµφωνο σταθερότητας ή τα πρόσωπα που
απαρτίζουν τις διάφορες επιτροπές και την Κοµισιόν, όπως προ-
βάλλουν άλλα κόµµατα, που αυτοχαρακτηρίζονται «αριστερά»,
αλλά όλα αυτά ενταγµένα στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι; Αποτελεί
αυταπάτη, ουτοπία, είναι σαν τον τρίτο δρόµο που οδήγησε µε τα
µπούνια στον καπιταλισµό και µάλιστα στην πιο νεοφιλελεύθερη
εκδοχή του.

Το κύριο για το ΚΚΕ είναι να συγκεντρωθούν ευρύτερες λαϊκές
δυνάµεις που πλήττονται απ’ αυτήν την πολιτική, από την πολι-
τική εξυπηρέτησης των συµφερόντων των µονοπωλίων, να ορ-
γανώσουν την πάλη τους για να αποκρούσουν την αντιλαϊκή
πολιτική Κυβέρνησης και Ευρωπαϊκής Ένωσης, να περάσουν
στην αντεπίθεση διεκδικώντας όλα αυτά που µπορούν να ικανο-
ποιήσουν τις σύγχρονες λαϊκές ανάγκες, γιατί ακριβώς πλούτος
δηµιουργείται.

Αυτό θα αξιοποιηθεί στην κατεύθυνση χειραφέτησης από την
πολιτική της πλουτοκρατίας και των κοµµάτων της, ανοίγοντας
το δρόµο προς την προοπτική που δεν είναι άλλη παρά το γκρέ-
µισµα του σηµερινού εκµεταλλευτικού και απαρχαιωµένου καπι-
ταλιστικού συστήµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η ει-
δική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχα-
λίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα ήθελα χρόνο γιατί είναι το νοµοσχέδιο-µαµούθ µε πάρα
πολλά άρθρα. Το έχουµε καταψηφίσει από την αρχή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα έχετε το χρόνο,
κυρία Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Όχι, δεν αγχώνοµαι,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μα, δεν είπα ότι αγ-
χώνεστε. Είπα ότι θα έχετε το χρόνο σας.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Εντάξει, ευχαριστώ
πολύ.

Είναι το νοµοσχέδιο για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Ξεκινώ-
ντας από το άρθρο 1, ουσιαστικά µε το άρθρο αυτό δίνεται η δυ-
νατότητα να µεταφέρονται ενδοοµιλικά οι ζηµιές µιας
ζηµιογόνας επιχείρησης σε µια κερδοφόρα, χωρίς να επιβάλλε-
ται πρόστιµο στη ζηµιογόνα.

Αυτό συµβαίνει, διότι µέχρι τώρα επιβαλλόταν ένα πρόστιµο
της τάξης του 10% επί της διαφοράς που προέκυπτε από την
υποτιµολόγηση ή την υπερτιµολόγηση, ενώ τώρα θα επιβάλλεται
το πρόστιµο 10% επί των καθαρών κερδών, χωρίς βέβαια να θί-
γονται τα βιβλία και τα στοιχεία της επιχείρησης. Έχω όµως µια
ερώτηση. Αν δεν υπάρχουν καθαρά κέρδη και είναι ζηµιές, τι γί-
νεται σ’ αυτήν την περίπτωση;

Άρθρο 2. Με το άρθρο αυτό ρυθµίζεται η τεκµηρίωση των
τιµών στις ενδοοµιλικές διασυνοριακές συναλλαγές µέσω της θε-
σµοθέτησης της τήρησης φακέλου τεκµηρίωσης, όπου θα περι-
λαµβάνονται αναλυτικές πληροφορίες για τον τρόπο
τιµολόγησης των προϊόντων, χωρίς η τήρηση να είναι υποχρεω-
τική, αλλά στη διακριτική ευχέρεια της επιχείρησης. Αν η έδρα
µιας πολυεθνικής, κύριε Υπουργέ, βρίσκεται σε µια χώρα που φο-
ροαπαλλάσσεται προκλητικά, εκεί τι γίνεται;

Άρθρο 3. Εδώ περιορίζεται το ποσό των τόκων που µια επιχεί-
ρηση µπορεί να εκπέσει από τα έσοδά της, σε περίπτωση που το
δάνειο έχει συναφθεί µε συνδεδεµένη επιχείρηση, δηλαδή µια
ενδοοµιλική δανειοδότηση.

Συγκεκριµένα, καθορίζεται ότι εκπίπτουν οι τόκοι που αντι-
στοιχούν σε δάνειο µέχρι και τριπλάσιο των ιδίων κεφαλαίων της
επιχείρησης. Οι τόκοι που αντιστοιχούν στο υπόλοιπο του δα-
νείου δεν αναγνωρίζονται προς έκπτωση. Αυτά λέει το άρθρο 3
κι εµείς δεν συµφωνούµε.

Άρθρο 4. Με το άρθρο αυτό καταργείται ουσιαστικά το φορο-
λογικό απόρρητο, καθώς επιτρέπεται πλέον η χορήγηση στοι-
χείων από τους φακέλους των φορολογούµενων σε όποιους
τρίτους ανατίθεται η µελέτη για τη βελτίωση του φορολογικού
συστήµατος και σε όποιους θα κληθούν να εφαρµόσουν τις σχε-
τικές προτάσεις. ∆ηλαδή εισπρακτικές εταιρείες, δικηγόροι, λο-
γιστές έχουν άµεση πρόσβαση σε αυτή τη χορήγηση στοιχείων.
Εµείς δεν συµφωνούµε ούτε µε αυτό το άρθρο.

Άρθρο 5. Εδώ προκειµένου ως Κυβέρνηση να πιέσετε τους φο-
ρολογούµενους να πληρώσουν τα ποσά που προκύπτουν από
την περαίωση ορίζεται ότι η περαίωση είναι ανίσχυρη αν δεν κα-
ταβληθούν εµπρόθεσµα τουλάχιστον δύο δόσεις. Εµ βάζετε πε-
ραίωση, εµ βάζετε κι αυτό, γνωρίζοντας ποιος είναι ο σκοπός της
περαίωσης από τις ∆ΟΥ.

Άρθρο 6. Με το άρθρο αυτό παρατείνεται µέχρι τις 31.12.2010
η έκπτωση από τα καθαρά κέρδη των επιχειρήσεων του 50% των
δαπανών έρευνας και τεχνολογίας. Η διάταξη αυτή ήταν από το
2005 έως το 2008. Τώρα δίνεται µια παράταση έως τις
31.12.2010. ∆ιαφωνούµε µε αυτό το άρθρο.

Άρθρο 7. Εδώ λόγω του απίστευτου αλαλούµ που γίνεται µε το
Ε9 και την καταβολή του ΕΤΑΚ, έχει µπλοκάρει το σύστηµα λόγω
ανυπαρξίας οργάνωσης από το ίδιο το Υπουργείο, το Υπουργείο
Οικονοµίας και Οικονοµικών για την είσπραξη του φόρου και της
µη σωστής λειτουργίας της Γενικής Γραµµατείας Πληροφορικών
Συστηµάτων. ∆ίνεται η παράταση έξι µηνών έως την 1.1.2010 για
την ύπαρξη πιστοποιητικού καταβολής του ΕΤΑΚ ως προαπαι-
τούµενο για τη σύναψη συµβολαίων.
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Εγώ θα πω ότι µε το ΕΤΑΚ γίνεται ένας χαµός. Υπάρχουν συ-
µπολίτες µας, οι οποίοι πήραν δύο φορές το χαρτί για να πλη-
ρώσουν ένα ποσό, το ίδιο ποσό δύο φορές. Κάποιες εφορίες δεν
ξέρουν τι να κάνουν και υπάρχει πραγµατικά µια φοβερή σύγ-
χυση και αν δεν βάλετε µια τάξη, βάζετε απλά φορολόγηση για
να γεµίσετε τα ταµεία σας που είναι άδεια. Και δεν είναι µόνο τα
ταµεία σας, είναι τα ταµεία όλου του ελληνικού λαού.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτό που λέτε, αποκλείεται να έγινε!

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, στη
Θεσσαλονίκη γίνεται ένας χαµός. Θέλετε να σας φέρω στοιχεία;
Βεβαίως.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Είπα ότι αποκλείεται να έχουν έλθει αυτά τα στοιχεία
δύο φορές για να πληρώσει το ίδιο άτοµο δύο φορές.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ωραία, θα σας τα
φέρω, κύριε Υπουργέ, γιατί αυτό συµβαίνει σε εφορία της Θεσ-
σαλονίκης. ∆εν το λέω έτσι. Οπότε δεσµεύοµαι αύριο να σας
φέρω τα στοιχεία.

Άρθρο 8. Με τη διάταξη αυτή προβλέπεται η έκπτωση από το
εισόδηµα φυσικών και νοµικών προσώπων, οι δωρεές που κά-
νουν στο Εθνικό Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής. Ένα άρθρο, το
οποίο δεν µας βρίσκει κάθετα αντίθετους.

Περνώντας στο Κεφάλαιο Β’, άρθρα 9-14, στη διαδικασία τα-
χείας αδειοδότησης, όλα αυτά τα άρθρα εµπεριέχουν αυτό το
καινούργιο που βάζετε, το «INVEST IN GREECE Α.Ε.» και καταρ-
γείτε την «ΕΛΚΕ ΑΕ». Έχει γίνει κάτι µε την ΕΛΚΕ; ∆εν έχει κάνει
σωστά τη δουλειά της; Να µας το πείτε.

Θεσπίζετε τη διαδικασία της ταχείας αδειοδότησης για επεν-
δύσεις που στην ουσία αφορούν όλους τους τοµείς του αναπτυ-
ξιακού νόµου, του ν. 3299/2004. Με ποιο σκεπτικό έχουν γίνει
όλα αυτά; Νοµίζω ότι θα τοποθετείτε και θα µας το πείτε.

Άρθρο 10. ∆ιυπουργική Επιτροπή Επενδύσεων. Η διυπουργική
επιτροπή επενδύσεων είναι αρµόδια για την ένταξη στη διαδικα-
σία ταχείας αδειοδότησης καθώς και την εποπτεία και παρακο-
λούθησή της. Ως Υπουργός –βέβαια εσείς είστε Υφυπουργός-
Πρόεδρος της ∆ΕΕ και συµµετέχει και ο Υπουργός Ανάπτυξης,
καλούνται όλοι αυτοί να περιθωριοποιήσουν, κατά περίπτωση,
να συγκροτήσουν µια επιτροπή, η οποία θα προωθεί εκτάκτως
επενδύσεις και θα επισπεύδει τις διαδικασίες για να αλλάξει προ-
θεσµίες. ∆ιαφωνούµε και µε αυτό το άρθρο.

Άρθρο 11. «Αρµοδιότητα της «INVEST IN GREECE Α.Ε.». Θέλω
να µας πείτε εδώ γιατί µετονοµάζεται η «ΕΛΚΕ Α.Ε.» και βέβαια
τι γίνεται µε τις αρµοδιότητές της. Άρα, την ψιλοκαταργείτε,
κύριε Υπουργέ.

Άρθρο 12. «Υποβολή αίτησης ένταξης στη διαδικασία ταχείας
αδειοδότησης». Οι φάκελοι για την υπαγωγή των επενδύσεων
υποβάλλονται στην καινούργια «INVEST IN GREECE Α.Ε.». Αυτή
εξετάζεται από τον Υπουργό, θέτουν τυχόν όρους σε δεκαπέντε
ηµέρες, καλείται επενδυτής για επεξεργασία και κατάθεση ενός
πλήρους φακέλου και η «INVEST IN GREECE Α.Ε.» αναλαµβάνει
τότε την προώθηση όλων των αδειοδοτήσεων και διαδικασιών
για υλοποίηση επένδυσης. Σε όλα αυτά υπάρχει µία σύγχυση.
Θα πρέπει να µας τα αναλύσετε καλύτερα.

Άρθρο 13. «Υποβολή δικαιολογητικών στις αρµόδιες υπηρε-
σίες και φορείς και έκδοση αδειών». Η πληρότητα φακέλου ελέγ-
χεται µέσα σε δεκαπέντε ηµέρες µε αποκλειστική προτεραιότητα,
τρεις µήνες το πολύ οι αδειοδοτήσεις και τελικά ο Υπουργός
δίνει την άδεια για την υλοποίηση της επένδυσης.

Στο άρθρο 14 µε απόφαση της «INVEST IN GREECE Α.Ε.» µπο-
ρεί να συνάπτονται συµβάσεις παροχής υπηρεσιών ή έργου µε
οποιασδήποτε µορφής συµβούλους, µε σκοπό την αξιολόγηση
των αιτήσεων για ένταξη επενδύσεων ή επιχειρηµατικών σχεδίων
στο νόµο αυτό στη διαδικασία ταχείας προώθησης. Τελικά οι
συµβάσεις συνάπτονται και χωρίς διαγωνισµό κατά παρέκκλιση
της κείµενης νοµοθεσίας.

Κεφάλαιο Γ’. Εδώ έχουµε µια ενσωµάτωση στην ελληνική έν-
νοµη τάξη της οδηγίας 2009/14 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
για την τροποποίηση της οδηγίας 9419 περί των συστηµάτων εγ-
γύησης των καταθέσεων, όσον αφορά το επίπεδο κάλυψης και
την προθεσµία εκταµίευσης.

Άρθρο 15. Η Τράπεζα της Ελλάδος πρέπει πλέον από την
πρώτη διαπίστωσή της ότι ένα πιστωτικό ίδρυµα δεν έχει επι-
στρέψει ληξιπρόθεσµες και απαιτητές καταθέσεις στους δικαι-
ούχους, µέσα σε πέντε εργάσιµες ηµέρες αντί των είκοσι µία
ηµερολογιακών ηµερών που προέβλεπε η παλαιά διάταξη να εκ-
δώσει απόφαση βάσει της οποίας ενεργοποιείται το ΤΕΚΕ. Το
νέο καθεστώς εφαρµόζεται από τις 31.12.2010. ∆ιαφωνούµε.

Άρθρο 16, παράγραφος 1 και 2. Το ΤΕΚΕ πρέπει πλέον από τη
στιγµή που θα κοινοποιηθεί η απόφαση της Τράπεζας της Ελλά-
δος µέσα σε είκοσι εργάσιµες ηµέρες αντί του τριµήνου που
προέβλεπε η παλαιά διάταξη, να καταβάλει τα χρήµατα στους
δικαιούχους καταθέτες. ∆υνατότητα παράτασης υπάρχει µόνο
µία αντί περισσότερων που ίσχυαν µέχρι τώρα, η οποία δεν µπο-
ρεί να ξεπερνά τις δέκα εργάσιµες ηµέρες. Το νέο καθεστώς
εφαρµόζεται από τις 31.12.2010.

Παράγραφος 3. Καθιερώνεται ότι πλέον τα συστήµατα εγγύη-
σης καταθέσεων όλων των κρατών-µελών θα διενεργούν τακτι-
κούς περιοδικούς ελέγχους στα συστήµατά τους και θα
ενηµερώνονται από τις αρµόδιες αρχές –στην περίπτωση της Ελ-
λάδας η αρµόδια αρχή είναι βέβαια η Τράπεζα της Ελλάδος- σε
περίπτωση που οι δεύτερες διαπιστώσουν προβλήµατα σε κά-
ποιο πιστωτικό ίδρυµα που ενδέχεται να ενεργοποιήσουν την πα-
ρέµβασή τους.

Επίσης, µετά την ενηµέρωση ενός συστήµατος εγγύησης κα-
ταθέσεων από την αρµόδια αρχή του, το σύστηµα εγγύησης θα
ενηµερώνει το αλλοδαπό σύστηµα εγγύησης του κράτους-µέ-
λους στην περίπτωση που το πιστωτικό ίδρυµα για το οποίο έγινε
η ενηµέρωση έχει υποκαταστήµατα σε αυτό το κράτος-µέλος.
Το νέο καθεστώς εφαρµόζεται από τις 31.12.2010.

Άρθρο 17. Το ΤΕΚΕ µπορεί πλέον να συνάπτει συµφωνίες µε
τα συστήµατα εγγύησης καταθέσεων των υπολοίπων κρατών-
µελών, ώστε να εξασφαλίζεται η προσήκουσα καταβολή αποζη-
µιώσεων στους δικαιούχους. Οι σχετικές συµφωνίες
ανακοινώνονται στην Τράπεζα της Ελλάδος, στο Υπουργείο Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, στην Ελληνική Ένωση Τραπεζών και
στην Ένωση Συνεταιριστικών Τραπεζών Ελλάδος. Η λογική της
συνεργασίας επιβάλλεται λόγω των υποκαταστηµάτων που δια-
τηρούν στο εξωτερικό όλες οι τράπεζες και άρα λόγω της ανα-
γκαστικής εµπλοκής περισσοτέρων του ενός συστηµάτων
εγγύησης καταθέσεων σε περίπτωση που κάποια τράπεζα κα-
ταρρεύσει. Εµείς διαφωνούµε.

Άρθρο 18. Εδώ έχουµε την έγκριση σύστασης ενός ιδρύµατος
µε την επωνυµία «Ίδρυµα Eurobank EFG για Πρόγραµµα Πυρό-
πληκτων» και κύρωση του οργανισµού του. Αυτό το υπό σύσταση
ίδρυµα είναι ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, το οποίο
έπρεπε να διέπεται από διατάξεις του οργανισµού και του Αστι-
κού Κώδικα. Είµαστε εκτός, όµως, του ν. 2039/1939, που προ-
βλέπειεποπτείαΥπουργείουΟικονοµικών,κατάθεσηπροϋπολογισµού
στο Υπουργείο, ενηµέρωση του Υπουργείου για ορισµό του δι-
οικητή, δεσµεύσεις για συναλλαγές προς τράπεζες κ.λπ.

Σκοπός του είναι να ενισχύσει την ανασυγκρότηση των πυρό-
πληκτων περιοχών που έχουν πληγεί από τις πυρκαγιές του 2007
και η στήριξη των πολιτών, η ενίσχυση των µηχανισµών πρόλη-
ψης ανάλογων καταστροφών και οι σύµβουλοι αποκατάστασης
περιβάλλοντος.

Εγώ θέλω να πω ότι αυτό είναι ένα ίδρυµα κάτω από το καθε-
στώς που προανέφερα του ν. 2039/1939 και βέβαια οι υποχρεώ-
σεις της πολιτείας ξαφνικά µεταφέρονται σε ένα ίδρυµα µε
κοινωφελείς σκοπούς.

Η Eurobank Εργασίας θα δωρίσει 20.000.000 ευρώ στο
ίδρυµα.

Τα άρθρα από 19 έως 32 έχουν τίτλο «Άλλες διατάξεις».
Άρθρο 19. Μέχρι το 1987 υπήρχαν στο χρηµατοπιστωτικό σύ-

στηµα πολλοί κανόνες, υπήρχαν ρήτρες και ποινές σε περίπτωση
που κάποια επιχείρηση τους παρέβαινε και ως εκ τούτου στην
Τράπεζα της Ελλάδος υπήρχαν πολλές επιτροπές που επό-
πτευαν την εφαρµογή αυτών των κανόνων και όριζαν και τις ανά-
λογες ποινές. Μετά το 1987 και τη σταδιακή απελευθέρωση του
χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και κυρίως µε το ν. 2548/1997 οι
πιο πολλοί κανόνες καταργήθηκαν µαζί µε το πλέγµα των κυρώ-
σεων. Παρ’ όλα αυτά, αριθµός υποθέσεων εµφανίζεται να εκ-
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κρεµεί ενώπιον των επιτροπών αυτών και ιδίως της δευτεροβάθ-
µιας, η λειτουργία των οποίων ανεστάλη εκ των πραγµάτων µετά
το 1997.

Λόγω του πολύ µεγάλου χρονικού διαστήµατος που έχει πα-
ρέλθει από τότε, αλλά και της εισαγωγής της Ελλάδος στο ευ-
ρωπαϊκό σύστηµα κεντρικών τραπεζών, µε το παρόν άρθρο
καταργούνται ρητά όλες οι επιτροπές και οι εκκρεµείς υποθέ-
σεις τίθενται οριστικά στο αρχείο. ∆εν γίνεται καµµία αναφορά
για τον αριθµό ή το είδος των παραβάσεων, αλλά το συνολικό
ύψος των προστίµων που εκκρεµούν στις οριστικά καταργηθεί-
σες επιτροπές είναι 5.000.000 ευρώ, κύριε Υπουργέ.

Άρθρο 20. Μετά τα γεγονότα του ∆εκέµβρη ψηφίστηκε το
άρθρο 73 του ν. 3746/2009, που προέβλεπε αποζηµίωση των επι-
χειρηµατιών που επλήγησαν. Αντίστοιχη αποζηµίωση θα δικαι-
ούνται πλέον και όσοι επλήγησαν και µετά την ψήφιση του
παραπάνω άρθρου, όπως συνέβη στις 13.3.2009 στο Κολωνάκι,
µόνο που για αυτήν τη συγκεκριµένη περίπτωση οι δικαιούχοι
επιχειρηµατίες δεν θα λάβουν τα 10.000 ευρώ που αφορούν την
αντικατάσταση των τζαµαριών, αφού έλαβαν για αυτό το σκοπό
ειδική αποζηµίωση µε άλλο νόµο.

Τώρα έρχεστε εδώ, βάζετε µία κοινή απόφαση των Υπουργών
Οικονοµίας και Εσωτερικών και κάθε φορά που θα υπάρχει µία
παρόµοια περίπτωση, µε µια ΚΥΑ θα αποζηµιώνονται οι επιχει-
ρήσεις. Καλώς µέχρι εδώ. Πείτε µου ποιος θα ελέγχει τη νοµι-
µότητα, εάν όντως αυτό ήταν µέσα από επεισόδια όπως αυτά
που αναφέρετε παραπάνω στο άρθρο 20 του σχεδίου νόµου.

Άρθρο 21. Το δηµόσιο, οι ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, τα νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου και οι Α.Ε του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα µπορούν να κάνουν χρήση του θεσµού της λειτουργικής
χρηµατοδοτικής µίσθωσης, δηλαδή ενοικίαση παγίου εξοπλι-
σµού µε δικαίωµα αγοράς ή ανανέωσης της µίσθωσης που συ-
νοδεύεται από υπηρεσίες συντήρησης, ασφάλισης, παροχή
αναλώσιµων και κάλυψη συναφών δαπανών για τις ανάγκες τους
σε εξοπλισµό, ιδίως µηχανοργάνωσης, ιατρικό, νοσοκοµειακό,
µηχανοκίνητων οχηµάτων παντός τύπου, πυροσβεστικών αερο-
σκαφών και ελικοπτέρων, καθώς και ελικοπτέρων διακοµιδής και
διάσωσης.

Το leasing µέχρι τώρα χρησιµοποιούνταν από τον ιδιωτικό
τοµέα και από επιχειρήσεις που δεν είχαν τα απαραίτητα χρή-
µατα για να αγοράσουν µετρητοίς τον πάγιο εξοπλισµό τους. Σε
σχέση µε ένα δάνειο το leasing είναι πάντα πιο ακριβό, αλλά προ-
σφέρει το πλεονέκτηµα της παροχής επιπρόσθετων υπηρεσιών
συντήρησης, ασφάλισης και ό,τι προείπα. Το µεγάλο του πλεο-
νέκτηµα, όµως, είναι ότι τα µισθώµατα εκπίπτουν εξ ολοκλήρου
από τα ακαθάριστα έσοδα, µειώνοντας τα καθαρά φορολογή-
σιµα κέρδη.

Η διαφορά, λοιπόν, µεταξύ των µισθωµάτων που εκπίπτουν εξ
ολοκλήρου στην περίπτωση του leasing σε σχέση µε τους εκπι-
πτόµενους τόκους στην περίπτωση ενός τραπεζικού δανείου ή
µε τις αποσβέσεις στην περίπτωση αγοράς µετρητοίς, είναι που
κάνει πολλές φορές, όχι όµως πάντα, το leasing φθηνότερο.

Στην περίπτωση της χρήσης του λίζινγκ από το δηµόσιο χάνε-
ται αυτό το µεγάλο πλεονέκτηµα. Προφανώς το κόστος ενός ελι-
κοπτέρου που αγοράζεται µε λίζινγκ από το δηµόσιο και χωρίς τη
φορολογική ωφέλεια που αναφέραµε θα είναι µεγαλύτερο από
έναν εναλλακτικό τρόπο αγοράς. Αξίζει τελικά να επιβαρυνθεί µε
ένα τόσο µεγάλο κόστος το δηµόσιο µε µόνο το όφελος της συ-
ντήρησης και γενικά των παρεπόµενων ωφελειών;

Άρθρο 22 παράγραφος 1. Ιδρυτικός νόµος του ΤΕΜΠΜΕ. Ο
νόµος προέβλεπε ότι µέχρι 31.12.2008 µπορούσαν να χρησιµο-
ποιηθούν 36.000.000 ευρώ από το µετοχικό του κεφάλαιο για την
επιδότηση του κόστους των δανείων υπέρ των οποίων εγγυάται
το ταµείο. Με το παρόν άρθρο το ποσό αυξάνεται κατά
80.000.000 ευρώ και φθάνει στα 116.000.000. ∆εύτερον, η ηµε-
ροµηνία µέχρι την οποία µπορούν να χρησιµοποιηθούν αυτά τα
116.000.000 ευρώ µετατίθεται για τις 30.6.2013. Με απόφαση της
γενικής συνέλευσης της εταιρείας θα διενεργηθεί µείωση του µε-
τοχικού κεφαλαίου κατά το ποσό που πραγµατικά θα έχει δαπα-
νηθεί για την επιδότηση του κόστους δανεισµού έως 30.6.2013.

Άρθρο 22 παράγραφος 2. Μειώνεται η προµήθεια για τις εγ-
γυήσεις επί των δανείων από 1% σε 0,25% επί του αναλαµβανό-

µενου κινδύνου.
Παράγραφος 3. Αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου του ΤΕ-

ΜΠΜΕ µέσω της έκδοσης νέων ονοµαστικών µετοχών κατά το
ποσό του 1.500.000.000 ευρώ. Η αύξηση θα καλυφθεί από το ελ-
ληνικό δηµόσιο µε την έκδοση και διάθεση στην «ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.»
οµολόγων ίσης ονοµαστικής αξίας τα οποία θα εκδοθούν ειδικά
γι’ αυτόν το σκοπό. Το ΤΕΜΠΜΕ θα πρέπει να στηρίξει τις µι-
κρές και τις πολύ µικρές επιχειρήσεις από το πρώτο πακέτο ΤΕ-
ΜΠΜΕ δεν πήγε σ’ αυτούς που θα έπρεπε να είχε πάει.

Άρθρο 23. Το δηµόσιο εγγυάται τα στεγαστικά δάνεια το µη
καλυπτόµενο ποσό µέχρι το 25% της αξίας που αναγράφεται στο
συµβόλαιο αγοράς. Αφορά µόνο δάνεια α’ ή β’ κατοικίας και
επαγγελµατικής στέγης. Η περίοδος για την οποία ισχύει η εγ-
γύηση είναι από 27.4.2009 έως 31.12.2010. Ανώτατο όριο κάλυ-
ψης µπαίνουν τα 500.000 ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, αν θέλω να πάρω εξοχικό µπορώ να πάρω δά-
νειο µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Ναι.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ.
Τα στεγαστικά δάνεια πρέπει να πηγαίνουν στους χαµηλά

αµειβόµενους, στους µικροµεσαίους.
Στο άρθρο 24. Με το παρόν άρθρο καθορίζεται ότι µε από-

φαση του ∆.Σ. του ΝΑΤ εγκρίνεται…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ,

κυρία Αµµανατίδου, ολοκληρώστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα πάρει και δεύτερο δάνειο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εγώ δεν έχω αντίρ-

ρηση να πάρει όσα δάνεια θέλει και θα της δώσει ο Υπουργός.
Περισσότερο χρόνο δεν µπορεί να πάρει.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Υπάρχουν πολλά
άρθρα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Πασχαλίδου,
είπα από την αρχή ότι θα υπάρχει η ανοχή του Προεδρείου. Σας
έχω αφήσει υπερδιπλάσιο χρόνο. Οι άλλοι συνάδελφοι µετά το
είκοσι λεπτό βρήκαν τον τρόπο να ολοκληρώσουν. Εσείς έχετε
φθάσει στα είκοσι ένα λεπτά.

Παρακαλώ µη διαβάζετε τι προβλέπουν τα άρθρα αλλά πείτε
την άποψή σας οµαδοποιηµένα.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Το άρθρο 24 είναι ένα
άρθρο που µιλάει για το ΝΑΤ. Θεωρούµε ότι θα κάνει µια νέα
αφαίµαξη στο ΚΑΕΟΚΕ. ∆ηµιουργεί πάρα πολλούς κινδύνους.
∆εν το στηρίζουµε.

Στο άρθρο 25 στα Σ∆ΙΤ θα µπορούν πλέον να συµµετέχουν και
οι τοπικές ενώσεις δήµων και κοινοτήτων. Η προηγούµενη διά-
ταξη σε επίπεδο Τοπικής Αυτοδιοίκησης ανέφερε µόνο τους
ΟΤΑ. Ο τρόπος της σύµπραξης δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα ο
οποίος διεισδύει παντού για µας είναι ανεπίτρεπτο. Είναι ένας
τρόπος µε τον οποίο οι µεγάλες επιχειρήσεις το κεφάλαιο µπαί-
νουν εκεί που θα έπρεπε να είναι µόνο το δηµόσιο ή να είναι υπό
δηµόσιο έλεγχο. Αυτό δεν είναι υπό δηµόσιο έλεγχο. Γνωρίζουµε
καλά τα αποτελέσµατα των Σ∆ΙΤ. Από το 1980 που έχουν χρησι-
µοποιηθεί στις ΗΠΑ τα αποτελέσµατα λένε ότι µετά από τριάντα
χρόνια είναι πολύ πιο ακριβά τα Σ∆ΙΤ απ’ ό,τι αν το ίδιο το δηµό-
σιο έκανε αυτές τις επενδύσεις ακόµα και µέσα από δανεισµό. Η
Τοπική Αυτοδιοίκηση πρέπει να έχει πόρους. Να αναδιανέµετε
τους πόρους και σ’ αυτήν για µην έρχεται σε συµπράξεις δηµό-
σιου και ιδιωτικού τοµέα για να κάνει τα έργα για τα οποία θα
έπρεπε να έχει προβλέψει το ίδιο το κράτος.

Στα υπόλοιπα άρθρα θα αναφερθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπός µας και η συνάδελφός µου αφού δεν προλαβαίνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βελόπου-
λος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, στα άρθρα 1 έως
3 τα βλέπουµε θετικά, γιατί έχετε µια κατεύθυνση προς την αύ-
ξηση των φορολογικών εσόδων. ∆εν είναι κακό. Η αλήθεια είναι
ότι υπάρχουν κάποιες δυσκαµψίες ή κάποια διαρθρωτικά προ-
βλήµατα σε σχέση µε τον εσωτερικό δανεισµό των εταιρειών.
Αυτό να το δείτε προσεκτικότερα. Αφήνετε µερικά κενά γιατί δεν
κλείνονται οι στρόφιγγες της φοροδιαφυγής. Η κατεύθυνση είναι
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σωστή αλλά δεν πιστεύουµε ότι επαρκεί.
Ο ήδη υπάρχων ελεγκτικός µηχανισµός δεν επαρκεί, δεν λει-

τουργεί. Απεδείχθη αυτό γιατί ως πολιτική ηγεσία δεν µπορέσατε
να πατάξετε τη φοροδιαφυγή. Είναι κοινό µυστικό ότι η φορο-
διαφυγή δεν είναι ένα απλό φαινόµενο της ελληνικής οικονοµίας.
Είναι ένα κοινωνικό φαινόµενο που αφορά την ίδια τη διαφθορά.
Για να φοροδιαφύγει κάποιος πρέπει να διαφθείρει έναν υπάλ-
ληλο της εφορίας. Αφού δεν επαρκούν οι ελεγκτικοί µηχανισµοί,
αφού απέτυχε το σύστηµα –αναφέροµαι στο άρθρο 1 έως 3
στην προσπάθεια που κάνετε για να µαζέψετε έσοδα- πρέπει να
κάνετε έναν νέο ελεγκτικό µηχανισµό που θα σταµατήσει τη φο-
ροδιαφυγή.

Το χειρότερο απ’ όλα είναι η πολυνοµία. Είναι το µεγάλο πρό-
βληµα της ελληνικής δηµοκρατίας, της ελληνικής οικονοµίας. Εί-
µαστε ένα κράτος µε πάρα πολλούς νόµους οι οποίοι
αλληλοκαλύπτονται και αλληλοακυρώνονται πολλές φορές. Η
ουσία είναι όµως ότι ούτε εφαρµόζονται και δηµιουργούν προ-
βλήµατα στην υλοποίηση και της απονοµής της δικαιοσύνης και
στη φορολογία.

Φέρνετε όντως ένα νοµοσχέδιο που έχει βελτιώσεις ή ακυρώ-
σεις προηγούµενων νοµοθετικών ρυθµίσεων. Σας έδωσα παρα-
δείγµατα το πρωί.

Έρχοµαι στο άρθρο 4 µε το οποίο παραδέχεστε ουσιαστικά
την ανικανότητα του κράτους για την πάταξη της φοροδιαφυγής.
Έτσι βάζετε από το παράθυρο τους ιδιώτες. Αφού το κράτος δεν
είναι ικανό να πατάξει τη φοροδιαφυγή, αφού δεν έχει µηχανι-
σµούς για να πάρει τα έσοδα που πρέπει να πάρει βάζετε τους
ιδιώτες από το παράθυρο. Είναι τραγικό αλλά είναι µια πραγµα-
τικότητα.

Και στο άρθρο 5 παραδέχεστε την ανικανότητα. Αυτό που λέτε
δηµοσίως το παραδέχεστε και γραπτώς. ∆εν µπορείτε να µαζέ-
ψετε έσοδα. Το αν φταίνε οι µηχανισµοί ή αν φταίει η ηγεσία ή αν
φταίει η βούληση είναι ένα συνολικότερο πρόβληµα. Να καθί-
σουµε σοβαρά όλα τα κόµµατα να µιλήσουµε για τη φοροδια-
φυγή στην Ελλάδα αλλά και για την εισφοροδιαφυγή. Είναι ένα
µεγάλο πρόβληµα που ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να αντι-
µετωπίσει ούτε µπόρεσε το ΠΑΣΟΚ στο παρελθόν.

Για το Ταµείο Συνοχής στο άρθρο 8 τι να πει κανείς; Απέτυχε.
∆εν λειτούργησε ποτέ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Κάηκε η Πελοπόννησος, κάναµε ένα Ταµείο Κοινωνικής Συνο-
χής, δηµιουργήσαµε τις εντυπώσεις δίκην πυροτεχνηµάτων ότι
αρωγός θα έρθει η πολιτεία στους ανθρώπους που υπέστησαν
τα πάνδεινα στις πυρκαγιές Ηλείας, αλλά καρκινοβατεί το σύ-
στηµα. Εµείς δώσαµε 1.000.000 ευρώ από τη δική µας πλευρά.
Θα µπορούσαµε να το κάνουµε συνολικά και οργανωµένα όλα
τα κόµµατα, αλλά κυρίως η πολιτεία να µεριµνήσει ώστε το Τα-
µείο Κοινωνικής Συνοχής να λειτουργήσει.

Πάµε στα άρθρα 9 έως 14. Κύριε Υπουργέ, σωστή η κατεύ-
θυνση, καλή η προσπάθεια να επιταχύνετε τις διαδικασίες για
επενδύσεις. Εγώ βέβαια αναρωτιέµαι ποιες επενδύσεις. Μέσω
µιας οικονοµικής κρίσης κανείς δεν επενδύει. Και µάλιστα σε µία
Ελλάδα, µε ένα πολυδαίδαλο φορολογικό σύστηµα, µε µία γρα-
φειοκρατία και κυρίως µε διαφθορά, δύσκολο να υπάρξουν επεν-
δύσεις. Βέβαια αεριτζήδες επένδυσαν, κύριε Υπουργέ. Θα φέρω
ένα παράδειγµα το οποίο δεν συζητήθηκε ποτέ στη Βουλή. Επί
ΠΑΣΟΚ τα µεταλλεία Χαλκιδικής πουλήθηκαν σε έναν αεριτζή
από τη Ρουµανία, ο οποίος ήταν έµπορος ναρκωτικών, διότι δεν
ελέγχουµε ποιοι είναι αυτοί που έρχονται εδώ, κύριε Υπουργέ.
Ο άλλος ο µεγαλοεργολάβος στην Ιόνια Οδό προέκυψε αρχαιο-
κάπηλος και είχε κλεµµένα φορτηγά στην εταιρεία του. Ο γνω-
στός…, που ακούγεται συνέχεια το όνοµά του τελευταίως. Αυτά
τα λέω, για να δείτε ότι καλές είναι οι επενδύσεις –βέβαια επεν-
δύσεις στην εποχή µας δεν υπάρχουν για την οικονοµική κρίση-
αλλά να βλέπουµε και ποιοι είναι οι επενδυτές. ∆εν µπορεί ο κάθε
έµπορος ναρκωτικών να αγοράζει µεταλλεία. ∆εν µπορεί ο κάθε
αρχαιοκάπηλος να κάνει µε κλεµµένα φορτηγά δηµόσια έργα.
Αυτό δείχνει ότι η πολιτεία µας δεν έχει µηχανισµούς ελέγχου,
δεν έχει εκείνη τη δυνατότητα να αντιληφθεί ότι πάνω από όλα
µεν είναι το κέρδος, αλλά όχι το κέρδος ώστε ο πολίτης να οδη-
γείται στο περιθώριο και να εκτίθεται όλο το σύστηµα.

Στο άρθρο 20 δεν έχω να πω τίποτα, είµαστε θετικοί. Κρατώ

µία επιφύλαξη στο άρθρο 22 για την «ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.» Στο άρθρο
23 για την εγγυοδοσία του ελληνικού δηµοσίου, συµφωνούµε.
Επίσης, στο άρθρο 24 που ρυθµίζει θέµατα ταµείων πρόνοιας
Εµπορικού Ναυτικού, συµφωνούµε.

Εκεί που έχω επιφυλάξεις, κύριε Υπουργέ, είναι µε τις Σ∆ΙΤ.
Ξέρετε πολύ καλύτερα από µένα ότι οι µεγαλύτερες κοµπίνες –
να το ξαναπώ οι µεγαλύτερες κοµπίνες- γίνονται στους δήµους.
Και το ξέρετε καλά, το λέει η έκθεση του γενικού επιθεωρητού.
Η µεγαλύτερη διαφθορά υπάρχει στους δήµους. Και να σας πω
γιατί. ∆εν τους ελέγχει κανένας, κάνουν ό,τι θέλουν, δίνουν κον-
δύλια όπου θέλουν, και τους δίνετε τώρα τη δυνατότητα µέσω
Σ∆ΙΤ να κάνουν και µεγαλύτερα έργα, περισσότερες προµήθειες,
να βάλουν τις Σ∆ΙΤ µέσα και να γίνει το πάρτι της αρκούδας –και
ζητώ συγγνώµη που το λέω αυτό. Εξυγιάνετε µε νοµοθετική ρύθ-
µιση την Τοπική Αυτοδιοίκηση -όχι µόνο εσείς και τα υπόλοιπα
κόµµατα και το ΠΑΣΟΚ έχει ευθύνη, γιατί ουδέποτε έπραξε, γιατί
είναι το άντρο της διαφθοράς ό,τι και να µου λέτε. Εκεί είναι το
καρκίνωµα. Και ειλικρινά εγώ ενοχλούµαι όταν οι Βουλευτές απο-
λογούνται για διαφθορά -και το ξαναλέω άλλη µία φορά και δεν
ντρέποµαι- γιατί παίρνουν 6.000 ευρώ, πολλά για κάποιον που
παίρνει 700 ευρώ, αλλά όταν στους δήµους γίνονται παζάρια
εκατοµµυρίων ευρώ, δεν µπορεί ο Βουλευτής ή ο Υπουργός να
βάλει το µαχαίρι στο κόκαλο. Άρα, εδώ έχω την επιφύλαξη µε τις
Σ∆ΙΤ και επαναλαµβάνω ότι η πολιτεία πρέπει να έχει τη µέριµνα
και την πρόνοια να πατάξει τη διαφθορά. Θέλετε να αφήσουµε
την Τοπική Αυτοδιοίκηση ανεξέλεγκτη; Να έχει όµως και επο-
πτεύουσα αρχή. ∆εν µπορεί ο κάθε δήµος να κάνει ό,τι θέλει.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Στο άρθρο 29 γίνονται κάποιες τροποποιήσεις. Έχω και µερι-
κές επιφυλάξεις µε τα φωτοβολταϊκά ή µε τις ανανεώσιµες
πηγές ενέργειας. Σωστή η κατεύθυνση. Ένα σχόλιο θα κάνω,
κύριε Υπουργέ. Έκαναν αίτηση το 2004 ή το 2005 –δεν θυµάµαι-
εφτά χιλιάδες άνθρωποι, για να κάνουν φωτοβολταϊκά. Θέσεις
εργασίας είναι η κάθε εταιρεία που θα δηµιουργηθεί. Εφτά χι-
λιάδες επί εφτά χιλιάδες, σαράντα εννιά χιλιάδες θέσεις εργα-
σίας. Αυτές οι άδειες των φωτοβολταϊκών γιατί καθυστερούν;
Μήπως γιατί η SΗELL, ο µεγαλύτερος προµηθευτής φωτοβολ-
ταϊκών, δηµιουργεί παγκοσµίως προσκόµµατα; Μήπως γιατί οι
µεγάλοι διαπλεκόµενοι στην Ελλάδα θέλουν να κάνουν τα δικά
τους πάρκα πρώτα και µετά να παρκάρουν οι µικροί; Άρα, λοι-
πόν, αν θέλουµε να λέµε ότι είµαστε καθαροί, αµόλυντοι και αδιά-
φθοροι να το αποδείξουµε εν τοις πράγµασι. Εφτά χιλιάδες
οµήρους, όταν οι διαπλεκόµενοι περιµένουν και κάνουν πάρτι!
Ξέρετε τι εννοώ και το επιβεβαιώνουν καθηµερινά δηµοσιεύµατα
εφηµερίδων. ∆υστυχώς, κύριε Υπουργέ, έχουµε επιφυλάξεις και
είναι ουσιαστικές. Κάναµε και τις δικές µας προτάσεις. ∆υστυ-
χώς, όµως, το νοµοσχέδιο είναι πρόχειρο. Και όπως πρόχειρα
κυβερνάτε, έτσι πρόχειρα νοµοθετείτε -αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα- κοινώς προχειρολογείτε. Έτσι, όµως, όπως οδηγείτε την
Ελλάδα, σύντοµα θα πάτε στην αντιπολίτευση αν δεν σοβαρευ-
τείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον
κ. Βελόπουλο.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο των Βουλευτών που έχουν ζη-
τήσει το λόγο.

Το λόγο έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο που ήταν συνεπέστατος.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση µας φέρ-

νει αντιµέτωπους µε το σηµαντικό θέµα της ενίσχυσης της εθνι-
κής µας οικονοµίας και υπογραµµίζει µε ξεκάθαρο τρόπο τα
αναγκαία µέτρα που πρέπει να ληφθούν εν όψει της διεθνούς οι-
κονοµικής κρίσης.

Η σηµερινή συζήτηση µας φέρνει αντιµέτωπους µε το παρόν,
µε το παρελθόν, αλλά και το µέλλον. Με το παρόν, γιατί επιση-
µαίνει τη θέση ευθύνης στην οποία βρισκόµαστε, αλλά και την
ανάγκη να αντιµετωπίσουµε τις προκλήσεις της διεθνούς, αλλά
και εγχώριας συνάµα οικονοµικής κρίσης. Με το παρελθόν, γιατί
αποκαλύπτεται η κακοδιαχείριση της προηγούµενης κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ που µας κληροδότησε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
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και κυρίως το πολύ υψηλό δηµόσιο χρέος που δηµιουργήθηκε
στη δεκαετία του ’80 και συντηρήθηκε στη δεκαετία του ’90. Με
το µέλλον, γιατί τα µέτρα που λαµβάνουµε σήµερα επηρεάζουν
ουσιαστικά την επόµενη µέρα την πορεία της οικονοµίας µας.

∆εδοµένο είναι ότι κανείς δεν θέλει να γίνεται δυσάρεστος.
Καµµία κυβέρνηση δεν θέλει να λαµβάνει µέτρα που επηρεάζουν
αρνητικά την τσέπη του πολίτη. Το πιο εύκολο πράγµα είναι να
µεταθέτει κάποιος το πρόβληµα στο αύριο, να αναβάλει τη λήψη
αναγκαίων, αλλά επίπονων µέτρων, προκειµένου να µην επωµι-
σθεί κανένα πολιτικό κόστος, να κρύβει δηλαδή το πρόβληµα
κάτω από το χαλί και να φτιάχνει ωραίους, όµως, πλασµατικούς
οικονοµικούς απολογισµούς. Σίγουρα αυτό είναι κάτι απλό και
εύκολο. ∆οκιµασµένη µέθοδος, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ.
Αποτελεί µία πρακτική που ακολουθήσατε µε ευλάβεια εσείς οι
αγαπητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αυτό,
όµως, δεν είναι πολιτική ευθύνη. Το λέω αυτό, γιατί εσείς πα-
ρουσιάζεστε ως οι µόνιµοι καλοί Σαµαρείτες που δίνετε υποσχέ-
σεις στους πολίτες, χωρίς αντίκρισµα, χωρίς να λέτε πού θα
βρείτε τα λεφτά, πώς θα ικανοποιήσετε όλα αυτά τα «ναι» που
µε ευκολία µοιράζετε. ∆εν µιλάτε για το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
και κυρίως για το πολύ υψηλό δηµόσιο χρέος που µας κληροδο-
τήσατε, δεν µιλάτε για τη χαµηλή ανταγωνιστικότητα της οικο-
νοµίας µας, η οποία αντικατοπτρίζεται σήµερα σε υψηλό
έλλειµµα ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών, δεν µιλάτε γιατί δεν
τα αντιµετωπίσατε, αλλά τα κρύβατε στα δεύτερα χειρόγραφα
βιβλία. Ξέρετε εσείς. ∆εν αντιµετωπίσατε τον καιρό που έπρεπε,
δηλαδή πριν και αµέσως µετά την είσοδο της χώρας µας στην
ΟΝΕ, ούτε το ζήτηµα του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος και του
υψηλού δηµόσιου χρέους, ούτε πήρατε µέτρα για την ανάπτυξη
της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας µας κι έχετε το θράσος
να έρχεστε και να µιλάτε για τάξη, για οργάνωση, για παιδεία στη
γνώση και ηλεκτρονικές εφαρµογές. Μα, εσείς δεν καταφέρατε
να τα εφαρµόσετε στο ίδιο σας το κόµµα και θα καταφέρετε να
τα οργανώσετε για ολόκληρη την Ελλάδα; ∆εν ξέρετε συνολικά
σε ποια βιβλία, από όλα όσα διατηρούσατε, έχουν εγγραφεί, αν
έχουν εγγραφεί, οι οικονοµικές ενισχύσεις µεγάλης πολυεθνικής
εταιρείας. Όλα αυτά βέβαια, σύµφωνα µε τις δηλώσεις πρώην
κεντρικού και αναγνωρισµένου στελέχους σας.

Λυπάµαι, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, γιατί αποδει-
κνύεται ότι έχετε ασθενή µνήµη ή µάλλον επιλεκτική µνήµη. Θα
σας θυµίσω, λοιπόν, εγώ ότι οι κυβερνήσεις εκείνης της εποχής
ακολουθούσαν τη λογική της ήσσονος προσπάθειας και την απο-
φυγή του πολιτικού κόστους, τη λογική του να παρουσιάζουµε
το πρόβληµα στους πολίτες µε εξαιρετικό περίβληµα και να µε-
ταθέτουµε την επίλυσή του στο µέλλον, τη λογική που θέλετε να
ακολουθήσετε και τώρα, αντίθετα µε αυτή τη λογική που ακο-
λουθεί η σηµερινή Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, που προ-
τιµάµε να αντιµετωπίζουµε το πρόβληµα σήµερα µε αίσθηµα
ευθύνης και υπευθυνότητας. Μετά το 2004 προωθήσαµε µε κα-
θυστέρηση, δυστυχώς, τουλάχιστον δύο δεκαετιών το πρώτο
κύµα µεταρρυθµίσεων. Πετύχαµε τη συνέχιση των υψηλών ρυθ-
µών ανάπτυξης της εθνικής µας οικονοµίας, τη βελτίωση των
πραγµατικών εισοδηµάτων, αλλά και τη σηµαντική µείωση της
ανεργίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι µεταρρυθµίσεις που έγιναν
τα τελευταία πέντε χρόνια για να ενισχύσουµε την εσωστρέφεια
της οικονοµίας µας και να αντιµετωπίσουµε τις δηµοσιονοµικές
ανισορροπίες, ήταν ασφαλώς θετικές, αλλά όχι αρκετές για να
αντιµετωπισθεί οριστικά το πρόβληµα του χρέους και της αντα-
γωνιστικότητας που τώρα µε την εµφάνιση της κρίσης φάνηκε
σε όλο του το µέγεθος. Και βέβαια εδώ θα συµφωνήσω µε κά-
ποιες λογικές φωνές συναδέλφων της Αντιπολίτευσης για ακόµα
καλύτερη και οικονοµικότερη λειτουργία του κράτους, για ακόµα
καλύτερη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος. Στα δύο χρόνια
που διαρκεί ήδη η παγκόσµια χρηµατοοικονοµική αναταραχή, η
περίοδος που διανύουµε σήµερα είναι η δυσκολότερη και ταυ-
τόχρονα η πλέον κρίσιµη για τη µετέπειτα πορεία της οικονοµίας
µας, είναι η περίοδος όπου οι επιπτώσεις της διεθνούς οικονο-
µικής κρίσης αποτυπώνονται πλέον ξεκάθαρα τόσο στην πραγ-
µατική οικονοµία, όσο και στα δηµοσιονοµικά µεγέθη όλων των
ευρωπαϊκών χωρών.

Τα στοιχεία όλα µας δείχνουν ότι το τελευταίο τρίµηνο του
2008 και το πρώτο τρίµηνο του 2009 η πορεία της ευρωπαϊκής οι-
κονοµίας υπήρξε χειρότερη από κάθε πρόβλεψη. Αντίθετα απ’
αυτήν την τάση όµως, η χώρα µας, µαζί µε την Κύπρο, ήταν οι
µόνες οι οποίες διατήρησαν θετικό ρυθµό ανάπτυξης το πρώτο
τρίµηνο του 2009, έστω και οριακά.

Βεβαίως οφείλουµε να γνωρίζουµε ότι η επιβάρυνση της οι-
κονοµίας µας ήταν µεγαλύτερη σε σχέση µε τις αρχικές προ-
βλέψεις και όπως φανερώνουν όλα τα στοιχεία θα συνεχιστεί
κατά τη διάρκεια του έτους µε το ρυθµό ανάπτυξης να κυµαίνε-
ται γύρω στο µηδέν.

Εκτίµησή µας είναι ότι και η ελληνική οικονοµία θα αρχίσει να
ανακάµπτει προς το τέλος του 2009 και θα έχει επιστρέψει
έγκαιρα σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης το 2010.

Είναι δεδοµένο, λοιπόν, ότι στην παρούσα συγκυρία είναι ανα-
γκαία ορισµένα γενναία µέτρα για να τονώσουν την οικονοµία
µας. Στο πλαίσιο αυτό λαµβάνονται τα συγκεκριµένα µέτρα που
συζητούµε σήµερα και προβλέπονται από τις διατάξεις του συ-
γκεκριµένου νοµοσχεδίου και των τροπολογιών που το συνο-
δεύουν.

Στο σηµείο αυτό επιτρέψτε µου να σηµειώσω ότι το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο περιλαµβάνει διατάξεις που αφορούν στην ενί-
σχυση της φορολογικής νοµοθεσίας µέσα από τη ρύθµιση
θεµάτων όπως των τιµολογιακών αποκλίσεων που παρουσιάζο-
νται στην τεκµηρίωση των τιµών, στις ενδοοµιλικές διασυνορια-
κές συναλλαγές, στις υποκεφαλαιοδοτήσεις επιχειρήσεων, αλλά
και του περιορισµού της έκδοσης των τόκων που προβλέπονται
από τη νοµοθεσία της εφαρµογής της διαδικασίας χρηµατοδο-
τικής µίσθωσης από το δηµόσιο στους Οργανισµούς Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, αλλά και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, τη
στήριξη του κλάδου της οικοδοµής και της ενίσχυσης των µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων και φυσικά ζητήµατα φορολογικού χα-
ρακτήρα, όπως το φορολογικό απόρρητο, οι εκκρεµείς
φορολογικές υποθέσεις, το ΕΤΑΚ. Μείζονα ζητήµατα και µείζονα
µέτρα, τα οποία δεν έχω το χρόνο να τα αναπτύξω αναλυτικό-
τερα.

Επιτρέψτε µου µόνο να σηµειώσω ότι το νοµοσχέδιο επιχειρεί
να ενισχύσει την αξιοπιστία και τη φερεγγυότητα της χώρας µε
µέτρα που είναι κατά το δυνατόν δίκαια κατανεµηµένα, καθώς το
µεγαλύτερο µέρος των µέτρων αφορά τα υψηλά εισοδήµατα,
ενώ όλα όσα θα κληθούν να πληρώσουν τα µεσαία και χαµηλά ει-
σοδήµατα αφορούν δαπάνες που δεν είναι ανελαστικές, στην κι-
νητή τηλεφωνία, και στις οποίες µπορούν να γίνουν πραγµατικά
οικονοµίες. Αντίθετα µε έκπληξη διαπιστώνω ότι το ΠΑΣΟΚ προ-
τείνει όλα τα εισοδήµατα από εργασία, από µερίσµατα, από ενοί-
κια, από τόκους, να φορολογούνται µε τον ίδιο τρόπο, στην ίδια
κλίµακα. Αυτό σηµαίνει ότι θα αυξηθεί κατακόρυφα η φορολο-
γική επιβάρυνση όλων των νοικοκυριών που έχουν έσοδα από
καταθέσεις, από µετοχές, πέραν των προβληµάτων που θα δη-
µιουργήσει το µέτρο αυτό στη διαδικασία ανάπτυξης της οικο-
νοµίας. Αν αυτό δεν είναι φορολογική αφαίµαξη όλων των
πολιτών, τότε τι είναι αλήθεια;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα δεν είναι καιρός για
υποσχέσεις χωρίς αντικρίσµατα αλλά για πράξεις και συγκεκρι-
µένα µέτρα, που µπορούν όµως να εφαρµοστούν. Σήµερα απαι-
τούνται άµεσες και µόνιµες λύσεις. Προς αυτήν την κατεύθυνση
κινείται αποφασιστικά η Κυβέρνηση µε το παρόν νοµοσχέδιο,
λαµβάνοντας µέτρα για την αντιµετώπιση των επιπτώσεων της
οικονοµικής κρίσης και την έξοδο της χώρας από την κρίση αυτή.
Αλλά και ταυτόχρονα µέτρα για την τόνωση της αγοράς, όπως
είναι τα µέτρα που λαµβάνονται για τη στήριξη µικρών και πολύ
µικρών επιχειρήσεων όπως και για τη στήριξη της οικοδοµικής
δραστηριότητας.

Σήµερα λαµβάνουµε αποφάσεις που µπορεί να µην είναι ευ-
χάριστες ή να έχουν πρόχειρο πολιτικό κόστος, είναι όµως απο-
λύτως αναγκαίες για να πετύχουµε το στόχο µας, για όποιον
θέλει να υπηρετήσει το καλό του τόπου µε υπευθυνότητα και
ετοιµότητα και όχι µόνο και µόνο το κοµµατικό του συµφέρον.
Είναι ο δρόµος που έχει επιλέξει ξεκάθαρα η Κυβέρνηση, ο δρό-
µος που ακολουθεί και θα συνεχίσει να ακολουθεί.

Είναι ανάγκη να λέµε στους πολίτες τα πράγµατα µε το όνοµά
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τους, όσο σκληρά και αν είναι και όχι να περιγράφουµε αυτό που
θέλουµε και να ισχύουν σαν να είναι δεδοµένα. Αρκετά µε τη τά-
χαµου, τάχαµου επιθετική πολιτική της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Αρκετά µε την ανεύθυνη πολιτική του «Ναι σε όλα».
Είστε ένοχοι και είµαστε υπεύθυνοι να προτάξουµε το ορθότερο
για τη χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σοφία Ανδριοπούλου.

ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Καλησπέρα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι.

Θα αναφερθώ στο άρθρο 28 γιατί µέσα στο κυκεώνα των δια-
τάξεων αυτού του νοµοσχεδίου µπορούµε να παραγνωρίσουµε
τη σηµασία του άρθρου αυτού για τη Βιοµηχανία Φωσφορικών
Λιπασµάτων Καβάλας.

Από τα τέλη της δεκαετίας του 1980 ο κλάδος των λιπασµάτων
βρέθηκε αντιµέτωπος µε τις αναδιαρθρώσεις που συντελούνταν
σε παγκόσµιο και ευρωπαϊκό επίπεδο, χωρίς να καταφέρει να
προσαρµοστεί στις εξελίξεις που προκάλεσε λίγο αργότερα η
απελευθέρωση της αγοράς, η ένταση του ανταγωνισµού και οι
αναδιαρθρώσεις στη γεωργία µε τη µείωση των επιδοτήσεων και
τη συρρίκνωση των καλλιεργειών.

Το Μάιο του 1992 η µετάβαση από το ελεγχόµενο σύστηµα
µέσω δηµοσίου ΣΥΝΕΛ στην ελεύθερη αγορά, είχε σαν συνέπεια,
σε συνδυασµό µε την κατάργηση των αγροτικών επιδοτήσεων
και άλλων ευνοϊκών ρυθµίσεων, µια σηµαντική πτώση της εγχώ-
ριας κατανάλωσης και σηµαντική αύξηση της τιµής των λιπα-
σµάτων.

Αν και από την πλευρά των συνδικαλιστικών φορέων υπήρχαν
προτάσεις ήδη από τη δεκαετία του 1980 για εκσυγχρονισµό και
ανάπτυξη του κλάδου, αυτές δεν εισακούστηκαν ποτέ. Η κε-
ντρική θέση της οµοσπονδίας τότε ήταν η δηµιουργία ενιαίου
φορέα λιπασµάτων, µε την ένταξη σε αυτόν και των τεσσάρων
εργοστασίων που υπήρχαν. Ο ΕΦΟΛ, όπως ονοµαζόταν, θα είχε
την ευθύνη για τη χάραξη και άσκηση εθνικής κλαδικής πολιτικής
µε στόχους τη βιωσιµότητα των ελληνικών εταιρειών λιπάσµα-
τος, την πραγµατοποίηση επενδύσεων εκσυγχρονισµού και επέ-
κτασης σε νέα προϊόντα, τη διασφάλιση της απασχόλησης και
των εργασιακών δικαιωµάτων, τον εφοδιασµό του Έλληνα
αγρότη σε όλη την επικράτεια µε λιπάσµατα καλής ποιότητας και
χαµηλής τιµής, ώστε να παραµείνει ανταγωνιστική η ελληνική γε-
ωργία.

Επιπλέον τα ελληνικά λιπάσµατα έχασαν µια σηµαντική αγορά
σε αυτά τα χρόνια, την Κίνα. Ήταν το πρώτο ελληνικό εξαγώγιµο
προϊόν στην κινεζική αγορά για πολλά χρόνια και αποδεκτό από
τους Κινέζους καταναλωτές ως προϊόν άριστης ποιότητας µε
επώνυµο και θα µπορούσε να έχουµε τριπλασιάσει τις εξαγωγές
µας σε αυτήν τη χώρα. Αντιθέτως όµως χάσαµε την αγορά και
δεν αξιοποιήθηκε η εµπειρία των φωσφορικών λιπασµάτων.

Η έλλειψη ενδιαφέροντος για να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα της
παραγωγής και προώθησης των ελληνικών λιπασµάτων στις νέες
συνθήκες που διαµορφώθηκαν και στην αδυναµία να ρυθµιστούν
κυρίως οι εισροές στη γεωργία, µας οδήγησε στο φαινόµενο σή-
µερα να εισάγουµε επίσηµα ή παράνοµα λιπάσµατα από γειτονι-
κές χώρες, ιδιαίτερα στη βόρεια Ελλάδα και η Βιοµηχανία
Φωσφορικών Λιπασµάτων της Καβάλας να είναι πλέον η µονα-
δική λιπασµατοβιοµηχανία στη χώρα µας, µετά το κλείσιµο της
Θεσσαλονίκης και τις γνωστές σε όλους επιπτώσεις και στους
εργαζόµενους από το κλείσιµο του εργοστασίου στη ∆ραπε-
τσώνα.

Την πλειοψηφία των µετοχών κατέχουν τράπεζες µε κύριο µέ-
τοχο την Εµπορική και το τελευταία διάστηµα πολλά ακούγονται
για την πώλησή της και για µαζικές απολύσεις. Η βιοµηχανία λει-
τουργεί µε προσωρινή άδεια από τη Νοµαρχία Καβάλας, χωρίς
να τηρούνται οι περιβαλλοντικοί όροι και κυρίως να υπάρχει σχέ-
διο για την αντιµετώπιση βιοµηχανικών ατυχηµάτων. Σε συνδυα-
σµό µε το ότι το εργοστάσιο λειτουργεί από το 1964, χωρίς να
έχουν ανανεωθεί τα µηχανήµατα και οι εγκαταστάσεις, ο κίνδυ-
νος ατυχηµάτων είναι σοβαρότατος και µόνο τον τελευταίο
χρόνο έγιναν γνωστά διά του Τύπου, τρία ατυχήµατα. Το ΥΠΕ-

ΧΩ∆Ε επέβαλε πρόστιµο τον περασµένο ∆εκέµβριο, όχι πολύ
παλιά, για τη µη τήρηση περιβαλλοντικών όρων, χωρίς όµως να
επιλυθεί το συγκεκριµένο πρόβληµα.

Με βάση όλα τα παραπάνω δεδοµένα ενισχύεται η πάγια
άποψή µας, δηλαδή, η διατήρηση και διασφάλιση των θέσεων
εργασίας, η λειτουργία του εργοστασίου υπό δηµόσιο έλεγχο,
µε παράλληλη και αυστηρή τήρηση των περιβαλλοντικών όρων.

Τα ελληνικά λιπάσµατα έχουν πολλά περιθώρια βελτίωσης της
ποιότητάς τους και προώθησής τους στην ελληνική αγορά µε
προοπτική διεύρυνσης των εξαγωγών, ώστε να διατηρηθεί ένας
δυναµικός κλάδος και να διασφαλίσει αφ’ενός τις θέσεις εργα-
σίας για τους περίπου τετρακόσιους πενήντα εργαζόµενους µό-
νιµους και εποχικούς, κατά καιρούς, αλλά και τη διαµόρφωση
προσιτών τιµών στους Έλληνες αγρότες που πληρώνουν πολύ
ακριβά τα γεωργικά εφόδια που παραµένουν ακριβά, παρ’ότι έχει
πέσει η τιµή του πετρελαίου.

Να επισηµάνω κάτι τελευταίο. Το οικόπεδο της Βιοµηχανίας
Φωσφορικών Λιπασµάτων παραχωρήθηκε από το δηµόσιο για
την παραγωγή λιπασµάτων και µόνο γι’ αυτό.

Η ρύθµιση που έρχεται µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο πα-
ρατείνει το χρόνο προθεσµίας της Βιοµηχανίας Λιπασµάτων για
το 2035 χωρίς όµως να γίνεται καµµία διασφάλιση ούτε για την
οικονοµική επιβίωση της εταιρείας, αλλά κυρίως ούτε και για την
εύρυθµη λειτουργία της µε όρους ασφάλειας για τα εργασιακά
δικαιώµατα, αλλά και για το περιβάλλον της περιοχής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Σγουρίδης έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην αρχή θα κάνω δύο πολιτικές παρατηρήσεις. Βουλευτές

της Συµπολίτευσης ισχυρίστηκαν ότι υπήρχε µια χρέωση της
χώρας από το ΠΑΣΟΚ, ότι το ΠΑΣΟΚ χρέωσε τη χώρα. Και, επί-
σης, το ότι πληρώνονται οι τόκοι σήµερα από την Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας είναι η αιτία που ανέβηκε το δηµόσιο χρέος.

Έχω να παρατηρήσω το εξής: Το να χρεώνεις τη χώρα για να
παράγεις έργο και για να δηµιουργείς ανάπτυξη, δεν είναι κακό.
Το έλλειµµα που δηµιουργείται, όταν η χώρα δηµιουργεί ανά-
πτυξη, είναι αναπτυξιακό έλλειµµα, δεν είναι έλλειµµα σπατάλης.
Αντιθέτως, η Νέα ∆ηµοκρατία δηµιούργησε ελλείµµατα από σπα-
τάλη διογκώνοντας το κράτος και χαρίζοντας, αν θέλετε, φόρους
σε αυτούς οι οποίοι θα έπρεπε να τα επενδύσουν. Έτσι, λοιπόν,
θεωρούµε ότι όταν τα ελλείµµατα είναι ελλείµµατα από σπατάλη,
είναι ελλείµµατα τα οποία δεν βοηθούν την ανάπτυξη της χώρας.
Εµείς πιστεύουµε ότι χρεώνεται η χώρα, όταν δηµιουργεί ανά-
πτυξη και η ανάπτυξη θα ξεπληρώσει το χρέος.

Η δεύτερη παρατήρηση που έχω να κάνω είναι ότι µας εγκά-
λεσε κάποιος συνάδελφος Βουλευτής ότι φορολογώντας όλα τα
εισοδήµατα από εργασία, από ερείσµατα, από ενοίκια, από υπε-
ραξίες, θα φορολογήσουµε τον Έλληνα πολίτη µε βάση µία ενι-
αία φορολογική κλίµακα.

Σαφώς ο φόρος πρέπει να πληρώνεται από τον Έλληνα πο-
λίτη, αλλά σαφώς ο φόρος πρέπει να µην πίπτει µόνο επί των
αδυνάτων, να µην είναι άδικος φόρος, αλλά να είναι φόρος δί-
καιος. Και ερωτώ: ∆ηλαδή, όταν κάποιος έχει µία τεράστια περι-
ουσία, γιατί πρέπει να φορολογείται µε µικρότερο συντελεστή;
Και ας µη δουλεύει! Όταν είναι «ραντζιέρης» δεν θα πρέπει να
φορολογείται; Όµως, θα πρέπει να φορολογείται µε ενιαίο συ-
ντελεστή. Αυτό είναι δίκαιο.

Επίσης, όσον αφορά τους φόρους που εισπράττονται, ο ρόλος
του κράτους πρέπει να είναι αναδιανεµητικός, να ξαναµοιράζο-
νται πίσω και µάλιστα µε τέτοιο τρόπο ώστε να ωφελούνται οι
πολλοί. Είναι λάθος η ετήσια τιµαριθµική προσαρµογή των φο-
ρολογικών κλιµάκων; ∆εν είναι δίκαιη; Είναι λάθος η µείωση του
συντελεστή φορολόγησης στα επαναεπενδυόµενα κέρδη; Αυτή
είναι η φορολογική πολιτική που πρέπει να ακολουθήσει ένα κρά-
τος! ∆υστυχώς αυτήν την πολιτική δεν την ακολουθείτε. Είναι µια
πολιτική αποσπασµατική και γι’ αυτό ακριβώς έχετε χάσει την
µπάλα!

Έρχοµαι τώρα στα άρθρα του νοµοσχεδίου. Τα άρθρα 1 έως
3 κινούνται προς τη θετική κατεύθυνση. Ουσιαστικά, προσπαθεί
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να ρυθµιστεί η αποφυγή του φαινοµένου της τεχνητής µεταφο-
ράς κερδών από την Ελλάδα σε χώρες µε χαµηλότερη φορολο-
γία και επίσης του δανεισµού ανάµεσα στις ενδοοµιλικές
συναλλαγές.

Όµως, οφείλουµε να σας επισηµάνουµε ότι παρόµοιος νόµος
υπάρχει και στο Υπουργείο Ανάπτυξης –ψηφίστηκε προηγουµέ-
νως- και ο νόµος αυτός έρχεται σε αντίθεση µε το νόµο που ψη-
φίζουµε σήµερα.

Θα αναφερθώ τώρα στο φορολογικό απόρρητο. Εγώ πιστεύω
ότι θα πρέπει να υπάρχει φορολογικό απόρρητο όταν προσφέ-
ρονται υπηρεσίες out sources, δηλαδή εκτός των υπηρεσιακών
παραγόντων. Η παρατήρηση την οποία κάνω είναι η εξής: Όταν,
λοιπόν, έχουµε το TAXIS και τη Γενική Γραµµατεία Πληροφορι-
κών Συστηµάτων, δεν µπορεί να αξιοποιηθεί το TAXIS και οι
υπάλληλοι της Γενικής Γραµµατείας Πληροφορικών Συστηµάτων
του Υπουργείου, ώστε να συλλεχθούν αυτά τα στοιχεία και χρει-
άζεται να προστρέξουµε σε ιδιώτες; ∆εν είναι κακό να προστρέ-
χεις σε ιδιώτες. Και ο ιδιώτης θα τηρήσει το φορολογικό
απόρρητο, διότι όπως ο υπάλληλος, ο εφοριακός, που δεν τηρεί
το φορολογικό απόρρητο, τιµωρείται, έτσι θα τιµωρείται και η
οποιαδήποτε εταιρεία. Όµως, γιατί να προσφύγουµε σε ιδιώτες,
όταν υπάρχει το σύστηµα TAXIS; Αυτό σηµαίνει ανικανότητα ή
αδιαφορία ή αδράνεια.

Όσον αφορά τις ρυθµίσεις εκκρεµών φορολογικών υποθέ-
σεων, ερχόµαστε τώρα εφόσον το ρυθµίσαµε αυτό να πούµε ότι
εάν δεν πληρώσεις δύο δόσεις, αυτή η ρύθµιση καταπίπτει. Γιατί
χρειαζόµαστε ιδιαίτερες διατάξεις για κάθε περίπτωση; Ξέρουµε
πάρα πολύ καλά ότι στις ρυθµίσεις των ασφαλιστικών ταµείων,
όταν δεν πληρώσεις τη δεύτερη δόση, τότε αυτοµάτως η ρύθ-
µιση καταπίπτει. Γιατί να µην υπάρχει αυτό ως πάγια διάταξη στο
ελληνικό δηµόσιο και πρέπει κάθε Υπουργείο να έρχεται να βάζει
διαφόρους όρους, οι οποίοι θα µπορούσαν να είναι πάγιοι στην
ελληνική νοµοθεσία;

Θα αναφερθώ τώρα στο άρθρο που αφορά το ΕΤΑΚ. Είµαστε
αντίθετοι µε το ΕΤΑΚ και θα το καταψηφίσουµε. Απλώς να πω ότι
και µόνο το ότι ερχόµαστε να ρυθµίσουµε και να επαναρυθµί-
σουµε θέµατα του ΕΤΑΚ, αυτό σηµαίνει παλινωδίες εκ µέρους
της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι δηλαδή το θεσµο-
θέτησε πρόχειρα. Και οφείλω να σηµειώσω ότι επειδή ακριβώς
υπάρχουν αυτές οι ολιγωρίες, ο Έλληνας πολίτης θα κληθεί να
πληρώσει του χρόνου δύο φορές το ΕΤΑΚ, διότι θα πληρώσει το
2008 και το 2009 µαζί και θα του έρθει βαρύ αυτό το «πρόστιµο»
για την τσέπη του.

Έρχοµαι τώρα στις εκπτώσεις δωρεών από το Εθνικό Ταµείο
Κοινωνικής Συνοχής, το Ταµείο της Φτώχειας. Γιατί να µην υπάρ-
χει µια πάγια διάταξη, όποιος κάνει δωρεές, ανάλογα µε το ύψος
της δωρεάς, να εκπίπτει ένα συγκεκριµένο ποσό από το φόρο
του; Γιατί πρέπει να ρυθµίζουµε έτσι για το Ταµείο της Φτώχειας,
αλλιώς για άλλες δωρεές σε εκκλησίες ή οπουδήποτε αλλού; Θα
πρέπει να υπάρχουν πάγιες διατάξεις στην ελληνική νοµοθεσία.
Χανόµαστε σε ένα δαίδαλο διατάξεων και κάθε φορά χρειάζεται
να ανασύρουµε και µία διάταξη και να ψάχνουµε να βρούµε. Πρέ-
πει να υπάρχει µία κωδικοποίηση της ελληνικής νοµοθεσίας και
να υπάρχουν πάγιες διατάξεις πάντοτε.

Όσον αφορά τη διαδικασία ταχείας αδειοδότησης, δηλαδή τα
άρθρα 9 έως 14, το fast track, ήµουν στην Επιτροπή Παραγωγής
και Εµπορίου που υπάγεται το Υπουργείο Ανάπτυξης όπου
άκουγα τότε το σηµερινό Πρόεδρο της Βουλής κ. Σιούφα να µι-
λάει για το one stop shop και τον κ. Παπαθανασίου να είναι τότε
Υφυπουργός του.

Και ερχόµαστε σήµερα, µετά από τέσσερα χρόνια –που θα
έλεγε ότι το θέµα των αδειοδοτήσεων θα µειωθεί σε πέντε ή έξι
µόνο στάσεις ή από µία µόνο στάση θα µπορούσαν οι οποιεσδή-
ποτε επενδύσεις να προχωρήσουν- και ρυθµίζουµε ξανά την όλη
υπόθεση σε άρθρο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών
µε Υπουργό πια Οικονοµίας και Οικονοµικών τον κ. Παπαθανα-
σίου!

Αυτό τι σηµαίνει; Αυτό σηµαίνει ότι µένουµε στα λόγια και δεν
προχωράµε στις πράξεις. Γι’ αυτό και οι επενδύσεις δεν γίνονται
στην Ελλάδα και γι’ αυτό οι ξένοι επενδυτές δεν έρχονται στην
Ελλάδα.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 18. Σ’ αυτό το άρθρο έχω να παρα-
τηρήσω τα εξής: ∆εν είναι κακό να ψηφίσουµε αυτό το άρθρο
για το Ίδρυµα της «EUROBANK» όσον αφορά το πρόγραµµα ενί-
σχυσης των πυροπλήκτων. Όµως, θα υπενθυµίσω στο Τµήµα ότι
το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών είχε παρουσιάσει τον
προηγούµενο Νοέµβριο ένα ειδικό πλαίσιο ανασυγκρότησης των
πυρόπληκτων περιοχών αξίας 2,23 δισεκατοµµυρίων ευρώ, µε
χρονικό ορίζοντα το τέλος του 2009.

Είµαστε στο µέσο του 2009. Τι γίνεται αυτό το πρόγραµµα;
Πού πάει αυτό το πρόγραµµα; Καλά η «EUROBANK», αλλά το ελ-
ληνικό κράτος τι κάνει;

Έρχοµαι στο άρθρο 19 που αφορά τις ρυθµίσεις θεµάτων Επι-
τροπών Πιστωτικών Κανόνων της Τράπεζας της Ελλάδος. Η έκ-
θεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους αναφέρει ότι η
απώλεια πόρων από τη διαγραφή των ποινών στο πλαίσιο κα-
τάργησης των επιτροπών ανέρχεται στο ποσό των 5.000.000
ευρώ. Όµως, αυτές οι ποινές πού επιβλήθηκαν; Όχι σε πολίτες.
Σε τράπεζες επιβλήθηκαν! Είναι ποινές που επιβλήθηκαν σε τρα-
πεζικά ιδρύµατα γιατί για τον άλφα ή βήτα λόγο δεν έκαναν
σωστά τη δουλειά τους! Γιατί τους χαρίζουµε τα 5.000.000 ευρώ;
Ας πληρωθούν τουλάχιστον αυτά, αφού καταργούνται οι επι-
τροπές!

Όσον αφορά τη ρύθµιση του άρθρου 21 που αφορά το leas-
ing, θα πω ότι είναι θετική διάταξη. Όµως, θα παρακαλούσα
πάρα πολύ να βγάλετε από την εισηγητική έκθεση αυτό που λέει
ότι το άρθρο αυτό κινείται για τον περιορισµό των δαπανών των
νοµικών προσώπων.

Ξέρουµε ότι τα νοµικά πρόσωπα τα οποία εσείς έχετε δηµι-
ουργήσει κατά βάση χρέωσαν το ελληνικό δηµόσιο µε πάνω από
2.000.000.000 ευρώ στα πέντε χρόνια. Είναι τεράστιο το ποσό. Οι
πρωτογενείς δαπάνες το 2009 αυξήθηκαν κατά 20% εντός του
πρώτου τριµήνου και έφτασαν τα 13.000.000.000 ευρώ µόνο στο
πρώτο τρίµηνο. Μη µας κοροϊδεύετε, λοιπόν, ότι θα περιορι-
στούν οι δαπάνες των νοµικών προσώπων.

Όσον αφορά στο ΤΕΜΠΜΕ ΙΙ, είναι σωστό το µέτρο που πή-
ρατε. Σωστά κινείστε, αλλά σίγουρα οφείλουµε να επισηµάνουµε
εδώ ότι οι πολίτες είναι δύο κατευθύνσεων, αυτοί οι ξύπνιοι που
πρόλαβαν το ΤΕΜΠΜΕ Ι και οι υπόλοιποι που πάνε µε το ΤΕ-
ΜΠΜΕ ΙΙ.

Για την εγγυοδοσία του δηµοσίου για την αγορά κατοικίας και
επαγγελµατικής στέγης ένα µόνο έχω να πω, ότι είναι «σταγόνα
στον ωκεανό».

Το άρθρο για τα θέµατα της ειδικής γραµµατείας Σ∆ΙΤ το κα-
ταψηφίζω, όχι γιατί δεν είναι σωστό το άρθρο, αλλά γιατί µε τα
Σ∆ΙΤ µας έχετε κοροϊδέψει. Τριακόσια είκοσι επτά Σ∆ΙΤ έχετε
εξαγγείλει εδώ και πέντε χρόνια τα οποία µένουν µόνο στον πί-
νακα ανακοινώσεων. ∆εν έχει προχωρήσει κανένα έργο από τη
σύµπραξη δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα.

Τα άρθρα 32 έως και 35 ουσιαστικά κινούνται σε µία εισπρα-
κτική λογική χωρίς κανένα πρόγραµµα.

Κλείνω λέγοντας ότι η Κυβέρνηση έφτασε να φορολογήσει και
τα «αµορτί» από τα λαχεία. Εκεί καταντήσαµε. Αν κάποιος κερ-
δίσει 10 ευρώ, φορολογούνται και τα 10 ευρώ. Αν το κράτος έχει
φτάσει σ’ αυτήν την κατάντια, καταλαβαίνετε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία βρίσκεται πια σε οικονοµική απελ-
πισία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαγκριώτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Παπαθανασίου είπε ότι ολοκληρώθηκε το πρώτο «κύµα»

µεταρρυθµίσεων της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θυ-
µάµαι ότι αυτό είχε ολοκληρωθεί το 2007 και τότε ξεκινούσε η
νέα διακυβέρνηση του κ. Καραµανλή για το δεύτερο «κύµα».
Αγκοµαχώντας, απ’ ό,τι φαίνεται, δύο χρόνια µετά δεν έχει κάνει
ακόµη ξεκίνηµα. Το έχει κάνει βέβαια διότι ήδη τρεις φορές επέ-
βαλε νέους φόρους και αυτοί οι φόροι κυρίως επιβάλλονται στα
µεσαία και στα λαϊκά στρώµατα, όµως κάθε φορά για επικοινω-
νιακούς λόγους υπάρχει και το «κερασάκι», ένας φόρος στα µε-
γάλα εισοδήµατα, όπως είναι τώρα η φορολόγηση των µεγάλων
σκαφών, µόνο που στην κατανοµή και στην περιγραφή των εσό-
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δων ελάχιστα θα είναι τα έσοδα από τη φορολόγηση των µεγά-
λων σκαφών µπροστά στα εισοδήµατα που έχουν όλοι αυτοί που
κατέχουν τα µεγάλα σκάφη. Τα περισσότερα φορολογικά έσοδα
απευθύνονται βέβαια στα µεσαία και στα λαϊκά στρώµατα, στη
µεγάλη πλειοψηφία των πολιτών. Έξυπνο το επικοινωνιακό τρικ,
αλλά η επανάληψή του από το 2004 πολλές φορές µέχρι σήµερα
έχει αποκαλύψει και τις προθέσεις και την πολιτική της Νέας ∆η-
µοκρατίας και οι πολίτες πλέον δεν πιστεύουν σ’ αυτήν την πο-
λιτική.

Στα πεντέµισι χρόνια που είναι στην εξουσία η Νέα ∆ηµοκρα-
τία πέτυχε να υπονοµεύσει τα κεκτηµένα της προηγούµενης πε-
ριόδου και να καταστήσει «εκρηκτικά» τα ελλείµµατα που
κληρονόµησε από τα δικά µας κυβερνητικά χρόνια και ειδικότερα
το κοινωνικό έλλειµµα αλλά και το έλλειµµα της περιφερειακής
σύγκλισης. Αυτό έγινε γιατί η πολιτική που υιοθέτησε, το νεοφι-
λελεύθερο δόγµα της, η µείωση των δηµόσιων πολιτικών και του
Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων -πρόγραµµα που είναι
κατ’εξοχήν για την ανάπτυξη της περιφέρειας και γενικότερα για
την ανάπτυξη της οικονοµίας γιατί χρηµατοδοτεί και τους ανα-
πτυξιακούς νόµους- καθώς και η φορολογική και εισοδηµατική
της πολιτική µαζί µε την ανεξέλεγκτη κερδοσκοπία αποµείωσαν
στην κυριολεξία τα εισοδήµατα και την αγοραστική δύναµη της
µεγάλης πλειοψηφίας των πολιτών. Έτσι, λοιπόν, όλα τα ανα-
πτυξιακά «εργαλεία» έχουν φαλκιδευτεί όλα αυτά τα χρόνια, είτε
είναι οι δηµόσιες πολιτικές µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων και τους κοινοτικούς πόρους είτε είναι η κατανάλωση µέσα
από ισχυρά λαϊκά εισοδήµατα.

Όλα αυτά είναι απόρροια της δικής σας πολιτικής. «Βυθισµέ-
νοι», λοιπόν, σ’ αυτόν το φαύλο κύκλο των επιλογών σας υποδε-
χτήκατε ως Κυβέρνηση –και µαζί µε σας και η χώρα- τη διεθνή
οικονοµική κρίση, γι’ αυτό η χώρα µας και ιδιαίτερα ο παραγω-
γικός κόσµος και η κοινωνία στο σύνολό της εισπράττουν πολύ
πιο επώδυνα τη διεθνή οικονοµική κρίση απ’ ό,τι θα έπρεπε να
την εισπράξουν γιατί, όπως το έχουµε πει πολλές φορές, το ελ-
ληνικό τραπεζικό σύστηµα δεν έχει το πρωτογενές πρόβληµα
των «τοξικών» οµολόγων. ∆εν χρειάζονταν τα εκατοντάδες δισε-
κατοµµύρια ευρώ ή δολάρια για να σταθεροποιηθεί το χρηµατο-
πιστωτικό σύστηµα. Από την άλλη πλευρά δεν έχουµε µία
εξωστρεφή οικονοµία εκτός από τον τουρισµό γιατί 7,2% είναι
επί του ΑΕΠ οι εξαγωγές της χώρας το 2008. Στο 10% παραλά-
βατε τις εξαγωγές το 2004. Ενισχύσατε την ανταγωνιστικότητα
και την παραγωγικότητα µε τον πρώτο κύκλο των µεταρρυθµί-
σεων και την κατεβάσατε στο 7,2%. Αυτοί είναι απόλυτοι αριθ-
µοί και δεν χωρούν λογιστικές «αλχηµείες» της εκάστοτε
κυβέρνησης που θα τις κάνει είτε από µόνη της είτε σε συνεν-
νόηση µε τις Βρυξέλλες.

Έτσι, λοιπόν, για τον κατ’ ευφηµισµό δεύτερο κύκλο των µε-
ταρρυθµίσεων στον οποίο θέλετε να βάλετε τη χώρα αυτό που
εύχεται ο Έλληνας πολίτης είναι να µην προλάβετε και δεν θα
προλάβετε γιατί θα σας προλάβει η λαϊκή ετυµηγορία.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφερθώ ειδικότερα στο άρθρο
για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Είπαµε πολλές φορές ότι είναι
σε θετική κατεύθυνση και έπρεπε από χρόνια να υιοθετηθεί αυτή
η πολιτική. Πριν από ένα περίπου χρόνο αντίστοιχη διάταξη ψή-
φισε και το Υπουργείο Ανάπτυξης κι εκεί τονίσαµε ότι πιο κρίσιµο
είναι να ψηφίσει αντίστοιχη διάταξη το Υπουργείο Οικονοµικών.
Το Υπουργείο Ανάπτυξης ψήφισε µία διάταξη και οφείλω να πω
ότι έχει και υψηλά πρόστιµα αλλά δεν έχει το µηχανισµό για να
ελέγχει και να αξιολογεί και γι’ αυτό ακριβώς είναι αναποτελε-
σµατική η διάταξη που ψήφισε. Το Υπουργείο Οικονοµικών που
έχει πιο αναπτυγµένους µηχανισµούς είναι βέβαιο ότι µπορεί να
ελέγξει, όµως η διάταξη όπως εισάγεται, παρότι το πνεύµα της
είναι θετικό, έχει δύο αδύναµα σηµεία που θα την καταστήσουν
αναποτελεσµατική. Πολύ γρήγορα –η σηµερινή Κυβέρνηση δεν
θα είναι βέβαια στην εξουσία- η δική µας Κυβέρνηση θα έλθει να
συµπληρώσει αυτό το νοµοθετικό κενό.

Όπως τόνισα και στην επιτροπή, δύο είναι τα αδύναµα σηµεία.
Το πρώτο αδύναµο σηµείο είναι η έλλειψη υποχρεωτικότητας.
Θα πρέπει να υπάρχει υποχρεωτικά τουλάχιστον ένας ετήσιος
έλεγχος και βεβαίως κάθε φορά που µια προµήθεια έχει διαφο-
ροποίηση όσον αφορά τα τιµολόγια. Υποχρεούνται οι ελληνικές

µεταποιητικές επιχειρήσεις να υποβάλουν τα κοστολόγιά τους
και να τεκµηριώνουν κάθε φορά την αύξηση γιατί διαφορετικά η
υπάρχουσα κατάσταση θα διαιωνιστεί.

Εδώ ακριβώς ξέρουµε όλοι ότι το 50% του λιανικού εµπορίου
είναι από εισαγωγές από τους µεγάλους οµίλους, από τους δύο-
τρεις µεγάλους προµηθευτές προς τις δικές τους στην κυριολε-
ξία «αλυσίδες» και προς τα πολυκαταστήµατα. Εδώ υπάρχει η
µεγάλη φοροδιαφυγή και η ατελείωτη, ανεξέλεγκτη κερδοσκο-
πία γιατί πράγµατι οι µηχανισµοί του κράτους δεν µπορούν να
πιάσουν αυτήν την κερδοσκοπία. Ελεύθερη αγορά έχουµε, αγο-
ρανοµικές διατάξεις και περιορισµούς δεν έχουµε, άρα –σου
λέει- µπορώ να πουλάω όσο θέλω. Γι’ αυτό τονίζω ότι χρειάζεται
υποχρεωτικότητα του ελέγχου της τεκµηρίωσης της όποιας τι-
µολογιακής πολιτικής και χρειάζεται να γίνουν ακόµα πιο αυ-
στηρά τα πρόστιµα για τη µη κατάθεση φακέλου.

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ πολύ γρήγορα και στο θέµα
των ηµιυπαίθριων που θα συζητήσουµε αύριο εκτενέστερα. Η Κυ-
βέρνηση προσδοκά σε δύο δόσεις, στην αρχή µέχρι το φθινό-
πωρο, στο πρώτο εξάµηνο, να εισπράξει περίπου 1.000.000.000
ευρώ µέσα από την κατάθεση των παραβόλων. Αυτός είναι ο κύ-
ριος στόχος για τη δική της δηµοσιονοµική διαχείριση γιατί η
εφαρµογή του νόµου πρακτικά και τα µεγάλα έσοδα από την
υποτιθέµενη τακτοποίηση είναι για την επόµενη περίοδο, δη-
λαδή, την περίοδο της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Στο ΠΑΣΟΚ θα
στείλετε, λοιπόν, την «καυτή πατάτα» εφαρµογής αυτού του
νόµου. Στόχος σας είναι στον προϋπολογισµό του Οκτώβρη –αν
καταθέσετε προϋπολογισµό και δεν προχωρήσετε σε εκλογές
πριν από τον Οκτώβρη, όπως κάνατε το 2007- να εγγράψετε και
πάλι λογιστικά, να εµφανίσετε αυτά τα 4.000.000.000 ευρώ πε-
ρίπου, ως έσοδα, τα περισσότερα µέσα στο 2009 και το 2010 για
να µπορέσετε στοιχειωδώς να «στρογγυλέψετε» τον προϋπολο-
γισµό και του 2009 και του 2010.

Τη λογιστική, δηλαδή, τακτοποίηση του προϋπολογισµού εν-
διαφέρει περισσότερο αυτή η διάταξη και εσάς, και φυσικά τις
διαπραγµατεύσεις σας µε τη EUROSTAT και την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. Θα είναι και πάλι ένα έσοδο χωρίς αντίκρισµα αλήθειας,
όπως ήταν τα φορολογικά έσοδα που γράψατε, δηλαδή, το 14%
της αύξησής τους το 2009 σε σχέση µε το 2008, ενώ ξέρατε ότι
είµαστε στα µέσα µιας µεγάλης εσωτερικής οικονοµικής κρίσης
και έρχεται και η διεθνής οικονοµική κρίση.

Τώρα οµολογείτε: «Πώς να τα εισπράξουµε αυτά τα λεφτά; Τι
να κάνουµε; Γι’ αυτό κάνουµε διορθωτικές κινήσεις και βάζουµε
νέους έµµεσους φόρους», όπως είπα, στα µεσαία και τα λαϊκά
στρώµατα. Έτσι συνεχίζετε και θα συνεχίζετε όσο θα είστε στην
Κυβέρνηση γιατί αυτή είναι η φιλοσοφία της οικονοµικής σας πο-
λιτικής.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

∆εν έχετε µέσα στη φιλοσοφία της οικονοµικής σας πολιτικής
το αναπτυξιακό στοιχείο. ∆εν υπάρχει ο πυρήνας της ανάπτυξης,
της παραγωγής, δηλαδή, πλούτου και µέσα από αυτήν την πα-
ραγωγή πλούτου, η δηµιουργία εισοδηµάτων, θέσεων απασχό-
λησης, αλλά και ελέγχου και σταθεροποίησης των δηµοσιονοµικών
µεγεθών.

Αυτή είναι η δική µας πολιτική, η πολιτική της πράσινης ανά-
πτυξης, της µεγάλης ανάπτυξης, της περιφερειακής και βιώσι-
µης ανάπτυξης που δηµιουργεί απασχόληση, ισχυρά και
σταθερά εισοδήµατα και φυσικά βελτιώνει τα δηµοσιονοµικά µε-
γέθη. Αυτήν την πολιτική θα ασκήσουµε από την πρώτη µέρα της
κυβερνητικής µας εξουσίας, όταν ο ελληνικός λαός µας εµπι-
στευτεί τη διακυβέρνηση της χώρας και αυτό θα γίνει πάρα πολύ
γρήγορα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Το όταν είναι πολύ µακριά. Μπορεί να είναι
µετά από δέκα χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Μαγκριώτη. Κύριε Φωτιάδη, δεν µας έχετε συνηθίσει σε τέτοιες
συµπεριφορές. Είστε τόσο ευγενικός και ευπρεπής. ∆εν έχει δι-
καίωµα ο κ. Μαγκριώτης να πει την άποψή του;

Η κ. Κόρκα-Κώνστα έχει το λόγο.
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ΑΘΗΝΑ ΚΟΡΚΑ-ΚΩΝΣΤΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ µόνο ένα στατιστικό στοιχείο θα δώσω, ότι όλες αυτές τις

µέρες που βρίσκοµαι εδώ στο Κοινοβούλιο δεν υπάρχει συνά-
δελφος από το ΠΑΣΟΚ που να µην αρχίζει και να µην κλείνει την
οµιλία του µε το ότι θα γίνουν εκλογές άµεσα και θα είναι κυ-
βέρνηση αύριο, δηλαδή, ίσως και σήµερα το µεσηµέρι. Πρέπει να
το δώσω αυτό το στοιχείο, επειδή το ακούω.

Επίσης, πριν ξεκινήσω, θέλω να αναφέρω το θέµα του χρέους.
Γιατί ψέµατα είναι ότι µία τετραµελής οικογένεια είναι χρεωµένη
µε 18.000 ευρώ και αυτό το χρέος προέρχεται από διακυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ, προηγούµενες διακυβερνήσεις ή µήπως δεν
είναι αλήθεια ότι η χώρα µας ακόµα και σήµερα πληρώνει πρό-
στιµα από διάφορα λάθη και παραλείψεις που είχαν γίνει επί
δικών σας κυβερνήσεων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ; Αυτό είναι προς απάντηση στον προηγούµενο συνά-
δελφο.

Στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο θέλω να σταθώ σε ορισµένα
άρθρα γιατί άλλωστε και ο χρόνος είναι πολύ λίγος. Εκτός του
ότι ρυθµίζει σηµαντικά φορολογικά θέµατα, το νοµοσχέδιο περι-
λαµβάνει και διατάξεις αναπτυξιακού χαρακτήρα. Είναι σηµαντι-
κές, είναι απαραίτητες ιδιαίτερα αυτήν την περίοδο της
οικονοµικής κρίσης, αυτήν την περίοδο που όντως δοκιµάζονται
οι οικονοµίες όλων των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γι’ αυτό
προσπαθεί αυτή η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει τις επιπτώσεις
της οικονοµικής κρίσης µε µέτρα για ενίσχυση και τόνωση της
αγοράς.

Θα σταθώ στα δύο σηµαντικά µέτρα, τη στήριξη των µικρών
και πολύ µικρών επιχειρήσεων και τη στήριξη της οικοδοµικής
δραστηριότητας. Όσον αφορά το ΤΕΜΠΜΕ δεν υπάρχει αµφι-
βολία ότι είναι µια σηµαντική πρωτοβουλία. Έγινε πρώτη φορά
για να µπορέσουν να στηριχθούν οι επιχειρήσεις και µε αυτό το
δεύτερο ΤΕΜΠΜΕ µπορεί να διορθώνονται και κάποια λάθη ή αν
όχι λάθη, κάποιες αδυναµίες αυτού του συστήµατος.

Ο παραγωγικός ιστός της χώρας, οι βιοτέχνες, οι έµποροι, τα
καταστήµατα το υποδέχτηκαν, γι’ αυτό και η Κυβέρνηση προ-
χωρά στην αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου κατά 1,5 δισεκα-
τοµµύριο και βάζει και κάποιον άλλο όρο, να είναι κατά µέσο όρο
κερδοφόρα µία επιχείρηση στα τρία αυτά χρόνια, έτσι ώστε να
βοηθηθούν για να λύσουν το πρόβληµα της ρευστότητας που
έχουν οι µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Μειώνεται η προµήθεια που θα πληρώνουν οι επιχειρήσεις για
τα δάνεια που εγγυάται το ΤΕΜΠΜΕ στο 0,25%. Έτσι θεωρούµε
ότι θα βοηθηθούν και θα τονωθούν πολύ µικρές επιχειρήσεις και
κυρίως θα µπορέσουν να αντεπεξέλθουν στα αυξηµένα προβλή-
µατα.

Εδώ θέλω να εστιάσω σε ένα θέµα που αφορά τεχνικές επι-
χειρήσεις, γιατί πολλές φορές παρουσιάζουν ζηµία. Λένε ότι ο
µέσος όρος πρέπει να είναι θετικός. Μπορεί, όµως κάποιος που
κάνει µία κατασκευή, να παρουσιάσει ζηµία και ένα και δύο χρό-
νια εφόσον δεν έχει πουλήσει, πόσο µάλλον αυτήν την περίοδο.
Είναι ένα θέµα που ίσως θα έπρεπε να ερευνηθεί.

Θέλω να σταθώ και στα σπουδαία µέτρα που είναι µέρος του
νοµοσχεδίου, αυτά που αφορούν την οικοδοµική δραστηριότητα.
Από την αρχή της οικονοµικής κρίσης παρουσιάστηκε µία ύφεση
στην οικοδοµή. Όλοι γνωρίζουµε –έχει ειπωθεί και στατιστικά
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα- ότι η οικοδοµή στηρίζει ειδικά την
ελληνική οικονοµία. Πολλοί εργαζόµενοι, πολλοί επαγγελµατίες
διαφόρων ειδικοτήτων στηρίζονται πάνω στην οικοδοµή. Ένα µε-
γάλο ποσοστό του ΑΕΠ προέρχεται από την οικοδοµή και αν βά-
λουµε µαζί και τα παρεµφερή επαγγέλµατα, αυτό αυξάνεται.
Μπορεί να φθάσει και πάνω από το 10%. Πρέπει επίσης να µην
ξεχνάµε ότι τόσο η ελληνική, αλλά και η πλειοψηφία των οικονο-
µιών στηρίζονται στην υποδοµή και την ανάπτυξή της.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτό είναι ένα σηµαντικό µέτρο για την ενί-
σχυση του κλάδου, ώστε να µπορεί να αποκτήσει επαγγελµατική
στέγη ή την κατοικία του ο κάθε πολίτης και να καλύπτεται το
25% του δανείου µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, ώστε
να µπορούν και οι επιχειρηµατίες αλλά και οι κάτοικοι να απο-
κτήσουν το σπίτι τους.

Το ύψος του δανείου να καλύπτει το σύνολο της αξίας των ακι-
νήτων και όχι µόνο το 75% της αξίας που καλυπτόταν µέχρι σή-

µερα και ήταν µία πάγια τακτική των τραπεζών. Εδώ θα πρέπει να
δούµε πώς θα θωρακιστεί ο ιδιώτης –να το θέσω αυτό- από τις
τράπεζες ώστε να µη µειώνουν το ποσό της εµπορικής αξίας από
«υπερβάλλουσα τάση προς κάλυψη» της κάθε τράπεζας. Πι-
στεύουµε ότι αυτό το µέτρο θα βοηθήσει στην τόνωση της αγο-
ράς, θα ενισχύσει την οικοδοµή. Επίσης έχει και κοινωνική
διάσταση προς τον πολίτη.

Θέλω να σταθώ λίγο στο θέµα των διαδικασιών για την ταχεία
αδειοδότηση. Γνωρίζουµε ότι αυτό είναι ένα σηµαντικό ζήτηµα
και έχει σηµαντική επιρροή στην ανάπτυξη. Γνωρίζουµε ότι για
πάρα πολλά χρόνια υπήρχε σηµαντικό θέµα γραφειοκρατίας.
Πολλοί επαγγελµατίες απογοητεύονταν προτού πολλές επιχει-
ρήσεις ιδρυθούν και δεν υλοποιούντο οι επενδύσεις απ’ όλη
αυτήν τη γραφειοκρατία και την προσπάθεια που γινόταν, θα
έλεγα, για να αναχαιτιστεί µία επένδυση.

Η Κυβέρνηση µέχρι σήµερα έχει πάρει πολλά µέτρα για την
πάταξη της γραφειοκρατίας. Παρά ταύτα µε τις διατάξεις αυτές,
στις οποίες προβλέπεται η ταχεία αδειοδότηση από την Invest in
Greece, είναι σηµαντικό για τις περιπτώσεις µεγάλων επενδυτι-
κών επιχειρήσεων στους τοµείς της βιοµηχανίας, της ενέργειας,
του τουρισµού, επενδύσεις υψηλής τεχνολογίας, καινοτοµιών
κ.λπ., όπως και για διάφορα επιχειρηµατικά σχέδια που εντάσ-
σονται στον αναπτυξιακό νόµο.

Είναι σηµαντικό να υπάρχει το πρώτο κριτήριο της βιωσιµότη-
τας του επενδυτικού σχεδίου, της φερεγγυότητας του επενδυτή
και µε αυτόν τον τρόπο επιτυγχάνεται και ο εκσυγχρονισµός και
η απλοποίηση της ισχύουσας νοµοθεσίας. Έτσι βελτιώνονται οι
υπηρεσίες που προσφέρονται στον πολίτη και στον επενδυτή
µέσα από το νοµοθετικό περιβάλλον για να ενισχύσουν την προ-
σέλκυση των επενδυτών και έτσι να έχουµε και αύξηση της απα-
σχόλησης και βελτίωση της ανταγωνιστικότητας, περιφερειακή
ανάπτυξη και αύξηση εξαγωγικών δραστηριοτήτων.

Όσον αφορά τη χρηµατοδοτική µίσθωση θέλω να πω ότι είναι
πάρα πολύ σηµαντική και θα εκσυγχρονιστούν οι ΟΤΑ και οι υπη-
ρεσίες του δηµοσίου και θα περιορίσουν τις δαπάνες τους.

Θέλω να σταθώ, όµως λίγο στα Σ∆ΙΤ. Έγινε πάρα πολύ συζή-
τηση για τις συµπράξεις δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα, όχι µόνο
σήµερα, όχι µόνο αυτές τις µέρες, αλλά και γενικώς.

Θεωρώ ότι υπάρχει ένας αρνητισµός που τον παρουσιάζει ιδι-
αίτερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Όταν στη Βουλή ψηφίστηκε
ο νόµος των Σ∆ΙΤ, το ΠΑΣΟΚ κατηγορούσε την Κυβέρνηση ότι µε
το µέτρο αυτό χαρίζει το δηµόσιο στα ιδιωτικά ταµεία, ότι η Κυ-
βέρνηση ξεπληρώνει γραµµάτια κ.λπ.. Τότε µας εγκαλούσε να
αποσύρουµε το νοµοσχέδιο σαν επιζήµιο. Μετά από λίγο έγινε
αντιληπτή η αναπτυξιακή προοπτική αυτού του µέτρου. Τώρα βέ-
βαια αντιφάσκουµε στο γεγονός του γιατί δεν προχωρούν γρή-
γορα τα Σ∆ΙΤ.

Η αλήθεια είναι ότι ένα καινούργιο µέτρο για να εφαρµοστεί
χρειάζεται κατ’ αρχήν να οργανωθεί ώστε να προχωρήσουµε.
Ήδη, µέχρι σήµερα έχουν εγκριθεί σε τοµείς του δηµοσίου
πολλά έργα –πάνω από πενήντα πέντε- αρκετών δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, έχουν δηµοπρατηθεί αρκετά και ξεκίνησαν να κατα-
σκευάζονται. Τα Σ∆ΙΤ έχουν ιδιαίτερη σηµασία σήµερα, σήµερα
που βρισκόµαστε εν µέσω της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης
για τη συµβολή τους στην ανάπτυξη και την απασχόληση γενι-
κώς.

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι µε υπευθυνότητα η Κυβέρ-
νηση προχωρά σε µέτρα, αλλά ταυτόχρονα και µε κοινωνική ευ-
αισθησία. Τα µέτρα δε, πολλές φορές, είναι αναγκαία, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, αυτήν την περίοδο που η χώρα µας βρίσκε-
ται σε κρίση, χωρίς να είναι απόλυτα ευχάριστα.

Τουλάχιστον, η δική µας Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας δεν δίνει υποσχέσεις χωρίς αντίκρισµα, όπως
έχουν κοστολογηθεί οι δικές σας υποσχέσεις, κυρίες και κύριοι
του ΠΑΣΟΚ, που ανέρχονται σε 14,5 δισεκατοµµύρια ευρώ αυτήν
την περίοδο, την περίοδο της κρίσης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.
Κόρκα-Κώνστα.

Ολοκληρώθηκε ο κατάλογος των οµιλητών Βουλευτών.
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Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ.
Μπέζας.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα δύο πρώτα άρθρα του
νοµοσχεδίου αναφέρονται στις ενδοοµιλικές συναλλαγές. Στις
σχέσεις των επιχειρήσεων µε τις φορολογικές αρχές κατά τον
έλεγχο των ενδοοµιλικών συναλλαγών έχουν διαπιστωθεί σηµα-
ντικά φορολογικά προβλήµατα, τα οποία δυσχεραίνουν τη δια-
συνοριακή δραστηριότητα στην εσωτερική αγορά.

Τα βασικότερα απ’ αυτά τα προβλήµατα είναι η αβεβαιότητα
των επιχειρήσεων, αναφορικά µε το αν θα γίνουν αποδεκτές ή
όχι οι τιµές των ενδοοµιλικών τους συναλλαγών από τις φορο-
λογικές αρχές –σε περίπτωση ελέγχου-, το υψηλό κόστος συµ-
µόρφωσης των επιχειρήσεων για την τεκµηρίωση των
ενδοοµιλικών τους συναλλαγών και η ενδεχόµενη διπλή φορο-
λογία, η οποία µπορεί να προκύψει στην περίπτωση που έχουµε,
µετά από έλεγχο, διόρθωση των κερδών.

Αυτά τα προβλήµατα έρχεται να αντιµετωπίσει το νοµοσχέδιο
µε τις διατάξεις των δύο πρώτων άρθρων. ∆ηλαδή, µε τις διατά-
ξεις των δύο πρώτων άρθρων, στην ουσία, συµπληρώνεται η νο-
µοθεσία της χώρας µας –διότι υφίσταται σήµερα νοµοθεσία για
τις ενδοοµιλικές συναλλαγές- όσον αφορά στα ζητήµατα τιµο-
λόγησης των διασυνοριακών συναλλαγών, έτσι ώστε να εναρµο-
νίσουµε τη νοµοθεσία µε τον Κώδικα ∆εοντολογίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και µε τις κατευθυντήριες οδηγίες
του ΟΟΣΑ για τις ενδοοµιλικές τιµολογήσεις.

Με αυτήν τη βελτίωση που κάνουµε, είναι προφανές ότι οι φο-
ρολογικές αρχές θα µπορούν πλέον να ελέγχουν αποτελεσµατι-
κότερα τις τιµολογήσεις των διασυνοριακών συναλλαγών και θα
µπορούν να διαπιστώνουν τιµολογιακές αποκλίσεις, οι οποίες πι-
θανόν να επηρεάζουν την καταβολή των άµεσων και των έµµε-
σων φόρων. Κατά συνέπεια, θα µπορούµε να εκτιµούµε
ορθότερα τη φορολογητέα ύλη.

Ετέθησαν διάφορα ζητήµατα και υπήρξαν ενστάσεις σε σχέση
µε τα δύο αυτά πρώτα άρθρα. Ένα από τα ζητήµατα που ετέθη-
σαν είναι το θέµα της υποχρεωτικότητας ή όχι, δηλαδή, αν είναι
υποχρεωµένες οι επιχειρήσεις να τεκµηριώνουν τις τιµές για τις
µεταξύ τους συναλλαγές.

Οι επιχειρήσεις είναι υποχρεωµένες, µε βάση το άρθρο 2 του
νοµοσχεδίου, να παρέχουν στοιχεία και πληροφορίες τεκµηρίω-
σης των τιµών τους, να τεκµηριώνουν, δηλαδή, τις τιµές στις εν-
δοοµιλικές τους συναλλαγές.

Η τήρηση όµως των φακέλων τεκµηρίωσης, του «βασικού» και
του «ελληνικού» φακέλου τεκµηρίωσης για τις επιχειρήσεις είναι
προαιρετική. Προαιρετικά, δηλαδή, δίνεται η δυνατότητα να ακο-
λουθήσουν αυτά τα οποία προβλέπει ο Κώδικας ∆εοντολογίας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η δυνατότητα αυτή παρέχεται, για να
αποφεύγεται ο κίνδυνος αυθαιρεσίας της φορολογικής διοίκη-
σης, η οποία διαρκώς µπορεί να ζητά όλο και διαφορετικά στοι-
χεία.

Εποµένως είναι υποχρεωµένες οι επιχειρήσεις να τεκµηριώ-
νουν τις συναλλαγές τους. Προαιρετικά µπορούν να χρησιµο-
ποιούν τους δύο φακέλους τεκµηρίωσης που προβλέπει και ο
Κώδικας ∆εοντολογίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηλαδή, τον
«ελληνικό» φάκελο και το «βασικό» φάκελο. Ο προαιρετικός χα-
ρακτήρας είναι επίσης σύµφωνος και µε τις κατευθυντήριες οδη-
γίες, τις οποίες δίνει ο ΟΟΣΑ.

Ειπώθηκε ότι οι διατάξεις δεν έχουν καθολικό χαρακτήρα. Οι
διατάξεις των δυο πρώτων άρθρων είναι καθολικού χαρακτήρα.
Περιλαµβάνουν όλες τις ενδοοµιλικές συναλλαγές και αυτές οι
διατάξεις δεν είναι ανταγωνιστικές µε την αντίστοιχη νοµοθετική
ρύθµιση του Υπουργείου Ανάπτυξης.

Το Υπουργείο Ανάπτυξης αναζητά µέσα από το µηχανισµό και
το θεσµικό πλαίσιο που έχει δηµιουργήσει, τυχόν υπερτιµολογή-
σεις, οι οποίες µπορεί να επηρεάζουν την τελική τιµή, µε την
οποία πωλείται ένα προϊόν.

Το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών βλέπει το θέµα των
ενδοοµιλικών συναλλαγών από καθαρά φορολογική άποψη. Το
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών αναζητά αποκρυβείσα
φορολογητέα ύλη. Ελέγχουµε, δηλαδή, αν υπάρχουν όχι µόνο
υπερτιµολογήσεις αλλά και υποτιµολογήσεις.

Οι ελεγκτές των δύο Υπουργείων συνεργάζονται. Οι διατάξεις
του ν. 3728/2008 του Υπουργείου Ανάπτυξης παραπέµπουν στο
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών, παραπέµπουν στις φο-
ρολογικές αρχές σε περίπτωση που κατά τον έλεγχο που διε-
νεργούν οι ελεγκτές του Υπουργείου Ανάπτυξης διαπιστωθούν
φορολογικές παραβάσεις.

Σε εµάς οι ελεγκτές του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονο-
µικών µε τροπολογία, η οποία θα συζητηθεί αύριο και η οποία
κατατέθηκε την προηγούµενη εβδοµάδα από το Υπουργείο,
έχουν τη δυνατότητα –αίρεται το φορολογικό απόρρητο για τις
υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης- να δίνουν στοιχεία στις
αντίστοιχες ελεγκτικές υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης σε
περίπτωση που διαπιστώσουν παραβάσεις προς την πλευρά
αυτών που ελέγχει το Υπουργείο Ανάπτυξης.

Τέθηκε το ζήτηµα –νοµίζω από την ειδική αγορήτρια του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Πασχαλίδου- τι γίνεται σε περίπτωση που υπάρχουν ζη-
µιές. Ούτε το άρθρο 39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος,
ούτε το τροποποιηµένο άρθρο κάνει ρητή αναφορά στη λέξη ζη-
µιές.

Ωστόσο, αν µια επιχείρηση, της οποίας αναµορφώνονται, διορ-
θώνονται τα κέρδη λόγω διαπίστωσης παράβασης του άρθρου
39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος, είναι ζηµιογόνος, τότε
η διαφορά που προκύπτει µειώνει το ποσό της ζηµίας.

Συνεπεία της µείωσης της ζηµίας, µπορεί να έχουµε δυο απο-
τελέσµατα. Είτε µειώνεται η ζηµία, οπότε η επιχείρηση είναι
πλέον κερδοφόρος και φορολογείται αυτή η διαφορά, είτε µειώ-
νεται ζηµία παραµένοντας η επιχείρηση ζηµιογόνος, οπότε το
ποσό της ζηµίας που µπορεί να µεταφέρει η επιχείρηση για συµ-
ψηφισµό µε µελλοντικά κέρδη στις επόµενες χρήσεις είναι µι-
κρότερο.

Όµως και στις δύο περιπτώσεις είτε στην πρώτη περίπτωση,
όπου εξακολουθεί να είναι ζηµιογόνος η επιχείρηση, είτε στην
περίπτωση όπου καθίσταται πλέον κερδοφόρος, επιβάλλεται
πρόστιµο 10% επί της διαφοράς, διότι και η διαφορά στις ζηµίες
θεωρείται κέρδος, σύµφωνα µε την παράγραφο 1 του άρθρου 1
του νοµοσχεδίου.

Λέει χαρακτηριστικά η παράγραφος 1 ότι η προκύπτουσα δια-
φορά εφόσον έχει ως αποτέλεσµα την αποφυγή άµεσων ή έµ-
µεσων φόρων, ακόµα και αν είναι διαφορά στη ζηµία, θεωρείται
κέρδος και εποµένως υπάρχει το πρόστιµο του 10% επ’ αυτής
της διαφοράς.

Ειπώθηκε ότι ειδικά αυτές οι διατάξεις για τις ενδοοµιλικές συ-
ναλλαγές δηµιουργούν διαφορετική µεταχείριση αλλοδαπών και
ηµεδαπών επιχειρήσεων και νοµίζω ότι κατά κάποιο τρόπο τίθε-
ται αυτό το ζήτηµα και στις παρατηρήσεις της Επιστηµονικής
Επιτροπής της Βουλής.

Όπως έχει επισηµανθεί και σε ευρωπαϊκό επίπεδο –γιατί τα θέ-
µατα των ενδοοµιλικών τιµολογήσεων είναι θέµατα τα οποία συ-
ζητούνται και σε ευρωπαϊκό επίπεδο αυτήν την περίοδο- για την
τεκµηρίωση των ενδοοµιλικών συναλλαγών δεν είναι ανεπίτρε-
πτη η άνιση –θα το λέγαµε έτσι- φορολογική µεταχείριση, η δια-
φορά δηλαδή, στη φορολογική µεταχείριση των ηµεδαπών
οµίλων σε σχέση µε τους πολυεθνικούς οµίλους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα χρειαστώ επιπλέον χρόνο, κύριε Πρόεδρε, όπως και οι οµι-
λητές, οι οποίοι προηγήθηκαν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μάλιστα. Παρακαλώ
συνεχίστε.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Θα αναφέρω ένα πολύ χαρακτηριστικό παράδειγµα.
Υπάρχει όντως διαφορετική φορολογική µεταχείριση.

Για παράδειγµα, στις ενδοχώριες συναλλαγές ελέγχουµε µόνο
το τίµηµα, ενώ στις διασυνοριακές συναλλαγές ελέγχουµε
όλους τους οικονοµικούς όρους. Αυτό συµβαίνει γιατί στην πε-
ρίπτωση που έχουµε ενδοχώριες συναλλαγές, µία υπερτιµολό-
γηση ή µία υποτιµολόγηση δεν σηµαίνει απαραίτητα και
αποφυγή φόρων, αφού µπορεί ο φόρος να έχει εισπραχθεί είτε
από την πρώτη εταιρεία του οµίλου είτε από τη δεύτερη είτε από
τη µητρική είτε από τη θυγατρική, αν είναι ενδοχώριες οι συ-
ναλλαγές.
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Το Υπουργείο Οικονοµικών –επαναλαµβάνω- επεµβαίνει αν το
δηµόσιο χάνει έσοδα, οπότε τότε διαµορφώνει και τα κέρδη της
η επιχείρηση.

Στην περίπτωση, όµως, που έχουµε διασυνοριακές συναλλα-
γές, ελέγχουµε περισσότερα οικονοµικά στοιχεία, περισσότε-
ρους οικονοµικούς όρους, γιατί υπάρχει κίνδυνος µείωσης της
φορολογικής βάσης εδώ στην Ελλάδα. Υπάρχει κίνδυνος, δη-
λαδή, µεταφοράς φορολογικών κερδών από την Ελλάδα σε µια
άλλη χώρα, εκεί που βρίσκεται η µητρική, όπου έχει χαµηλότε-
ρους φορολογικούς συντελεστές.

Εποµένως για να το πω έτσι πολύ απλοϊκά, άλλα πράγµατα
ελέγχουµε σε περίπτωση που έχουµε ενδοχώριες συναλλαγές
και άλλα πράγµατα σε περίπτωση που έχουµε διασυνοριακές συ-
ναλλαγές, γι’ αυτό και υπάρχει αυτή η διαφορετική φορολογική
µεταχείριση.

Το άρθρο 3 αναφέρεται στην υποκεφαλαιοδότηση των επιχει-
ρήσεων. Στην Ελλάδα, επειδή δεν υπάρχει ανάλογο νοµοθετικό
πλαίσιο, παρατηρείται πολύ συχνά το φαινόµενο ελληνικές θυ-
γατρικές πολυεθνικών οµίλων να έχουν ελάχιστα ίδια κεφάλαια
και τεράστιο δανεισµό, κυρίως από άλλες εταιρείες οµίλου που
έχουν την έδρα τους σε διεθνή χρηµατοπιστωτικά κέντρα µε χα-
µηλό φορολογικό συντελεστή. Η ανυπαρξία αυτού του κατάλλη-
λου θεσµικού πλαισίου έχει σαν αποτέλεσµα την απώλεια
εσόδων.

Με τις διατάξεις του άρθρου 3 εισάγουµε κανόνες που απο-
θαρρύνουν τον εκτεταµένο ενδοοµιλικό δανεισµό, τον εκτετα-
µένο δανεισµό πέραν της δανειοληπτικής ικανότητας ή της
πραγµατικής ανάγκης της δανειολήπτριας εταιρείας. Ως κριτή-
ριο έχουµε χρησιµοποιήσει τη σχέση ίδιων κεφαλαίων προς ξένα
κεφάλαια. Ανάλογο κριτήριο –αναφέρθηκα σ’ αυτό και στην επι-
τροπή- χρησιµοποιούν και άλλες χώρες, που έχουν τέτοιο θε-
σµικό πλαίσιο σε σχέση µε την υποκεφαλαιοδότηση των
επιχειρήσεων.

Σε περίπτωση που αυτή η σχέση ίδιων κεφαλαίων προς ξένα,
δανειακά κεφάλαια ξεπεράσει την αναλογία 1 προς 3, τότε οι
τόκοι που έχουν καταβληθεί δεν εκπίπτουν από τα ακαθάριστα
έσοδα των επιχειρήσεων.

Στις νοµοτεχνικές βελτιώσεις τις οποίες καταθέσαµε –κάναµε
και µια νοµοτεχνική βελτίωση στο συγκεκριµένο άρθρο- αλλά-
ξαµε τον ορισµό των συνδεδεµένων επιχειρήσεων. Είχε γίνει µία
παρατήρηση από τον κ. Λαφαζάνη στη συζήτηση του συγκεκρι-
µένου άρθρου στην επιτροπή και υπάρχει ανάλογη επισήµανση
από την Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής. ∆εν θα γίνεται στο
άρθρο 3 παραποµπή για τον ορισµό των συνδεδεµένων επιχει-
ρήσεων στο άρθρο 114 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος,
αλλά στο άρθρο 39 του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος, που
δίνει και τον ορισµό των συνδεδεµένων επιχειρήσεων αναφο-
ρικά µε την υποχρέωση τεκµηρίωσης των ενδοοµιλικών συναλ-
λαγών.

Αυτό έγινε για να έχουµε ενιαία αντιµετώπιση αυτών των ζη-
τηµάτων, δηλαδή, ο ίδιος ο ορισµός που υπάρχει στα άρθρα 1
και 2 για το ποιες είναι οι συνδεδεµένες επιχειρήσεις, θα υπάρ-
χει και στο άρθρο 3 που αναφέρεται στην υποκεφαλαιοδότηση
των επιχειρήσεων.

Το άρθρο 4 αναφέρεται στο φορολογικό απόρρητο. Να επα-
ναλάβω για ακόµη µια φορά ότι στο συγκεκριµένο άρθρο µι-
λούµε για χορήγηση φορολογικών στοιχείων σε τρίτο, στον
οποίο πιθανώς να ανατεθεί µε βάση την ισχύουσα νοµοθεσία µε-
λέτη για τη βελτίωση του φορολογικού συστήµατος. ∆εν γίνεται
καµµία αναφορά σε εισπρακτικές εταιρείες, ούτε είναι στις προ-
θέσεις µας να αναθέσουµε σε εισπρακτικές εταιρείες την εί-
σπραξη των βεβαιωµένων και ληξιπρόθεσµων οφειλών. Οι
βεβαιωµένες και ληξιπρόθεσµες οφειλές θα εξακολουθήσουν να
εισπράττονται από τις υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών.

Χρειάζεται, όµως, σε πολλές περιπτώσεις να αναθέσουµε µε-
λέτες για τη βελτίωση συγκεκριµένων µηχανισµών του φορολο-
γικού µας συστήµατος. Το φορολογικό απόρρητο, για
παράδειγµα, είναι απαραίτητο να αρθεί στην περίπτωση που ανα-
θέσουµε µελέτες για τη βελτίωση του συστήµατος είσπραξης,
γιατί δεν αρκεί να έχουµε απλά µια θεωρητική προσέγγιση του

ζητήµατος. Σε ορισµένες περιπτώσεις για να µπορούν να προ-
ταθούν λύσεις, θα πρέπει η µελετητική οµάδα να έχει στην κα-
τοχή της συγκεκριµένα στοιχεία για τα πραγµατικά περιστατικά
µιας υπόθεσης –αναφέροµαι σε µεγάλες υποθέσεις, σε υποθέ-
σεις που υπάρχουν τεράστια ποσά βεβαιωµένων και ληξιπρόθε-
σµων οφειλών- για να φανεί ακριβώς πού είναι το πρόβληµα και
πού υπάρχουν οι δυσκολίες είσπραξης, προκειµένου να προτα-
θούν ανάλογες γενικές λύσεις για τη βελτίωση του φοροει-
σπρακτικού µηχανισµού.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, τα προσωπικά δεδοµένα προστα-
τεύονται. Η διάταξη περί άρσης του απορρήτου του άρθρου 4
προβλέπει την επιφύλαξη του ν. 2472/1997, δηλαδή, και αυτός ο
τρίτος ο οποίος θα πάρει τα φορολογικά στοιχεία, περιορίζεται
από το φορολογικό απόρρητο. Σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί
αυτά τα φορολογικά στοιχεία να τα δώσει σε άλλους.

Το άρθρο 7 αναφέρεται στο ενιαίο τέλος ακινήτων (ΕΤΑΚ). Τι
κάνουµε εδώ; Είναι πάρα πολύ απλό. Με τις διατάξεις του άρ-
θρου αναστέλλεται για έξι ακόµα µήνες, µέχρι το τέλος του
έτους, η χορήγηση πιστοποιητικού ΕΤΑΚ στην περίπτωση µετα-
βιβάσεως. Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία εάν υπάρξει µε-
ταβίβαση ενός ακινήτου, θα πρέπει να χορηγείται και
πιστοποιητικό ότι έχει καταβληθεί το αντίστοιχο ΕΤΑΚ γι’ αυτό
το ακίνητο. ∆ίνουµε µία παράταση στη χορήγηση αυτού του πι-
στοποιητικού ΕΤΑΚ, επειδή δεν έχει όντως ακόµη ολοκληρωθεί
η αποστολή των εκκαθαριστικών σηµειωµάτων ΕΤΑΚ έτους
2008.

Εδώ θα µου επιτρέψετε να πω δυο λόγια παραπάνω. Η δηµι-
ουργία του περιουσιολογίου και στη συνέχεια ο αυτόµατος υπο-
λογισµός του ΕΤΑΚ αποτέλεσε ένα δύσκολο εγχείρηµα. Αυτό
ήταν γνωστό εκ των προτέρων στις υπηρεσίες µας και σε εµάς
ως πολιτική ηγεσία στο Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών.
Ήταν ένα δύσκολο εγχείρηµα, όµως, το οποίο θα έπρεπε να υλο-
ποιηθεί, γιατί αποτελεί µια σηµαντική µεταρρύθµιση. Αναφέροµαι
όχι στον υπολογισµό του φόρου και στην είσπραξη του φόρου.
Σηµαντική µεταρρύθµιση θα είναι η δηµιουργία του ηλεκτρονι-
κού περιουσιολογίου. Για την εξυπηρέτηση των φορολογουµέ-
νων και την αυτόµατη έκδοση του εκκαθαριστικού ΕΤΑΚ, ώστε
οι πολίτες να µην υποβάλλουν δήλωση ΕΤΑΚ, τα φυσικά πρό-
σωπα δεν υποβάλλουν δήλωση ΕΤΑΚ, τα νοµικά πρόσωπα είναι
υπόχρεα να υποβάλλουν δήλωση ΕΤΑΚ, για να µην ταλαιπωρη-
θούν, λοιπόν, οι πολίτες το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών µέσω της Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών
Συστηµάτων επεξεργάστηκε το προηγούµενο διάστηµα πάνω
από είκοσι τρία εκατοµµύρια εµπράγµατα δικαιώµατα ακινήτων
και περίπου επτά εκατοµµύρια δηλώσεις Ε9 ετών 2005, 2006,
2007 και 2008. Τα νούµερα τα οποία ανέφερα είναι πάρα πολύ
µεγάλα, είκοσι τρία εκατοµµύρια εµπράγµατα δικαιώµατα και
επτά εκατοµµύρια δηλώσεις.

Κατά την επεξεργασία, λοιπόν, αυτών των δηλώσεων διαπι-
στώθηκαν σηµαντικά λάθη και παραλήψεις σε ουσιαστικά στοι-
χεία των δηλώσεων. Αυτά τα λάθη και αυτές οι παραλήψεις δεν
µας δίνουν τη δυνατότητα να έχουµε αξιόπιστη εικόνα της περι-
ουσιακής κατάστασης των υπόχρεων σε φόρο και εποµένως δεν
µας δίνουν τη δυνατότητα να υπολογίσουµε το φόρο και να εκ-
δώσουµε το εκκαθαριστικό σηµείωµα ΕΤΑΚ.

Για το λόγο αυτό αποστέλλονται ήδη στους πολίτες ειδικά ει-
δοποιητήρια σε αυτούς που υπάρχουν λάθη, γιατί δεν υπάρχουν
λάθη σε όλες τις δηλώσεις Ε9. Αποστέλλονται, λοιπόν, εκεί όπου
υπάρχουν λάθη ειδικά ειδοποιητήρια µε τα οποία καλούνται οι
πολίτες να διορθώσουν, όπου απαιτείται, τα λάθη στο Ε9. Οι
διορθώσεις αυτές µπορούν να γίνουν είτε µέσω του internet µε
συγκεκριµένη εφαρµογή που έχει δηµιουργήσει η Γενική Γραµ-
µατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων, είτε µέσω τηλεφωνικού κέ-
ντρου, εάν τα λάθη είναι µικρά, είτε τέλος στις αρµόδιες
υπηρεσίες, στις αρµόδιες ∆ΟΥ, που είναι υποχρεωµένες να συν-
δράµουν τους πολίτες στην περίπτωση που ζητούν τη βοήθειά
τους.

Αντιλαµβανόµαστε το γεγονός ότι πολλοί συµπολίτες µας υπο-
βάλλονται ή θα υποβληθούν το επόµενο διάστηµα σε ταλαιπω-
ρία. Θα το πω ξεκάθαρα ότι ζητούµε συγγνώµη γι’ αυτό. Οι
διορθώσεις, όµως, στο Ε9 πρέπει να γίνουν, όχι µόνο για να ει-
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σπραχθεί ο φόρος –δεν είναι το θέµα εισπρακτικό- αλλά για να
µπορέσουµε επιτέλους να έχουµε στη χώρα µας το ηλεκτρονικό
περιουσιολόγιο. Να σηµειώσω βέβαια ότι αυτή η ταλαιπωρία γί-
νεται τώρα, στην πρώτη εφαρµογή του ΕΤΑΚ, διότι όταν θα γί-
νουν οι διορθώσεις, θα έχουµε µια αξιόπιστη βάση δεδοµένων
και δεν θα επαναληφθεί αυτή η ταλαιπωρία για τους πολίτες.

Το άρθρο 22 αναφέρεται στο πρόγραµµα του ΤΕΜΠΜΕ. Πρό-
κειται για ένα πρωτοποριακό πρόγραµµα σε ευρωπαϊκό επίπεδο
και έχουµε πάρει και τα εύσηµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
της αρµόδιας Επιτρόπου για την εφαρµογή αυτού του προ-
γράµµατος. Αυτό το πρόγραµµα στην πρώτη του φάση, µας βοή-
θησε για την ενίσχυση της ρευστότητας των πολύ µικρών και
µικρών επιχειρήσεων, για την αποτελεσµατική κάλυψη των ανα-
γκών των επιχειρήσεων σ’ αυτήν τη δύσκολη περίοδο και επο-
µένως για την τόνωση της αγοράς. Στη δεύτερη φάση του
προγράµµατος έχουν γίνει κάποιες µεταβολές στους όρους του,
λαµβάνοντας υπ’ όψιν και την εµπειρία από την εφαρµογή της
πρώτης φάσης

Στόχος είναι στη δεύτερη φάση του προγράµµατος να συµµε-
τέχουν πενήντα χιλιάδες µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις,
συνολικά πρώτη και δεύτερη φάση πάνω από εβδοµήντα επτά
χιλιάδες επιχειρήσεις. Ο στόχος είναι το συνολικό ύψος των δα-
νείων στη δεύτερη φάση του προγράµµατος να φθάσει τα
6.300.000.000 ευρώ, 9.500.000.000 ευρώ στην πρώτη και τη δεύ-
τερη φάση του προγράµµατος και το συνολικό ύψος των επεν-
δύσεων στη δεύτερη φάση να είναι 5.000.000.000 ευρώ,
7.500.000.000 ευρώ στην πρώτη και τη δεύτερη φάση του προ-
γράµµατος.

Ακριβώς, λοιπόν, για να πετύχουµε τους στόχους που είναι
πάρα πολύ σηµαντικό γεγονός για την πραγµατική οικονοµία, ιδι-
αίτερα σ’ αυτήν τη δύσκολη περίοδο, προβλέπεται η αύξηση του
µετοχικού κεφαλαίου του ΤΕΜΠΜΕ κατά 1.500.000.000 ευρώ και
επιπλέον µειώνεται η προµήθεια που θα πληρώνουν οι επιχειρή-
σεις για τα δάνεια που εγγυάται το ΤΕΜΠΜΕ από το 1% στο
0,25%.

Το άρθρο 23 προβλέπει την εγγυοδοσία του ελληνικού ∆ηµο-
σίου για αγορά κατοικίας και επαγγελµατικής στέγης. Ειπώθηκε
από κάποιο συνάδελφο ότι αυτό το µέτρο είναι σταγόνα στον
ωκεανό. ∆εν πρόκειται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για στα-
γόνα στον ωκεανό. Υπάρχει ένα ολοκληρωµένο πακέτο µέτρων
που ανακοίνωσε η Κυβέρνηση για να στηρίξει τον κατασκευα-
στικό κλάδο, έναν κλάδο πάρα πολύ σηµαντικό για την ελληνική
οικονοµία, αλλά και για τα έσοδα του ∆ηµοσίου.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι το προηγούµενο διάστηµα µε
νοµοθετική ρύθµιση σε άλλο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών διπλασιάστηκε από το 20% στο 40% το
ποσοστό των δεδουλευµένων τόκων για τα στεγαστικά δάνεια
κατοικιών, το οποίο αφαιρείται από το φόρο εισοδήµατος που
προκύπτει µε βάση τη φορολογική δήλωση.

Επιπλέον, ενώ η έκπτωση µέχρι πρότινος δινόταν µόνο για
πρώτη κατοικία έως εκατόν είκοσι τετραγωνικά και για τόκους
που αντιστοιχούν σε τµήµα του δανείου µέχρι 200.000 ευρώ, µε
τη ρύθµιση αυτή την οποία προωθήσαµε, η έκπτωση πλέον θα
αφορά την απόκτηση οποιασδήποτε κατοικίας, όχι µόνο της πρώ-
της κατοικίας, για κατοικία µέχρι διακόσια τετραγωνικά –από τα
εκατόν τετραγωνικά στα διακόσια τετραγωνικά- και για το µέρος
του δανείου µέχρι 350.000 ευρώ.

Έχουµε τώρα τη ρύθµιση αυτή µε την οποία εγγυούµαστε το
επιπλέον 25% του δανείου και παράλληλα στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ
προετοιµάζεται και θα προκηρυχθεί πρόγραµµα που θα αφορά
στη βελτίωση της ενεργειακής συµπεριφοράς των κτηρίων που
χτίστηκαν πριν από το 1980, όταν δηλαδή δεν υπήρχε ο κανονι-
σµός θερµοµόνωσης. Με το πρόγραµµα αυτό είναι βέβαιο ότι θα
δώσουµε µια σηµαντική ώθηση στη βιοµηχανία των δοµικών υλι-
κών, αλλά και στα συναφή µε τον κλάδο των κατασκευών επαγ-
γέλµατα, ενώ παράλληλα θα ενισχύσουµε το εισόδηµα των
νοικοκυριών µε τη µείωση των δαπανών για ενέργεια.

Ειπώθηκε νοµίζω πάλι από την εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν
είναι σωστό το γεγονός πως δίνουµε εγγύηση και για τη δεύτερη
κατοικία και για την εξοχική κατοικία δηλαδή και για την επαγ-
γελµατική στέγη. Ο στόχος αυτού του µέτρου είναι να ενισχυθεί

συνολικά ο κατασκευαστικός κλάδος, να ενισχυθεί η κατασκευ-
αστική δραστηριότητα και όχι τα εισοδήµατα.

Προκειµένου, λοιπόν, να ενισχυθεί η κατασκευαστική δραστη-
ριότητα, δίνουµε την εγγύηση του ελληνικού ∆ηµοσίου, την επι-
πλέον εγγύηση του 25% και για την πρώτη και για τη δεύτερη
κατοικία και για την εξοχική και για την κατασκευή επαγγελµατι-
κής στέγης. Άλλωστε, για την πρώτη κατοικία έχουµε ήδη πάρει
µια σειρά µέτρα, όπως η πλήρης φορολογική απαλλαγή κατά την
αγορά της πρώτης κατοικίας, η απαλλαγή στην ουσία από το
ΕΤΑΚ.

Υπάρχουν µέτρα για την πρώτη κατοικία. Εδώ στόχος ήταν να
ενισχυθεί γενικά η κατασκευαστική δραστηριότητα.

Μία µικρή αναφορά στο άρθρο 28 για τη Βιοµηχανία Φωσφο-
ρικών Λιπασµάτων. Με βάση συµφωνία που υπεγράφη µεταξύ
του ελληνικού ∆ηµοσίου, της Βιοµηχανίας Φωσφορικών Λιπα-
σµάτων και των κυριότερων πιστωτών της που είναι Τράπεζες,
τον Ιούνιο του 2007, συµφωνία που υπεγράφη για την αναδιάρ-
θρωση της Βιοµηχανίας Φωσφορικών Λιπασµάτων η οποία είχε
περιέλθει σε πολύ δεινή οικονοµική θέση και ήδη είχε κλείσει το
εργοστάσιο της Θεσσαλονίκης το 2006, συµφωνήθηκε µεταξύ
άλλων ότι οι µεν πιστωτές θα κεφαλαιοποιήσουν σηµαντικό
µέρος των απαιτήσεών τους –το ύψος της κεφαλαιοποίησης
ήταν 95.000.000 ευρώ- και θα εισπράξουν το υπόλοιπο εντός
δέκα ετών. Το δε ∆ηµόσιο από την πλευρά του ως αντάλλαγµα
θα προβεί στην παράταση της προθεσµίας µεταβίβασης των πε-
ριουσιακών στοιχείων της Βιοµηχανίας Φωσφορικών Λιπασµά-
των προς το ∆ηµόσιο από το 2024 στο 2035. Αυτό γίνεται µε τη
συγκεκριµένη διάταξη του άρθρου 28.

Στο άρθρο 32 θεσµοθετείται ο ειδικός φόρος για τα αυτοκί-
νητα µεγάλου κυβισµού. Εδώ θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι επειδή
ελέχθη ότι υπάρχει µια αντίφαση στην πολιτική της Κυβέρνησης.
Εµείς δεν µειώσαµε το τέλος ταξινόµησης για να ωθήσουµε τους
Έλληνες πολίτες να αγοράσουν αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού.
Μειώσαµε κατά 50% τα τέλη ταξινόµησης σε όλες τις κατηγο-
ρίες κυβισµού προκειµένου να στηρίξουµε τον κλάδο του αυτο-
κινήτου που αντιµετώπιζε και αντιµετωπίζει σοβαρό πρόβληµα,
για να διασφαλίσουµε τις θέσεις εργασίας αλλά και για να πε-
ριορίσουµε τις µεγάλες απώλειες που είχαµε από την αγορά των
αυτοκινήτων στα έσοδα του ∆ηµοσίου. Υπάρχουν και τώρα απώ-
λειες αλλά εάν δεν παίρναµε αυτά τα µέτρα οι απώλειες θα ήταν
πολύ µεγαλύτερες.

Εποµένως δεν µειώσαµε τα τέλη ταξινόµησης για να ωθή-
σουµε τους πολίτες στην αγορά ακριβών αυτοκινήτων. Όσον
αφορά στον Ειδικό Φόρο για τα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού
αυτό είναι ένα µέτρο το οποίο καλούνται να πληρώσουν οι πολί-
τες οι οποίοι έχουν αυτοκίνητα άνω των δύο χιλιάδων κυβικών
και κατά τεκµήριο έχουν υψηλότερα εισοδήµατα. Σε κάθε περί-
πτωση το όφελος που είχαν όσοι αγόρασαν αυτοκίνητο µεγάλου
κυβισµού µε το µειωµένο τέλος ταξινόµησης, είναι πολλαπλάσιο
από τον Ειδικό Φόρο που θα κληθούν να πληρώσουν. Η αύξηση
του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης έγινε µόνο στη βενζίνη, στο
άρθρο 34. ∆εν αυξήσαµε τη φορολογία στο πετρέλαιο θέρµαν-
σης που αφορά εκατοµµύρια πολίτες. ∆εν αυξήσαµε τη φορο-
λογία στο αγροτικό πετρέλαιο που αφορά τον αγροτικό
πληθυσµό. ∆εν αυξήσαµε τη φορολογία στο πετρέλαιο ης Βιο-
µηχανίας για να µην αυξηθεί το κόστος παραγωγής. Εδώ θέλω
να τονίσω ότι παρά την αύξηση που είχαµε στον Ειδικό Φόρο Κα-
τανάλωσης στην τιµή της βενζίνης, η χώρα µας εξακολουθεί να
βρίσκεται στη χαµηλότερη κλίµακα της φορολογίας στη βενζίνη
από τις είκοσι τέσσερις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εξαιρώ
τις τρεις χώρες που έχουν πάρει ειδικό καθεστώς λόγω της πρό-
σφατης προσχώρησής τους στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Στις είκοσι
τέσσερις χώρες εµείς είµαστε στην εικοστή πρώτη θέση. Άρα
βρισκόµαστε σε πολύ χαµηλό επίπεδο φορολογίας στη βενζίνη.

Η Κυβέρνηση επέλεξε τηρώντας στάση υπευθυνότητας, να
πει την αλήθεια, να εφαρµόσει ένα ισορροπηµένο πακέτο µέ-
τρων. Το επόµενο διάστηµα τα βάρος θα πέσει σε διαρθρωτικές
αλλαγές προς την κατεύθυνση της αποτελεσµατικότερης αντι-
µετώπισης της φοροδιαφυγής αλλά και σε διαρθρωτικές αλλα-
γές που θα συµβάλλουν στη µείωση των δαπανών. Πιστεύουµε
ότι αυτά τα µέτρα θα µας βοηθήσουν να πετύχουµε τους στό-
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χους που έχουµε θέσει και για το 2009 αλλά και την επόµενη κρί-
σιµη χρονιά το 2010.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με τα άρθρα αυτού του νοµο-

σχεδίου και µε τις τροπολογίες που ενσωµατώθηκαν η Κυβέρ-
νηση προχωρά σε µια σκληρή φορολογική επιδροµή στην κινητή
τηλεφωνία, στα καρτοκινητά και στα καύσιµα. Αυτά θα κοστίσουν
εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ στον απλό φορολογούµενο.
Ταυτόχρονα πριν ψηφιστούν αυτά τα µέτρα ο κύριος Υπουργός
από το ΕΚΟΦΙΝ χθες προανήγγειλε ότι τον Οκτώβριο έρχεται
θύελλα νέων φορολογικών µέτρων σε βάρος των πλατιών λαϊ-
κών στρωµάτων. Και όλα αυτά στο όνοµα της δηµοσιονοµικής
σταθεροποίησης που επιβάλλει το καθεστώς επιτήρησης στη
βάση του προκρούστειου συµφώνου σταθερότητας για να πάµε
σε ένα έλλειµµα κάτω από 3% το 2010.

Ερωτώ, έχετε εικόνα πού βαδίζει σήµερα η οικονοµία και σε
ποια θέση έχουν περιέλθει τα πλατιά λαϊκά στρώµατα; Ανακοι-
νώθηκαν τα στοιχεία της τουριστικής κίνησης ότι έχουµε πτώση
10% τους πρώτους µήνες του 2009. Είναι διψήφιο ποσοστό ενώ
εσείς υπολογίζατε µονοψήφιο. Αν όµως υπολογίσουµε τις απώ-
λειες εσόδων απ’ αυτήν τη µείωση της τουριστικής κίνησης κατά
10% µπορεί να φτάνουµε σε 20% ή 25% µειωµένα έσοδα, διότι
έχουµε µείωση της κίνησης, λιγότερους τουρίστες, λιγότερες
ηµέρες, λιγότερα έξοδα τις µέρες που µένουν στη χώρα µας.

Έχουµε κατάρρευση των εξαγωγών, κατάρρευση της βιοµη-
χανικής παραγωγής, κατάρρευση της λαϊκής κατανάλωσης. Και
ερχόσαστε σ’ αυτό το κλίµα, σ’ αυτό το τοπίο να κάνετε φοροε-
πιδροµές στο όνοµα της επιτήρησης και της δηµοσιονοµικής
σταθεροποίησης µε αυτό το δογµατικό νούµερο που κανείς δεν
ξέρει πώς το συνέλαβαν αυτό το 3%. Βουλιάζετε την οικονοµία
και οδηγείτε σε απόγνωση τα λαϊκά στρώµατα.

Επί των συγκεκριµένων διατάξεων, για τις ενδοοµιλικές συ-
ναλλαγές τα µέτρα που παίρνετε, λέει η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, είναι προς την ορθή κατεύθυνση. Σε καµµία θετική
κατεύθυνση δεν βρίσκονται. ∆εν αλλάζει σχεδόν τίποτε από το
καθεστώς που υπήρχε. Η φορολογική ασυλία των ενδοοµιλικών
συναλλαγών ιδιαίτερα των πολυεθνικών και των θυγατρικών τους
παραµένει στο ακέραιο. Και αν συλλάβετε κάτι από αυτήν την
φορολογική ασυλία που υπάρχει στις συναλλαγές η επίπτωση
είναι µικρή, γι’ αυτές τις επιχειρήσεις. Λέτε ότι τα κέρδη τα οποία
χάνουν θα τα προσµετράτε για να τα φορολογήσετε. ∆ηλαδή κά-
νουµε την απάτη, την παράβαση και αν µας πιάσουν το πολύ-
πολύ να φορολογηθούµε γι’ αυτά τα κέρδη. Και λέτε ότι το
πρόστιµο θα είναι 10%, δηλαδή, απολύτως τίποτα. Μια τρύπα
στο νερό. Εδώ µιλάµε για τη µεγάλη πηγή της φοροδιαφυγής µε-
γάλων επιχειρηµατικών οµίλων που έχουν υψηλότατα κέρδη και
στους οποίους έπρεπε να εφαρµόσετε σκληρά µέτρα για να πα-
τάξετε τη φοροδιαφυγή.

Όσον αφορά αυτή την περίφηµη εταιρεία «Invest Increase»
σας είπα να τη βάλετε στα ελληνικά. Τι πάει να πει «Invest In-
crease» σε νοµοσχέδιο που αφορά τις επενδύσεις της Ελλάδας;
Και γιατί αυτή η επιµονή σ’ αυτήν την ορολογία. Είχαµε το ελλη-
νικό κέντρο εξαγωγών. Τώρα το «Invest Increase» δεν µπορώ να
το καταλάβω. Πέραν αυτού γιατί δεν προχώρησαν οι προηγού-
µενες διατάξεις που υπήρχαν που προέβλεπαν ειδικές ρυθµίσεις
για την επιτάχυνση επενδύσεων πάνω από 9.000.000 και στην πε-
ρίπτωση εισαγωγών συναλλάγµατος πάνω από 3.000.000; Οι
ίδιες διατάξεις ήταν. Γιατί δεν προχώρησε; Τι αλλάζετε τώρα; Το
συµπέρασµα δεν είναι ότι λείπουν οι µηχανισµοί αλλά είναι άλλο
και δεν θέλετε να το βγάλετε. Είναι ότι η ελληνική οικονοµία έτσι
όπως πάει είναι µια οικονοµία που γίνεται όλο και πιο αφιλόξενη.

Να πω κάτι για το ΝΑΤ επίσης. Έχουµε το κεφάλαιο ασφάλι-
σης επιβατών και οχηµάτων, σηµαντικό κεφάλαιο που το όνοµα
ΝΑΤ λέει τη χρησιµότητά του. Ερχόσαστε εδώ και λέτε: Επειδή
δεν δίνουµε τα λεφτά στο Ταµείο Πρόνοιας Αξιωµατικών και Κα-
τωτέρων Πληρωµάτων, δηλαδή, δεν δίνει τα εφάπαξ και τι κά-
νουµε; Ό,τι αποθεµατικά είχε αυτό το κεφάλαιο ασφάλισης
επιβατών και οχηµάτων, τα παίρνουµε για να δώσουµε τα εφά-
παξ και αναγκάζουµε το ΝΑΤ που είναι καταχρεωµένο να κάνει

ιδιωτική ασφάλιση για να καλύπτει τις ασφαλίσεις επιβατών και
οχηµάτων σε περίπτωση ατυχηµάτων. ∆ηλαδή µε δύο λόγια τι
κάνετε; Ιδιωτικοποιείτε την ασφάλιση των επιβατών και οχηµά-
των, βάζει το ΝΑΤ τα λεφτά να πληρώνει µε ό,τι συνεπάγεται
αυτό, προκειµένου να καλύψετε τα εφάπαξ των αξιωµατικών και
των κατωτέρων πληρωµάτων. Είναι λογικές ιδιωτικοποίησης
ακόµα και της ασφάλισης από ατυχήµατα των επιβατών και των
οχηµάτων, για να κατακλέψετε το κεφάλαιο ασφαλίσεως επιβα-
τών και οχηµάτων; Αφού θέλετε λεφτά, γιατί δεν πάτε στους εφο-
πλιστές που χρωστούν σε αυτό το κεφάλαιο ασφάλισης
επιβατών και οχηµάτων δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ; ∆εν αποδί-
δουν αυτά τα λεφτά. Και ξέρετε ποιοι είναι: Επώνυµοι εφοπλι-
στές. Αντί, λοιπόν, να τα εισπράξετε από εκεί, κάνετε αυτήν τη
λαθροχειρία σε βάρος του ΝΑΤ.

Για την εγγυοδοσία του δηµοσίου για κατοικίες. Είναι απεριό-
ριστη η εγγυοδοσία που έχετε για καινούργιες κατοικίες; Είναι
απεριόριστα τα ποσά, ώστε να πάτε και στην εξοχική κατοικία,
στη δεύτερη, στην τρίτη, στην τέταρτη κατοικία, οτιδήποτε κάνει
ο άλλος µέχρι 500.000 ευρώ να εγγυοδοτεί το δηµόσιο; ∆εν θα
έπρεπε να έχετε προτεραιότητα κυρίως την πρώτη κύρια κατοι-
κία και µάλιστα µε κατώτερη αντικειµενική αξία, ώστε η εγγυο-
δοσία σας να στρέφεται στα λαϊκά στρώµατα; Αυτό δεν θα
έπρεπε να ήταν η κατεύθυνση και ο προσανατολισµός; Σας εν-
διαφέρει να εγγυοδοτηθεί η δεύτερη και η τρίτη κατοικία µέχρι
500.000 ευρώ εµπορική αξία, προκειµένου να τονώσετε την οι-
κονοµία; Να τονώσετε την οικονοµία πηγαίνοντας τα χρήµατα
αυτά για τις εγγυοδοσίες αυτές κυρίως σε αυτούς που έχουν
ανάγκη. Ποιοι έχουν ανάγκη; Αυτοί που δεν έχουν σπίτι και θέ-
λουν να κάνουν ένα σπίτι, πρώτη κύρια κατοικία.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που δεν έχει ούτε αρχή ούτε
τέλος έχει τη λογική των φοροεισπρακτικών µέτρων. Και το κα-
πάκι έρχεται να κλείσει την κατσαρόλα µε την αυριανή τροπολο-
γία που θα συζητήσουµε –γιατί περί τροπολογίας πρόκειται της
τελευταίας ώρας και τη συζητάµε την τελευταία στιγµή- για τους
ηµιυπαίθριους χώρους, δηλαδή την, όπως τη λέτε, «τακτοποί-
ηση», όχι «νοµιµοποίηση». Τους δίνετε έναν τίτλο εύσχηµο για να
κάνετε µία εισπρακτική πολιτική από την οποία προβλέπεται να
πάρετε 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, κατά τα γραφόµενα του Γενι-
κού Λογιστηρίου του Κράτους. Τεσσεράµισι δισεκατοµµύρια
ευρώ από τους ηµιυπαίθριους! Είναι δυνατόν! Και µου λέτε ότι
δεν κάνετε φοροεπιδροµή; Κάνετε τροµακτική φοροεπιδροµή.
Ξέρετε ποιοι θα πληρώσουν; Οι πάντες, γιατί υπάρχει µεγάλη και
εκτεταµένη παρανοµία λόγω του µη ελέγχου σε αυτόν τον τοµέα.
Και µου έλεγαν άνθρωποι που αγόρασαν ένα σπίτι, κατά τα άλλα
νόµιµο, κατοικία κανονική, ότι έδωσαν τα λεφτά τους και το
πήραν. Επειδή δεν γνωρίζουν, υπήρχαν καλυµµένοι ηµιυπαίθριοι
χώροι και το αγόρασαν έτσι από τον κατασκευαστή. Έτσι το είχε
φτιάξει. Και τώρα καλούνται αφού πλήρωσαν, µετά ανακαλύ-
πτοντας όλη αυτήν την υπόθεση να έρθουν να καταβάλουν αυτοί
το τίµηµα. Γιατί το τίµηµα όταν έχει πουληθεί έτσι το ακίνητο να
µην το καταβάλει σε αυτήν την περίπτωση ο ίδιος ο κατασκευα-
στής, ο εργολάβος;

Νοµίζω ότι τέτοιου είδους νοµοθετήµατα, όχι µόνο δεν προ-
σθέτουν τίποτα στη χώρα, αφαιρούν πάρα πολλά και κυρίως πα-
ροξύνουν τα προβλήµατα, παροξύνουν την κρίση σε µία δύσκολη
στιγµή για τη χώρα, όπου οδηγείτε την ελληνική οικονοµία σ’
έναν εφιάλτη και τα λαϊκά στρώµατα σε καταστάσεις απελπιστι-
κές πλέον.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Λα-

φαζάνη.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού

κ. Καρατζαφέρης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Εγώ θέλω να συγχαρώ δηµοσίως τον κύριο
Υφυπουργό, γιατί σπάσατε το ρεκόρ του ΠΑΣΟΚ της περιόδου
’96-’98 σε φορολογικά νοµοσχέδια. Και όπως πάτε µε ένα νοµο-
σχέδιο κάθε δεκαπέντε µέρες, σε λίγο καιρό θα έχετε σπάσει το
ρεκόρ όλων των Υπουργείων. Θα βάζουµε το Υπουργείο Οικο-
νοµικών από τη µία πλευρά, θα βάζουµε όλα τα άλλα Υπουργεία
και θα έχετε περισσότερους νόµους εσείς. Επιτέλους, δεν µπο-
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ρεί να έχετε µία πολιτική σε βάθος; Τι σας ζητάµε; Μία πολιτική
σε βάθος. Είναι δυνατόν κάθε δεκαπέντε ηµέρες να έρχεται νο-
µοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών; ∆ηλαδή κάθε τόσο και-
νούργιο νοµοσχέδιο; ∆ηλαδή κάθε φορά που θα παίρνει το
αεροπλάνο ο κ. Παπαθανασίου να πηγαίνει στις Βρυξέλλες θα
γυρίζει και θα κάνει ένα νόµο του κράτους. ∆εν είναι σοβαρά
πράγµατα αυτά. Σαφέστατα έχετε φέρει τη χώρα σε µία ιδιαί-
τερα δυστυχή κατάσταση. Το ξέρουµε όλοι, το βλέπουµε, το
ζούµε και το βιώνουν ιδιαίτερα πολύ οι πολίτες. Αυτό, όµως, δεν
σηµαίνει ότι κάθε ∆ευτέρα, Τετάρτη και Παρασκευή θα εφευρί-
σκετε και ένα µέτρο το οποίο πρέπει να νοµιµοποιεί η Βουλή,
προκειµένου να γεµίσετε τα ταµεία, γιατί αυτό κάνετε. Γνωρίζω
ότι είστε πολιτικός µηχανικός, γνωρίζω ότι δεν είστε οικονοµο-
λόγος, αλλά εν πάση περιπτώσει δεν χρειάζονται ιδιαίτερες γνώ-
σεις οικονοµολόγου να αντιληφθεί κανείς αυτό που συµβαίνει
σήµερα. Όταν στεγνώνετε την αγορά, κύριε Υπουργέ, χάνετε δε-
καεννιάρια. Καταλάβετέ το επιτέλους. Γιατί αυτός που είχε ένα
πενηντάρικο περίσσευµα και το πληρώνει τώρα σε φορολογία ο
πιτσιρικάς, δεν θα πάει να πάρει ένα πουκαµισάκι. Και εφόσον
δεν θα πάρει ένα πουκαµισάκι, εσείς δεν θα πάρετε το 19% του
ΦΠΑ. Επιτέλους, πώς να σας πούµε τα πράγµατα; Τόσο απλά
είναι και εσείς δεν µπορείτε να τα καταλάβετε. Στεγνώνετε την
αγορά, δεν αφήνετε δραχµή, ευρώ, δεν βρίσκεται λεπτό, να πάει
σε ένα µαγαζί, τα παίρνει το κράτος. Καταλαβαίνω τη στενάχωρη
κατάσταση που έχετε, αλλά δείτε και τις συνέπειες που υπάρ-
χουν.

Είπε ο κ. Λαφαζάνης ότι θα βγάλετε 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
από τους ηµιυπαίθριους χώρους. Χαίροµαι κατ’ αρχήν που ακο-
λουθείτε κατά γράµµα τις ιδέες, τις σκέψεις, το πρόγραµµα του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Και βεβαίως θα αναγκαστώ να
δεχθώ την κατ’ επανάληψη ρήση του κ. Βενιζέλου ότι άγεστε και
φέρεστε από το δικό µας πρόγραµµα. Αλλά τι να κάνουµε, αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

∆εν κατάλαβα τι θέλει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης.
Να τα γκρεµίσουµε; Όχι, βεβαίως, δεν µπορούµε να γκρεµίσουµε
τους ηµιυπαίθριους χώρους που έχουν γίνει δωµάτια. Και ούτε
κατάλαβα αυτό που ελέχθη από τον κ. Λαφαζάνη να πληρώσουν
οι κατασκευαστές. Ξέρετε εγώ θα πρέπει να πάω να βρω τα κό-
καλα του Νίκου που µου έφτιαξε το σπίτι πριν από σαράντα τέσ-
σερα χρόνια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν από σαράντα τέσ-
σερα χρόνια υπήρχαν ηµιυπαίθριοι χώροι;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν γίνονται αυτά τα πράγµατα. Εποµένως,
λοιπόν, αυτήν τη στιγµή είναι µία καλή ιδέα που εφαρµόζεται µε
λάθος τρόπο. Να εξηγήσω: Όταν πάει κάποιος και αγοράζει
εβδοµήντα δύο µέτρα και στην ουσία τα µέτρα είναι ενενήντα
δύο µέτρα, στα ενενήντα δύο αν ήταν µέσα στο συµβόλαιο θα
πλήρωνε παραπάνω φορολογία. Ε, αυτά που δεν πλήρωσε κατά
τη φορολογία, θα τα πληρώσει τώρα στο κράτος. Το ζητούµενο
δεν είναι αυτό. Όλοι θέλουν να δώσουν κάτι τι και να φύγει ο
βραχνάς και να πουλήσει σπίτι περισσοτέρων τετραγωνικών µέ-
τρων την άλλη µέρα. Γιατί αυτό ωφελείται ο πολίτης. ∆εν σου
πουλάνε εβδοµήντα δύο τετραγωνικά, αλλά ενενήντα δύο τε-
τραγωνικά, αυξάνει η αξία του σπιτιού. Άλλο είναι το θέµα. Τι θα
κάνετε αυτά τα 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ όταν θα τα εισπράξετε.
∆εν µας έχετε πείσει. Θα πάτε να κλείσετε τρύπες; Παραγωγικό
έργο έχετε κάτι να µας πείτε, ότι ξέρετε αυτό το φουγάρο, θα
βγάλει καπνό από το φουγάρο, θα κάνουµε εργοστάσιο να κάνει
τσατσάρες. Το ξέρετε ότι η Ελλάδα της ΟΝΕ δεν κάνει ποδή-
λατα; Υπάρχει εργοστάσιο που να κάνει ποδήλατα στην Ελλάδα;
Ξέρετε εργοστάσιο που να κάνει πινέζες; Εκεί έχουµε φθάσει την
αποβιοµηχανοποίηση της χώρας. Και έχετε µία Τσεχία, τραυµα-
τισµένη από το διαµελισµό της µε τη Σλοβακία και βγάζει σήµερα
τα καλύτερα αυτοκίνητα της Ευρώπης. Τόσο ανίκανοι είµαστε;
Είχαµε τη βιοµηχανία των αυτοκινήτων το ’74, το ’75, το ’76, το
’77 και δεν έχουµε το 2009. Ποιο είναι το όραµά σας, κύριε
Υπουργέ; Θα βγούµε από την κρίση µε αυτόν τον τρόπο; Πείτε
µου ποιο είναι το όχηµα. ∆εν µας λέτε τίποτα, παρά µόνο άντε να
φέρουµε ένα νόµο, να πάρουµε και πενήντα από το κινητό, να
πάρουµε και αυτά. Πείτε µου γιατί έχουµε την πιο ακριβή βενζίνη

στην Ευρώπη; Είναι δυνατόν; Έχουµε τεράστιες διαφορές από
οποιαδήποτε άλλη χώρα της Ευρώπης και µ’ ένα συγκεκριµένο
οικονοµικό πλαίσιο αµοιβών το οποίο έχουµε; Σας έχει ξεφύγει
παντελώς ο έλεγχος. Αν θέλετε λεφτά, κύριε Υπουργέ, υπάρχει
ένας τρόπος σίγουρος και αποτελεσµατικός:

Φέρτε ένα νόµο εδώ στη Βουλή ότι απαγορεύονται οι αναθέ-
σεις έργου. Να γίνονται όλες µε διαγωνισµό και µάλιστα ανοιχτό
µέσω internet. Επειδή όµως κάποιοι βολεύονται σ’ αυτήν την Αί-
θουσα από δώθε και από κείθε, αναθέσεις. Αναθέσεις για το ένα,
αναθέσεις για το άλλο, αναθέσεις για το τρίτο. Τι σηµαίνει ανά-
θεση; Ανάθεση σηµαίνει ότι τα παίρνουν οι «ηµέτεροι», ανάθεση
σηµαίνει «καπέλο».

Σας προκαλώ, κύριε Υπουργέ, είσθε ο καθ’ ύλην αρµόδιος, να
βγείτε αύριο και να πείτε ότι σε αυτήν τη χώρα, σε αυτές τις προ-
µήθειες που έγιναν τόσες τοις εκατό είναι µε διαγωνισµό και
τόσες µε ανάθεση. Κακίζαµε και οι δύο µαζί, κύριε Υπουργέ, το
ΠΑΣΟΚ για το κόλπο που έκανε στους Ολυµπιακούς Αγώνες, που
έφερε τελευταία ηµέρα, για να έχει ανάθεση και να πάρουν οι
δικοί του τα έργα; Το κακίζαµε ναι ή όχι; Από την ίδια πλευρά,
από τα ίδια έδρανα, κακίζαµε; Γιατί το κάνατε εσείς σχολή αυτό
το οποίο κακίζατε, του πράγµατι κακού ΠΑΣΟΚ; Εσείς γιατί το
κάνατε σχολή τώρα;

Και επιτέλους συµµαζέψτε τους Υπουργούς σας από τα σκάν-
δαλα. Όταν σκάει σκάνδαλο σε αυτήν τη χώρα, όταν σκάει η
βρωµιά σε αυτήν τη χώρα, υπάρχει και ένας Υπουργός δίπλα. Το
κύριο όνοµα, κύριε Υπουργέ, είναι ο κ. Τρουµπούκης, ο κατα-
σκευαστής, που γράφει εφηµερίδα σε πρωτοσέλιδο, ο οικονοµι-
κός εγκέφαλος κ.λπ.. Ο κ. Τρουµπούκης, λοιπόν, έχει φτιάξει τη
βίλα συναδέλφου σας Υφυπουργού της Νέας ∆ηµοκρατίας,
τώρα. Σύµπτωση; Μία φορά, σύµπτωση. Αλλά δύο και τρεις, είναι
σύµπτωση; Όπου παλιάνθρωπος και από πίσω η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Ο κ. Τρουµπούκης.

Περιµένω αύριο από την Κυβέρνηση να βγάλει µία ανακοίνωση
και να πει ότι ήταν συµπτωµατικό αυτό του κυρίου Υπουργού.

Κύριε Υπουργέ, εσείς ο ίδιος µε την υπόθεση που έφερα προ-
χθές στη Βουλή, την υπόθεση της συγγενούς οικογενείας της κ.
Μπακογιάννη. Κάνετε γνωµάτευση εσείς µε το χάρτη του 1958,
που είναι ανυπόγραφος και δεν κάνετε χρήση να βγάλετε γνω-
µάτευση από τον ενυπόγραφο χάρτη, ο οποίος συµπεριλαµβά-
νεται µέσα στα συµβόλαια του 1954. Τα συµβόλαια τα οποία
έχουν γίνει και κατέθεσα εδώ στη Βουλή, να τα βρείτε αύριο,
αναφέρονται και σε υπογεγραµµένο επισήµως χάρτη της περιο-
χής του 1954. Εσείς γνωµατεύετε επί του χάρτη του 1958 που
είναι ανυπόγραφος και τον φέρνει ο πωλητής.

Εποµένως όλα αυτά τα πράγµατα µας κάνουν και έχουµε
έντονο προβληµατισµό για το τι συµβαίνει επιτέλους σ’ αυτόν
τον τόπο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Γνωµατεύω εγώ;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Βεβαίως, κύριε Υπουργέ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Υπάρχει δική µου γνωµάτευση;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ναι, κύριε Υπουργέ. Θα σας τη στείλω. Αν
το έχετε υπογράψει χωρίς να το θυµόσαστε και αυτό είναι θέµα,
κύριε Υπουργέ. Χαίροµαι που το διαψεύδετε µετά βδελυγµίας,
έτσι όπως το ακούτε. Χαίροµαι πολύ. Θα το χρησιµοποιήσω
αύριο το πρωί στη διαδικασία την οποία θα ακολουθήσω ενώπιον
της δικαιοσύνης.

Επιτέλους όµως αυτήν τη στιγµή πένεται ο κόσµος, πένεται ο
Έλληνας, του επιβάλλετε φόρους επί φόρων, πηγαίνει και πλη-
ρώνει στο σούπερ µάρκετ διπλάσια τιµή τα προϊόντα απ’ ό,τι σε
Γαλλία και Γερµανία –το ξέρετε αυτό- του παίρνετε το τελευταίο
ευρώ από την τσέπη µε αυτά που εφευρίσκετε και ταυτοχρόνως
βλέπει µια κυβέρνηση να είναι µέσα στα σκάνδαλα. Και προσπα-
θούµε τώρα να βρούµε τρόπο πώς να τη γλιτώσει ο Χριστοφο-
ράκος. Άκουσα και την πρόταση του αξιότιµου Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ, του κ. Παπανδρέου. Όχι, ο Χριστοφοράκος θα πάει φυ-
λακή. Θα πάει φυλακή και θα τα ξεράσει όλα. Όχι αυτά τα οποία
εξυπηρετούν κάποιους, για να τη γλιτώσει εν συνεχεία µέσα από
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την αµνηστία, γιατί το σκάνδαλο είναι βαθύ.
Επαναλαµβάνω προς όλες τις πτέρυγες της Βουλής: Γιατί δεν

συµφωνείτε να πιέσουµε όλοι µαζί τον κ. Ζαγοριανό να καλέσει
το µάρτυρα ∆ηµητριάδη για τις οικοσκευές; Γιατί φοβάστε
µήπως κάποιος δικός σας έχει πάρει οικοσκευή και δεν το ξέ-
ρετε; Ξέρω καλά πρόσωπα και πράγµατα. Ο Χριστοφοράκος
απειλεί εκατόν πενήντα τρεις, την πλειοψηφία του Κοινοβουλίου
και εµείς είµαστε αδιάφοροι. Και λέµε ότι πάµε σε εκλογές τώρα
–τον Οκτώβριο απ’ ό,τι κυκλοφορεί- χωρίς να ψάξουµε τα σκάν-
δαλα, µε το µανδύα της διαφθοράς, όταν φέρνετε νόµους εδώ
για να µαζέψετε λεφτά.

Ο µόνος τρόπος, η µόνη µέθοδος για να µπορέσουµε να
βγούµε από το τέλµα είναι η διαφάνεια της κατασπατάλησης των
χρηµάτων των Ελλήνων φορολογουµένων σε λαδωτήρια και λα-
δωµένους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, απλώς θυµίζω
στον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ότι η βασική
πρότασή µας για το περιβόητο σκάνδαλο «SIEMENS», είναι η
ανάγκη να συγκληθεί η Βουλή σε έκτακτη σύνοδο προκειµένου
να αποφασίσει τη σύσταση εξεταστικής των πραγµάτων επιτρο-
πής. Κανείς τακτικός ανακριτής και καµµία διαδικασία ενώπιον
της κοινής ποινικής δικαιοσύνης δεν µπορεί να διερευνήσει αυτό
το ζήτηµα σε όλες του τις διαστάσεις και να παρουσιάσει µια
πλήρη εικόνα στο νεοελληνικό λαό. Αυτό µπορεί και οφείλει να το
κάνει η Βουλή των Ελλήνων και προφανώς κανείς δεν θα περι-
βληθεί µε το ευεργέτηµα της αµνηστίας, προκειµένου αζηµίως
να λέει ό,τι θέλει. ∆εν είναι αυτή η πρόταση που έκανε ο Πρόε-
δρος του ΠΑΣΟΚ. Η πρόταση θα έλθει στη Βουλή µε τυπική
µορφή ως πρόταση νόµου και εκεί θα δείτε ποια είναι η λογική
που τη διέπει στο πλαίσιο του Συντάγµατος και της Ευρωπαϊκής
Σύµβασης ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου. Γιατί δεν µπορούµε φυ-
σικά να αποµακρυνθούµε από το πλαίσιο που θέτει το Σύνταγµα
της χώρας και οι συµβατικές υποχρεώσεις ενώπιον του Συµβου-
λίου της Ευρώπης και άλλων διεθνών οργανισµών.

∆εν έχουµε όµως και κανένα λόγο να φερόµαστε ως νευρό-
σπαστα και να πεταγόµαστε κάθε φορά που ακούγεται κάτι για
να δίνουµε εξηγήσεις ή να διευκρινίζουµε ότι αυτό δεν αφορά το
ένα κόµµα ή το άλλο κόµµα, το ένα πρόσωπο ή το άλλο πρό-
σωπο. Πρέπει µε θεσµική σοβαρότητα και µε εγγυήσεις διαφά-
νειας να αντιµετωπίσει το πολιτικό σύστηµα τη βαθιά κρίση που
το διαπερνά αυτήν τη στιγµή. ∆ιότι δεν υπάρχει καµµία αµφιβο-
λία ότι έχουν κλονιστεί βαθύτατα τα θεµέλια των σχέσεων πολι-
τικού συστήµατος και ελληνικής κοινωνίας. Και αν διαβάσουµε
σοβαρά ξανά και σκεφθούµε πάνω στις προτάσεις που έχουν
διατυπωθεί από κόµµατα, από πολιτικά πρόσωπα µέσα στην Αί-
θουσα αυτή και στην Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας θα δείτε
ότι έχουµε ένα τεράστιο υλικό µε συγκεκριµένες εύστοχες προ-
τάσεις που δυστυχώς δεν εφαρµόζεται. Και είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο να κάνει κανείς ένα συγκεκριµένο βήµα.

Όταν καθιερώσαµε, κύριε Καρατζαφέρη, τον έλεγχο του Ελε-
γκτικού Συνεδρίου –και αυτό έγινε µε δική µου πρωτοβουλία
όταν ήµουν Υπουργός Ανάπτυξης το 1999, τότε καθιερώθηκε για
πρώτη φορά ο προσυµβατικός έλεγχος του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου- έπρεπε να καταβάλουµε πολύ µεγάλο κόπο για να επι-
βληθούν αυτού του τύπου οι διαδικασίες. Και οι προτάσεις που
τώρα ακούγονται από διάφορους επιχειρηµατίες και από διάφο-
ρους πολιτικούς για την πλήρη διαφάνεια, την απλούστευση των
διαδικασιών, και για τη µετάδοση από την τηλεόραση ή µέσω του
διαδικτύου όλων των διαγωνιστικών διαδικασιών για έργα, προ-
µήθειες και παροχή υπηρεσιών, έχουν διατυπωθεί εδώ και χρό-
νια και από το ΠΑΣΟΚ για παράδειγµα, αλλά –θα µου επιτρέψετε
να πω- και προσωπικά τις έχω διατυπώσει εδώ και πάρα πολλά
χρόνια. Είναι ανηρτηµένες και στο διαδίκτυο οι προτάσεις αυτές.

Επειδή το πρωί είχαµε τη δυνατότητα να αναπτύξουµε τις από-
ψεις µας, το ΠΑΣΟΚ εκφράστηκε και µε τον Πρόεδρό του και µε

τον εισηγητή του τον κ. Σπηλιόπουλο και µε εµένα και µε πλειάδα
συναδέλφων, αυτό που µε εντυπωσιάζει, µετά και την οµιλία του
κυρίου Υφυπουργού, είναι ότι στις συγκεκριµένες προτάσεις,
στις συγκεκριµένες παρατηρήσεις, στις συγκεκριµένες καταγ-
γελίες, δεν δίδεται καµµία απάντηση ούτε από τον κ. Παπαθα-
νασίου ούτε από τον κ. Μπέζα.

Έχουν διατυπωθεί προτάσεις που αφορούν το πακέτο των
28.000.000.000 ευρώ, το περιβόητο πακέτο των τραπεζών, τι
πρέπει να γίνει µε τα 15.000.000.000 του κονδυλίου των εγγυή-
σεων που πρέπει να δοθούν απευθείας σε επιχειρήσεις, όχι µε
το σταγονόµετρο µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, αλλά πολύ πιο µαζικά και
γενναιόδωρα. Τι θα γίνει µε τις οφειλές του δηµοσίου προς τις
επιχειρήσεις; Υπάρχει συγκεκριµένη πρόταση για την τιτλοποί-
ηση, ώστε να µπορούν οι επιχειρήσεις να εξοφλήσουν τους τίτ-
λους αυτούς και να χρηµατοδοτηθούν. Τι θα γίνει µε την
οφειλόµενη επιστροφή φόρου προστιθέµενης αξίας προς τις επι-
χειρήσεις; Έχουµε διατυπώσει συγκεκριµένη πρόταση.

Τι θα γίνει µε τον προϋπολογισµό της χώρας που πρέπει να
κατατεθεί σε δυόµισι µήνες, τη ∆ευτέρα 5 Οκτωβρίου; Αν είναι
ποτέ δυνατόν να πιστέψει κανείς στα σοβαρά ότι η παρούσα Κυ-
βέρνηση, µέσα στην παρούσα ταµειακή και δηµοσιονοµική κα-
τάσταση, έτσι όπως φέρεται και έτσι όπως σκέπτεται, µπορεί να
καταρτίσει και να υποβάλει έγκυρα προσχέδιο προϋπολογισµού.

∆εν µας απάντησε ο κ. Παπαθανασίου τι έγινε στο ΕΚΟΦΙΝ.
∆εν µας απάντησε γιατί όλες οι άλλες χώρες έχουν άνετα χρο-
νοδιαγράµµατα και εµείς στριµωχνόµαστε µόνοι µας σ’ αυτήν
την περιβόητη διετία 2009-2010, όταν βλέπουµε ότι εκ των πραγ-
µάτων αυτό είναι αδύνατο, όταν αυτό µας το λέει η ίδια η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή µε τις εκτιµήσεις της για το έλλειµµα του 2010,
ο ΟΟΣΑ, το λέει ο προκάτοχος του κ. Παπαθανασίου, ο κ. Αλο-
γοσκούφης, το λέει η κοινή λογική.

Σας έκανα συγκεκριµένη πρόταση για τον τρόπο µε τον οποίο
πρέπει να µετασχηµατιστεί η ετήσια φορολογική δήλωση κάθε
πολίτη σε ετήσια δήλωση εισοδήµατος και περιουσιακής κατά-
στασης ώστε να συλλαµβάνεται πολύ εύκολα και πολύ πρακτικά
µέσω του ΚΕΠΥΟ το πραγµατικό εισόδηµα, για να µην έχουµε
µέτρα όπως η οριζόντια φορολόγηση µε 10% για όποιον είναι
κάτω από το αφορολόγητο όριο, είτε λένε αλήθεια είτε λένε ψέ-
µατα, γιατί δυστυχώς αυτή η συνενοχή κράτους και κοινωνίας,
αυτή η σύγκρουση οικονοµίας και παραοικονοµίας είναι κάτι το
οποίο τώρα πια έχει φθάσει στα ακραία όριά του και δεν το αντέ-
χει πια άλλο η ίδια η χώρα.

Σ’ αυτά δεν έχουµε πάρει καµµία απάντηση. Τώρα, εάν θέλετε
να περιορίσουµε τη συζήτηση σε τεχνικού χαρακτήρα παρατη-
ρήσεις σε σχέση µε τα συζητούµενα σήµερα άρθρα του κορµού
του νοµοσχεδίου, θα έλεγα από ένα σηµείο και µετά ότι αδικούµε
και τον εαυτό µας και τη λογική του Σώµατος που λέγεται «Βουλή
των Ελλήνων».

Ενδοοµιλικές τιµολογήσεις! Υπάρχουν πολύ σοβαρές παρα-
τηρήσεις, κύριε Υφυπουργέ, του Επιστηµονικού Συµβουλίου της
Βουλής και πρέπει να τοποθετηθεί η Κυβέρνηση επ’ αυτών, γιατί
τίθεται ζήτηµα εναρµόνισης µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο σε αρκετά ση-
µεία.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Απάντησα ήδη γι’ αυτό στην τοποθέτησή µου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Ναι, ναι. Να απαντήσετε κατά
τρόπο ο οποίος να είναι επαρκής και πειστικός. Σας παρακαλώ.
Σας υποδεικνύει συγκεκριµένες βελτιώσεις και κινήσεις νοµοτε-
χνικές.

Ξέρετε ούτως ή άλλως ότι έχετε πρόβληµα. Και έχετε πρό-
βληµα από το γεγονός ότι υπάρχουν δύο διαφορετικά κανονι-
στικά συστήµατα, ένας νόµος και ένα νοµοσχέδιο που θα γίνει
νόµος του κράτους. Και δεν χρειάζεται να ανακαλύψουµε την
πυρίτιδα! Με καθυστέρηση ερχόµαστε να εφαρµόσουµε αυτά τα
συστήµατα των ενδοοµιλικών τιµολογήσεων και υποκεφαλαιο-
δοτήσεων. Υπάρχουν τουλάχιστον οι µισές χώρες-µέλη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης που εφαρµόζουν αυτό το σύστηµα εδώ και
χρόνια και όλες οι µεγάλες ελεγκτικές εταιρείες, οι Ορκωτοί Λο-
γιστές, κ.λπ.. Και οι άλλες ξένες ελεγκτικές εταιρείες επί χρόνια
απορούν γιατί στη χώρα µας δεν εφαρµόζονται οι κατευθυντή-
ριες αρχές του ΟΟΣΑ γύρω από αυτό το θέµα.
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Και το ίδιο ισχύει για όλα τα κεφάλαια αυτού του νοµοσχεδίου.
Σας είπε ο κ. Σπηλιόπουλος προηγουµένως ένα χαρακτηριστικό
παράδειγµα –µην κάνουµε τρύπες στο νερό και µη µαταιοπο-
νούµε- για την ταχύρρυθµη διαδικασία επενδύσεων. Παρ’ ότι
είναι µηχανικός, γνωρίζει πολύ καλά και τα νοµικά θέµατα και σας
είπε το εξής: Όταν έχουµε ένα πολύ συγκεκριµένο δικαστικό σύ-
στηµα, όταν ο οποιοσδήποτε σε οποιαδήποτε διαδικασία αδειο-
δότησης, για οποιαδήποτε έγκριση περιβαλλοντικών επιπτώσεων, για
οποιαδήποτε πράξη χωροθέτησης, για οποιαδήποτε οικοδοµική
άδεια µπορεί και πρέπει να προσφύγει στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας, πώς είναι δυνατόν να υπόσχεστε τέτοια χρονοδια-
γράµµατα; Πώς είναι δυνατόν να του υπόσχεστε ταχεία
διεκπεραίωση του φακέλου, χωρίς να ληφθούν και δικονοµικού
χαρακτήρα µέτρα τα οποία όταν έχουν τη µορφή ασφυκτικών
προθεσµιών, η ίδια η δικαιοσύνη τα χαρακτηρίζει αντισυνταγµα-
τικά;

Αυτό το έχουµε ζήσει επί χρόνια τώρα. Όσον αφορά τις αρ-
χαιολογικές έρευνες, πώς είναι δυνατόν να επιταχυνθεί από ένα
σηµείο και µετά η αρχαιολογική έρευνα; Υπάρχουν αξεπέραστες
δυσκολίες και αυτές οι δυσκολίες µόνο µε διαφάνεια, αλλά και µε
διορατικότητα και µε έµπνευση αντιµετωπίζονται.

Είπε, επίσης, ο κ. Καρατζαφέρης κάτι προηγουµένως που δεν
θέλω να µείνει αναπάντητο. Είπε ότι δεν πρέπει να ακολουθείτε
το κακό παράδειγµα του ΠΑΣΟΚ στα ολυµπιακά έργα που έγι-
ναν µε ανάθεση.

Κανένα ολυµπιακό έργο δεν έγινε µε ανάθεση! Κανένα! Όλα τα
ολυµπιακά έργα έγιναν µε ανοικτούς διαγωνιστικούς κανονι-
σµούς. Και µάλιστα υπό τον απηνή έλεγχο του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου και του Συµβουλίου της Επικρατείας! Πενήντα δίκες έγιναν
στην ολοµέλεια του Συµβουλίου της Επικρατείας για τα ολυ-
µπιακά έργα! Και δεν υπολογίζω τις δίκες για απαλλοτριώσεις ή
τα ασφαλιστικά µέτρα σε σωρεία περιπτώσεων!

Και βεβαίως όλα αυτά έγιναν µε έντονο κοινοβουλευτικό
έλεγχο, διαρκή και πολλές φορές κακόπιστο κοινοβουλευτικό
έλεγχο. Και µε τον έλεγχο της Εθνικής Επιτροπής ∆ιοργάνωσης
των Ολυµπιακών Αγώνων. Και µακάρι να µπορούσε η χώρα να
ξαναδείξει αυτήν την όψη της, µιας χώρας που κινητοποιείται και
έχει στόχους, που ξέρει τι θέλει, που έχει ρυθµό, που χαίρεται
γιατί πετυχαίνει! Μα, αυτό λείπει! Η χώρα δεν έχει ρυθµό, δεν
έχει στόχο, δεν έχει αυτοπεποίθηση!

Και κλείνω επαναλαµβάνοντας το βασικό εισαγωγικό µου επι-
χείρηµα, της πρωινής αγόρευσής µου. Η Κυβέρνηση συγχέει τα
µέτρα, τον πληθωρισµό µέτρων, µέτρα που συµπληρώνουν,
προηγούµενα που ανακαλούν, προηγούµενα που τροποποιούν,
που ερµηνεύουν, που παραδέχονται και αποδεικνύουν την ανε-
πάρκεια άλλων µέτρων. Συγχέετε τα µέτρα και τη µετρολογία µε
αυτό που απαιτεί η περίσταση που είναι πολιτικός προσανατολι-
σµός, αποφασιστικότητα, σταθερότητα, ασφάλεια. Τα πολλά
µέτρα και τα πολλά αντιφατικά, πρόχειρα και επιπόλαια µέτρα
στην πραγµατικότητα δηµιουργούν ανασφάλεια δικαίου και άρα
οικονοµική και κοινωνική ανασφάλεια στον πολίτη. ∆εν σταθε-
ροποιούν τις αγορές και τις οικονοµικές συµπεριφορές. Κλονί-
ζουν τις αγορές και τις επιλογές που είναι ψυχολογικές των
οικονοµικών υποκειµένων, είτε αυτά είναι φυσικά, είτε είναι νο-
µικά πρόσωπα.

Ε, αυτό δεν µπορείτε να το καταλάβετε! Και γι’ αυτό έχει πολύ
µεγάλη σηµασία να λέµε την αλήθεια για τα µακροοικονοµικά δε-
δοµένα της εθνικής οικονοµίας, τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα, να
λέµε την αλήθεια για το τι µπορούµε και τι πρέπει να κάνουµε.
Όµως, πρέπει να ξέρουµε να πούµε και το παρακάτω. Αυτό δεν
µπορεί να πει η Κυβέρνησή σας και γι’ αυτό έχει τελειώσει η πο-
λιτική της παρουσία στην πραγµατικότητα στη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πριν δώσω το λόγο σε

εσάς, κύριε Πρόεδρε του ΛΑΟΣ, επειδή τις τελευταίες µέρες και
απόψε γίνεται συζήτηση για το σκάνδαλο της «SIEMENS» και αι-
ωρούνται πάρα πολλά περί χρηµατισµού εκατόν πενήντα δύο
Βουλευτών και Υπουργών και όλα αυτά ρίχνουν πολύ βαριά σκιά
στο κοινοβουλευτικό σύστηµα, πολλοί είναι οι Βουλευτές που
ρωτούν –και θα ήθελα η απάντηση να έρθει από επίσηµο Βήµα-
από πού προκύπτει ότι έγιναν αυτές οι αναφορές, οι ανακοινώ-

σεις του Χριστοφοράκου. Είναι δικές του; Είναι των δικηγόρων
του; Αυτό είναι ένα θέµα προς διερεύνηση, διότι από εκεί και
πέρα, εάν υπάρχουν συγκεκριµένες δικές του αναφορές και ανα-
κοινώσεις, είµαστε όλοι µας προ των ευθυνών µας.

Προσωπικά δεν θα δεχόµουν από κανένα Χριστοφοράκο να µε
εντάξει σε µία οποιαδήποτε περίπτωση χρηµατισµού! Εάν έχετε
στοιχεία, παρακαλώ να τα αναφέρετε.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι που τώρα το
Προεδρείο της Βουλής αναρωτιέται τι είναι αυτό. Τι έκανε η
Βουλή των Ελλήνων όταν ακούστηκε επισήµως από το δικηγόρο
του κ. Χριστοφοράκου –χωρίς ο κ. Χριστοφοράκος να το καταγ-
γείλει και να το απαρνηθεί- ότι εκατόν πενήντα τρεις Βουλευτές
«τα έχουν πιάσει»;

Περίµενα τουλάχιστον να έχετε στείλει µία συνηµµένη επι-
στολή στον κύριο συνήγορο του κ. Χριστοφοράκου! ∆εν το κά-
νατε! Βοά ο τόπος! Και βοά και ο τόπος ο δικός σας, κύριε
Πρόεδρε, χωρίς να έχετε καµµία ευθύνη. Το δέχοµαι και συµ-
φωνώ µαζί σας. Τουλάχιστον είστε υπεράνω κάθε υποψίας.

Πρέπει να προστατεύσουµε τη Βουλή. Πρέπει να προστατεύ-
σουµε το ρόλο µας εδώ µέσα.

Και απευθυνόµενος στον κύριο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο,
σας παραπέµπω σ’ αυτήν τη ρήση: Εάν έτσι νοµίζετε, έτσι είναι.
Όµως, οι αναθέσεις έγιναν, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
και το ξέρετε πολύ καλά. Θέλετε; Έχετε τον αριθµό, υπογρά-
φουµε και εµείς και τα άλλα κόµµατα, προκειµένου να σταµατή-
σει η ανάθεση, να µην υπάρχει ανάθεση. Φέρτε ένα νόµο αύριο
το πρωί, φέρτε γραπτώς την πρόταση που κάνατε προφορικά
στη Βουλή να ανοίξει η Βουλή και να υπογράψουµε όλοι! Και αν
υπογράψουµε εκατόν σαράντα εννέα Βουλευτές, ας µην την
ανοίξει τη Βουλή ο κ. Καραµανλής! Όµως τα γραπτά µένουν!
Ελάτε να κάνουµε όλοι µαζί µία αίτηση!

Και βεβαίως, κύριε καθηγητά, γνωρίζετε καλύτερα από εµένα
τα νοµικά και ξέρετε ότι η Βουλή έκλεισε, το θέµα έχει λήξει και
απλώς λέµε να ανοίξει η Βουλή για να πάµε σε µία διαδικασία
άνευ ουσίας. Έχει παραγραφεί. Εκτός εάν κάνω λάθος. Έχει πα-
ραγραφεί πλέον, έτσι δεν είναι;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Έχει παραγραφεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Όµως, υπάρχει η Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας. Ελάτε να καλέσουµε τον κύριο που σας λέω, τον κ.
∆ηµητριάδη. ∆εν πρόκειται για ύψιστο θέµα διαφάνειας; ∆εν
πρέπει να «βοηθήσουµε» -εντός εισαγωγικών- επιτέλους αυτόν
τον κ. Ζαγοριανό που την υπόθεση την πάει εκεί που θέλει; Ή
φοβόµαστε να πούµε αλήθειες; Ή δεν βλέπουµε πού πάει το
πράγµα; Ελάτε, λοιπόν, να καλέσουµε τον κ. ∆ηµητριάδη να µας
δώσει τον κατάλογο αυτών που τα πήραν από τη «SIEMENS» σαν
οικοσκευές και θα δείτε τι υπάρχει µέσα!

Και θα ανατριχιάσουν όλες οι πτέρυγες από τα στοιχεία τα
οποία θα διαβαστούν, αλλά επειδή ακριβώς ο καθένας έχει τη
µύγα, το αφήνει και περνάει. Όχι, θα επιµένω για τη διαφάνεια
γιατί ο µεγαλύτερος εχθρός της δηµοκρατίας και της οικονοµίας
σήµερα είναι ακριβώς αυτή η έλλειψη διαφάνειας.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας κάνω µία προφορική ερώτηση
για να µην την κάνω γραπτώς. Παρακαλώ πάρα πολύ, καταθέστε
στη Βουλή το συµβόλαιο ενοικιάσεως της οικίας του κ. Φίσερ. Ο
κ. Φίσερ είναι ο οικονοµικός διευθυντής τον οποίο έφερε εδώ ο
κ. Χριστοφοράκος. Όταν ήλθε εδώ ο Γερµανός κ. Φίσερ νοίκιασε
ένα σπίτι στην Αττική. Παρακαλώ πάρα πολύ, για να διασκεδα-
στούν κάποιες εντυπώσεις, ποιος είναι ο ιδιοκτήτης του σπιτιού
που νοίκιασε ο κ. Φίσερ έναντι πολλών χιλιάδων ευρώ; Ερωτώ
για να γνωριζόµαστε επιτέλους σ’ αυτήν την Αίθουσα. Απαγο-
ρεύεται να ξέρουµε κάτι και να τους καλύπτουµε. Παρακαλώ
πάρα πολύ να καταθέσετε το συµφωνητικό ενοικιάσεως του σπι-
τιού του οικονοµικού διευθυντού Φίσερ για να δούµε πού µένει
τόσα χρόνια.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σύντοµα όµως για να

προχωρήσουµε γιατί περιµένουν και άλλοι συνάδελφοι να µιλή-
σουν.
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ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Σε σχέση µε την υπόθεση
«SIEMENS» η θέση του ΠΑΣΟΚ είναι να συγκληθεί έκτακτη σύ-
νοδος της Βουλής. ∆υστυχώς η Αντιπολίτευση ακόµη και µε εκα-
τόν σαράντα εννέα υπογραφές δεν έχει τη δυνατότητα να
επιβάλει την έκτακτη αυτή σύγκλιση της συνόδου της Βουλής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Πιέζει όµως.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Μισό λεπτό, θα σας εξηγήσω, για
να λέµε πράγµατα τα οποία είναι πρακτικά, συγκεκριµένα και
αποτελεσµατικά.

Πέρσι κατά τη διάρκεια της διακοπής των εργασιών της Βου-
λής υποβάλαµε και πάλι αίτηµα σύστασης εξεταστικής επιτρο-
πής που απερρίφθη ως απαράδεκτο διαδικαστικά χωρίς να
συζητηθεί. Τώρα την αρµοδιότητα την έχει ο Πρωθυπουργός.
Αυτός πρέπει να αποστείλει σχέδιο προεδρικού διατάγµατος
στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας ο οποίος αµέσως θα το υπο-
γράψει και στη συνέχεια η πρότασή µας για τη σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής θα συζητηθεί και αλίµονο αν η Κυβέρνηση δεν
την κάνει δεκτή διότι ναι µεν έχουν παραγραφεί ουσιαστικά
τυχόν ποινικές ευθύνες Υπουργών για πράξεις µέχρι τις εκλογές
του Σεπτεµβρίου του 2007, αλλά αποµένει το τεράστιο πολιτικό
και ηθικό ζήτηµα το οποίο χωρίς καµµία προθεσµία και χωρίς κα-
νένα κίνδυνο παραγραφής µπορεί να το διερευνήσει σε βάθος η
εξεταστική επιτροπή της Βουλής διότι ούτως ή άλλως τυχόν ποι-
νικές ευθύνες πολιτικών προσώπων έχουν παραγραφεί και για
τον προγενέστερο χρόνο.

∆εν είναι όµως µόνο η ποινική διάσταση. Είναι πάρα πολύ ση-
µαντική, αλλά δεν είναι µόνο αυτή. Είναι και η πολιτική και η ηθική
διάσταση η οποία είναι πάρα πολύ κρίσιµη, κρισιµότατη δε για
τον πολίτη, γι’ αυτό η µόνη πρακτική πρόταση είναι αυτή και λυ-
πάµαι γιατί µέσα στην Αίθουσα αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει δώσει
απάντηση και όχι βέβαια οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι της
Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά η Κυβέρνηση αρµοδίως δια του Πρω-
θυπουργού γιατί αυτός είναι που έχει προσωπικά την αρµοδιό-
τητα.

Όταν η Αξιωµατική Αντιπολίτευση διατυπώνει µία τέτοια πρό-
ταση µέσα στη Βουλή, είναι προσβολή προς το Κοινοβούλιο να
διατυπώνει απάντηση ο κυβερνητικός εκπρόσωπος που είναι δι-
οικητικό στέλεχος της Κυβέρνησης, χωρίς πολιτική ευθύνη. Να
έλθει ο Πρωθυπουργός να απαντήσει. ∆εν το έχει κάνει και τον
προκαλώ να το κάνει και η αυριανή συνεδρίαση της Βουλής είναι
µια πολύ καλή ευκαιρία να έλθει να εξηγήσει γιατί αρνείται την
πρόταση αυτή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο. Θέλω

να αναφέρω κάτι που παρέλειψα πριν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, έχετε το λόγο

για ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν θα καθυστερήσω πολύ τους

συναδέλφους. Ό,τι είχα να πω το είπα, αλλά κάτι παρέλειψα στην
οµιλία µου για το άρθρο 35 που αφορά τη φορολογία κερδών
από λαχεία, τηλεοπτικά έπαθλα κ.λπ.

Κύριε Υπουργέ, σας είπα και κατ’ ιδίαν ότι η φορολογία των
κερδών αυτών από το 1 ευρώ µε 10%, δηλαδή από το παραµικρό
κέρδος που µπορεί να έχει κανείς, µπορεί πρώτο να είναι πάρα
πολύ δυσχερής στην είσπραξή της, δεύτερο να έχει πολύ µικρή
απόδοση για το δηµόσιο και τρίτο να είναι επιβαρυντική για τους
εισπράκτορες. Θα έλεγα, αν είχατε την καλοσύνη, να εξετάσετε
τη δυνατότητα να τεθεί ένα όριο, ένα πλαφόν πάνω από το οποίο
θα τίθεται η φορολόγηση. Νοµίζω ότι αυτό θα είναι θετικό και για
τα έσοδα του δηµοσίου αφού άλλωστε αφορά κατά κύριο λόγο
τον ΟΠΑΠ του οποίου τα έσοδα και τα κέρδη ξέρετε ότι είναι –
ευτυχώς ακόµα- δηµόσια έσοδα και δηµόσιος πλούτος. Εν πάση
περιπτώσει, απ’ ό,τι λέγεται, µια τέτοιου είδους φορολόγηση
µπορεί να οδηγήσει τα πράγµατα έξω από τα νόµιµα πρακτορεία
σε άλλες ατραπούς που δεν θα είναι καθόλου ευνοϊκές για τα
έσοδα του δηµοσίου αλλά και για την κατάσταση που διαµορ-
φώνουν.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κ. Λιά-

σκος που περίµενε µε πολύ µεγάλη υποµονή και καρτερικότητα.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΛΙΑΣΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα κι εγώ µε τη σειρά µου, εναρµονιζόµενος µε το αί-

τηµά σας –και ως Βουλευτής σας ευχαριστώ αυτή τη στιγµή για
την προστασία των µελών του Κοινοβουλίου- κι επειδή υπάρ-
χουµε εδώ άνθρωποι οι οποίοι πολιτευόµαστε χωρίς να έχουµε
σκέψεις πίσω στο µυαλό µας και οι οποίοι έχουµε µία διαχρονική
πορεία και συµπεριφορά, να καλέσω τον Πρόεδρο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού να καταθέσει εδώ οποιαδήποτε στοι-
χεία για να γνωρίζει ο ελληνικός λαός διότι είναι γεγονός ότι
πράγµατι βιώνουµε µία πολιτική απαξίωση. Εδώ υπάρχει ένα ζή-
τηµα που αφορά ολόκληρο τον πολιτικό κόσµο και κανείς από
µας δεν είναι διατεθειµένος να επωµίζεται µία περιρρέουσα
ατµόσφαιρα η οποία στο κάτω-κάτω της γραφής δεν τον αφορά.

Μπαίνοντας στην ουσία του νοµοσχεδίου που συζητάµε θα
ήθελα να πω ότι άκουσα προσεκτικά τους πάντες από το πρωί
και άκουσα ιδιαίτερα την οµιλία του Προέδρου της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ ήλθε εδώ και ως συ-
νήθως έκανε ένα ευχολόγιο σ’ ό,τι αφορά τις προοπτικές της
χώρας. Μίλησε, αν θέλετε, για άλλη µια φορά ευχάριστα και βέ-
βαια επανέλαβε δις και τρις ότι µε τη δική του κυβέρνηση, αν και
όποτε γίνει στο µέλλον, τα χρήµατα του ελληνικού λαού θα «πιά-
νουν τόπο». Το είπε δύο-τρεις φορές. Βέβαια δεν ξέρω αν τα
χρήµατα του ελληνικού λαού θα «πιάνουν τόπο» µε µία µελλού-
µενη κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ όπως «έπιαναν τόπο» µε τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις οι µίζες που οµολόγησε ο κ. Τσουκάτος ότι
πήγαιναν στο κόµµα οι οποίες επίσης οµολογήθηκε ότι χρεώνο-
νταν στα διπλά βιβλία του κόµµατος. ∆εν ξέρω αν αυτό τον
τρόπο εννοεί. Εκείνο όµως που γνωρίζω –γιατί πρέπει εδώ πράγ-
µατι να µιλάµε για το µέτρο και την αµετροέπεια- είναι ότι υπάρ-
χει µια παροιµία του ελληνικού λαού που λέει ότι τα στερνά
τιµούν τα πρώτα. Μέχρι σήµερα λοιπόν δεν κατεδείχθη από το
κόµµα της Μείζονος Αντιπολίτευσης ότι σεβάστηκε στο παρελ-
θόν τα χρήµατα του ελληνικού λαού.

Άκουσα προσεκτικά τον κ. Βενιζέλο -τον οποίο τιµώ και υπο-
λήπτοµαι- ο οποίος µίλησε για τη διαφάνεια επί ηµερών ΠΑΣΟΚ
µε την έννοια ότι όλα γίνονταν µε διάφανο καθεστώς δηµοπρα-
σιών κ.λπ.. Μάλιστα έφερε ως παράδειγµα, κύριε Πρόεδρε, τα
ολυµπιακά έργα. Θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι τα ολυµπιακά
έργα πληρώθηκαν από το κόστος το οποίο τελικά διαµορφώθηκε
µετά από δηµοπρασία δύο, τρεις έως και πέντε φορές παραπάνω
από την αξία που είχε προσδιοριστεί αρχικά. Τα λέω αυτά για να
θυµόµαστε γιατί όλοι διαβάζαµε τους καταλόγους και ξέραµε τι
µας γινόταν.

Θα πω λοιπόν εδώ ότι όταν προσερχόµεθα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα για να µιλήσουµε πάνω στον άξονα των οικονοµικών µέ-
τρων θα πρέπει να θυµόµαστε και να αντιλαµβανόµαστε ότι η
παγκόσµια οικονοµία βρίσκεται σε µια διαρκή κρίση και ότι υπάρ-
χει διαρκώς η ανάγκη της αναπροσαρµογής των µέτρων που
παίρνει κάθε κυβέρνηση, πράγµα το οποίο γίνεται παγκόσµια.

∆εν γίνεται µόνο εδώ στην Ελλάδα. Όταν λοιπόν έρχονται και
συνεδριάζουν τα κορυφαία οικονοµικά όργανα, βάζοντας συνε-
χώς τις παραµέτρους της εξέλιξης της κατάστασης εν µέσω κρί-
σης, θα πρέπει εδώ να τοποθετούµεθα σοβαρά και υπεύθυνα.

Εγώ καταλαβαίνω τη λογική του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία είναι να τα
πάρουµε από τους πλούσιους και να τα δώσουµε στους φτω-
χούς. Άλλωστε δεν θα γίνει ποτέ κυβέρνηση για να κληθεί να λέει
επί της ουσίας, στη ρεαλιστική πραγµατικότητα, προτάσεις. Την
κατανοώ, είναι ο µύθος του Ροµπέν των ∆ασών. Είναι ευχάριστο
παραµύθι αυτό, αλλά όλοι ξέρουµε ότι είναι ένα παραµύθι. ∆εν
γίνονται αυτά.

Εκείνο, όµως, που δεν συγχωρώ και δεν κατανοώ είναι να µπαί-
νει στη λογική των ευχολογίων, των καταγγελιών, της παροχο-
λογίας το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης το οποίο θέλει
να γίνει κυβέρνηση. Παρακολούθησα και τον κύριο εισηγητή, ο
οποίος οφείλω να οµολογήσω µε τακτ και σοβαρό τρόπο στα
άρθρα του νοµοσχεδίου προσδιόρισε, αν θέλετε, σοβαρά και λει-
τουργικά θέµατα που επιλύονται. ∆εν φθάνει αυτό όµως.

Θα πρέπει κάποτε να µπορούµε όλοι εδώ, όταν συζητούµε ζη-
τήµατα που αφορούν ολόκληρο τον ελληνικό λαό, όχι µόνο να
έχουµε τη γενναιότητα να παραδεχόµαστε την υφιστάµενη κα-
τάσταση, αλλά ταυτόχρονα -και το έχω πει πολλές φορές- η Αντι-
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πολίτευση θα πρέπει να πηγαίνει µέσω των προτάσεών της ένα
βήµα µπροστά, όχι µε µία στείρα καταγγελιολογία απλά να κα-
τακεραυνώνει τη Κυβέρνηση, γενόµενη ευχάριστη σε όλες τις
κοινωνικές οµάδες, λες και δεν αντιλαµβάνεται ποια είναι η πραγ-
µατικότητα.

Είπα, λοιπόν και το πρωί ότι σε κανέναν δεν είναι ευχάριστο να
παίρνει µέτρα. Αν υπήρχε άλλωστε ένα κεντρικό θησαυροφυλά-
κιο και ήταν κακός ο Υπουργός Οικονοµικών που δεν το ανοίγει
για να µοιράσει λεφτά στον κόσµο, βεβαιωθείτε ότι θα σας κακί-
ζαµε και εµείς, κύριε Υπουργέ, αν δεν ανοίγατε το θησαυροφυ-
λάκιο να µοιράσετε τα λεφτά, όπως ακούγεται σ’ αυτήν την
Αίθουσα.

Εκείνο, όµως, που θα πρέπει να καταλάβουµε εδώ είναι ότι
αυτό είναι µία παιδαριώδης λογική, είναι η λογική των µικρών παι-
διών που όταν ζητούν κάτι από τους γονείς τους και εκείνοι τους
λένε ότι δεν έχουν, τότε τα παιδιά απαντούν «πήγαινε να πάρεις
από την τράπεζα».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε σήµερα εδώ για να µι-
λήσουµε για ένα νοµοσχέδιο, το οποίο στοχεύει στην αντιµετώ-
πιση της φοροδιαφυγής, ρυθµίζει σηµαντικά φορολογικά
θέµατα, ρυθµίζει θέµατα επενδύσεων, θέµατα ανταγωνισµού της
επιχειρηµατικότητας, ζητήµατα τα οποία έχουν να κάνουν, αν θέ-
λετε, µε την επέκταση του leasing, ρυθµίσεις οι οποίες αφορούν
χρηµατοδότηση στα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, ρυθµί-
σεις που αφορούν την τόνωση της επιχειρηµατικότητας µέσω
του ΤΕΜΠΜΕ, ρυθµίσεις που αφορούν τη στήριξη των µεγάλων
επενδύσεων και εν πάση περιπτώσει, είναι κορυφαίο θα έλεγα –
και το άκουσα και δεν µπόρεσα να το καταλάβω- το ότι στηρί-
ζουµε και αναθερµαίνουµε και την οικοδοµική δραστηριότητα.

Παράλληλα, µε πολύ προσεκτικό και χειρουργικό τρόπο η Κυ-
βέρνηση µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο επιβάλλει, όπως απαιτείται
-αν θέλετε, όπως απαιτούν οι καιροί και οι περιστάσεις- έκτακτη
εισφορά στα αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού και στα καρτοκινητά.
Ε, λοιπόν, δεν είναι δυνατόν να ισοπεδώνουµε, να απαξιώνουµε
και να τελµατώνουµε όλες αυτές τις ρυθµίσεις, τις οποίες ακόµη
και ο εισηγητής της Αντιπολίτευσης χαρακτήρισε ως θετικές,
µέσα σε ένα κλίµα γενικότερης αντιπολίτευσης που θεωρούµε
ότι µας κάνει ευχάριστους.

Εγώ πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο αυτό κινείται κατά βάση στη
σωστή κατεύθυνση. Θεωρώ ότι είναι απαραίτητες όλες οι ρυθµί-
σεις που προσδιορίζει και πιστεύω ότι πάνω στον άξονα αυτό και
οι συνάδελφοι το ίδιο θεωρούν.

Επειδή αύριο θα συνεχιστεί η συζήτηση για τις τροπολογίες,
θέλω να πω κλείνοντας ότι η τακτοποίηση της χρήσης των ηµιυ-
παίθριων χώρων αφορά όλους τους Έλληνες, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Ας βγει κάποιος από την Αντιπολίτευση να δηλώσει
«εµείς είµαστε εναντίον, δεν θέλουµε να τακτοποιηθούν εκατοµ-
µύρια ελληνικές οικογένειες».

∆εν µπορούµε να είµαστε υποκριτές, όταν οι ίδιοι, εσείς, κύριοι
συνάδελφοι, ως Κυβέρνηση το 1985 νοµιµοποιήσατε µια ολό-
κληρη γενιά αυθαιρέτων χωρίς οικοδοµική άδεια και χωρίς να
προσδιορίσετε µέτρα για να µην επαναληφθεί αυτό στο µέλλον.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Λιάσκο.

Ο κ. Χαλβατζής έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα

είµαι σύντοµος.
Η εφαρµοζόµενη πολιτική µας βρίσκει κατηγορηµατικά αντί-

θετους. Ήθελα να κάνω ειδικότερα ένα σχόλιο για το ζήτηµα του
συζητούµε. Όλη αυτή η ιστορία του ΤΕΜΠΜΕ µέχρι σήµερα δεν
έχει ουσιαστικά αποτελέσµατα, γιατί οι περιοριστικοί όροι που
τίθενται, λειτουργούν απαγορευτικά για τη συντριπτικά µεγάλη
πλειοψηφία των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Φυσικά κανένας
δεν πρέπει να επαίρεται ότι µε το ΤΕΜΠΜΕ έχουν λυθεί ουσια-
στικά προβλήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, πολλές φορές µας έχει δοθεί η δυνατότητα
και µέσα και έξω από τη Βουλή ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας να τοποθετηθούµε µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο για τα σκάν-
δαλα ή τα αναφερόµενα ως σκάνδαλα. Για κάθε σκάνδαλο σε

κάθε περίπτωση είναι ανάγκη, κατά την άποψή µας, να προχω-
ράει γρήγορα η διαδικασία ελέγχου, εξέτασης, αλλά και δικα-
στικής διερεύνησης. Έχουµε πει ότι αυτές οι διαδικασίες πρέπει
να απλοποιηθούν, ώστε να µην δηµιουργούνται εµπόδια, ανα-
χώµατα και να µην φθάνει κανείς σε τελική κρίση.

∆εν έχουµε, όµως και καµία αυταπάτη. Η λειτουργία του καπι-
ταλιστικού συστήµατος είναι σύµφυτη µε τα σκάνδαλα και τη
σήψη. Και δεν είναι ελλαδικό φαινόµενο. Και στην Ιταλία και στη
Γαλλία και στην Ισπανία, τη Γερµανία, σε όλες τις χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και στις Ηνωµένες Πολιτείες αναφύονται
πολύ συχνά σκάνδαλα.

Ωστόσο όλες οι υποθέσεις πρέπει να παραπεµφθούν και
επειδή αναφερόµαστε στη «SIEMENS» και η «SIEMENS» και κάθε
άλλο σκάνδαλο θα πρέπει να παραπεµφθεί και να προχωρήσει.
Και φυσικά δεν έχουµε ουδεµία σχέση µε τη «SIEMENS», µε οι-
κοσκευές και µε οτιδήποτε άλλο.

Όµως, η σκανδαλολογία λειτουργεί, κύριε Πρόεδρε, και απο-
προσανατολιστικά, µε την έννοια ότι έρχονται συνεχώς αντερ-
γατικά, αντιλαϊκά, αντικοινωνικά µέτρα και αυτά θάβονται, αυτά
δεν ακούγονται, δεν υπογράφονται οι συλλογικές συµβάσεις ερ-
γασίας.

Σήµερα, για παράδειγµα, µεγάλες εργατικές οµοσπονδίες,
όπως είναι η Οµοσπονδία Οικοδόµων, η Οµοσπονδία Λογιστών,
η Οµοσπονδία Εργαζοµένων στα Τρόφιµα και τα Ποτά, έχουν
απεργία για υπογραφή ικανοποιητικής συλλογικής σύµβασης. Τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης βλέπουν τα πάντα σε όλο τον κόσµο
και το τι κάνει στις λεπτοµέρειές του ο Χριστοφοράκος, αλλά δεν
είδαν τίποτα από αυτήν την κινητοποίηση.

Βέβαια, πρέπει να σηµειώσουµε µε την ευκαιρία ότι και η Κυ-
βέρνηση θα πρέπει να σταµατήσει να αντιµάχεται το µαζικό, το
διεκδικητικό κίνηµα και να µην χρησιµοποιεί τα κατασταλτικά
µέτρα, γιατί πολύ συχνά αντιµετωπίζονται µε κατασταλτικά µέτρα
οι λαϊκές κινητοποιήσεις.

Και µε την ευκαιρία θέλουµε να επισηµάνουµε ότι θα πρέπει να
αποσυρθούν αυτές οι φοβερές κατηγορίες εναντίον αυτών οι
οποίοι κινητοποιήθηκαν ενάντια στην εγκατάσταση του ΧΥΤΑ στο
Γραµµατικό, όπως είναι ο Πρόεδρος της Κοινότητας και άλλοι
κάτοικοι µε πολύ βαριές κατηγορίες.

Τέλος, υπάρχει και είναι γνωστή µια πραγµατικότητα, κύριε
Πρόεδρε, πολύ σκληρή. Υπάρχει ένα θεσµικό πλαίσιο που δίδει
τη δυνατότητα στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα,
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στους δήµους και στις νοµαρχίες να
σπάζουν τα έργα και να τα δίνουν µε ανάθεση.

Υποστηρίζαµε και υποστηρίζουµε µια πάγια θέση. Θα πρέπει
να σταµατήσουν οι αναθέσεις και όλα τα έργα να γίνονται µε δια-
γωνισµό και να καταβληθεί κάθε δυνατή προσπάθεια, ώστε να
µην υπάρχουν αυτές ή να ελαχιστοποιηθούν αυτές οι δραστη-
ριότητες κάτω από το τραπέζι στις αναθέσεις των έργων, γιατί
συνολικά τα πληρώνει πολλές φορές διπλά και τριπλά ο λαός.

Και µε κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και µε κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ έχουν γίνει αναθέσεις και πολλές φορές παραωρι-
µάζουν τα πράγµατα. Και στην προολυµπιακή περίοδο τα έφθα-
ναν µέχρι το δώδεκα παρά πέντε, όπως και τώρα φθάνουν πολλά
πράγµατα στο δώδεκα παρά πέντε, για να δοθούν µε ανάθεση.

Μας βρίσκει κατηγορηµατικά αντίθετους.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαλβατζή.
Ο κ. Βορίδης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, έχει το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, αυτό το οποίο κρίνεται και το οποίο µπορώ να

αναπτύξω στο λίγο κοινοβουλευτικό χρόνο που έχω είναι η πλή-
ρης αναστροφή της φορολογικής πολιτικής της Κυβερνήσεως.

Κύριε Υφυπουργέ, να σας θυµίσω ότι όταν εξελέγη η Κυβέρ-
νησή το πρώτον, εκείνο το οποίο είχατε υποσχεθεί ήταν η µεί-
ωση των φορολογικών συντελεστών στις εταιρείες. Και αυτό
υποθέτω ότι το υποσχεθήκατε τότε, ακριβώς γιατί ακόµη τότε
βρισκόσασταν σε µια αναπτυξιακή φορολογική λογική. ∆ιότι προ-
φανώς τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα τα ξέρατε. Προφανώς, τη
δυσκολία στα έσοδα τη γνωρίζατε.
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Γιατί επιλέξατε τότε, όταν γι’ αυτό ψηφιστήκατε, όταν µε αυτήν
την εντολή ψηφιστήκατε, τη µείωση των φορολογικών συντελε-
στών; ∆ιότι ξέρατε ότι µε τη µείωση των φορολογικών συντελε-
στών ουσιαστικά στέλνετε ένα µήνυµα στις εταιρείες, στέλνετε
ένα µήνυµα στους επενδυτές, στέλνετε ένα µήνυµα για επενδύ-
σεις, για ανάπτυξη και ότι απ’ αυτήν την ανάπτυξη επρόκειτο να
αναπληρώσετε αυτό που κατ’ αρχήν φαινόταν να χάνεται ως φο-
ρολογικό έσοδο.

Τι απέγινε από τότε µέχρι τώρα; Αυτό το οποίο έγινε είναι ότι
στην πραγµατικότητα χρεοκόπησε η πολιτική σας. Γιατί όµως;
∆ιότι δεν µπορέσατε να αντισταθείτε στις σειρήνες αυτού του
διεφθαρµένου κράτους. ∆εν µπορέσατε να αντισταθείτε στη λο-
γική της γιγάντωσης των κρατικών δαπανών. ∆εν µπορέσατε να
επιτύχετε αποτελεσµατικά τη µείωση των δαπανών του δηµο-
σίου.

∆εν µπορέσατε, λοιπόν, να το κάνετε όλο αυτό το χρονικό διά-
στηµα, υπήρξε επιπλέον και η δυσκολία της οικονοµικής κρίσης
και απλώς να σας θυµίσω ότι από µια Κυβέρνηση που υποσχέ-
θηκε στο λαό λιγότερη φορολογία και πιο συµµαζεµένη διαχεί-
ριση, έχετε καταλήξει να είστε µια Κυβέρνηση η οποία από
σχέδιο νόµου σε σχέδιο νόµου φέρνει καινούργιους φόρους.

Η εφευρετικότητά σας έχει εξαντληθεί στην αύξηση της φο-
ρολογίας. Να θυµίσω το ΕΤΑΚ. Να θυµίσω την κατάργηση του
αφορολόγητου, την οποία ευτυχώς την πήρατε πίσω. Να θυµίσω
ότι φορολογήσατε τα µερίσµατα. Να θυµίσω ότι φορολογήσατε
εταιρικά µερίδια. Να θυµίσω ότι φορολογήσατε επιπροσθέτως
τους τόκους των καταθέσεων. Και βεβαίως ουκ έστιν τέλος!
Τώρα είναι ...

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Τους τόκους των καταθέσεων, δεν τους φορολογήσαµε
εµείς!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Όχι! Τους φορολογήσατε επιπρο-
σθέτως ξανά, σε νοµοσχέδιο δικό σας µέσα σ’ αυτήν τη διετία.

Κι εδώ, λοιπόν, συνεχίζεται αυτό και συνεχίζεται δε µε το εξής
επιχείρηµα, το οποίο αρχίζει και είναι φαιδρό. Έρχεστε και λέτε:
Αυτός ο οποίος έχει ένα αυτοκίνητο µεγάλου κυβισµού δεν πρέ-
πει να πληρώσει;

∆εν κατάλαβα! Γιατί να πληρώσει; Ο άνθρωπος αυτός έχει ει-
σόδηµα, αγόρασε το αυτοκίνητο, το έχει πληρώσει το εισόδηµα
–έχει φορολογηθεί το εισόδηµά του- και αποφάσισε να αγοράσει
µεγάλο αυτοκίνητο. Σας χρωστά από πουθενά λεφτά;

Υπ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, ουδείς δικαιούται να έχει περι-
ουσιακά στοιχεία! Ξαφνικά είναι ένοχος όποιος έχει, όποιος απο-
κτά περιουσιακά στοιχεία!

Ερώτηση: Ποιο είναι το µήνυµα, το οποίο στέλνετε στην οικο-
νοµία; ∆εν είναι το µήνυµα «προσέξτε, µην φτιάχνετε µεγάλα σπί-
τια, θα σας φορολογήσω»; Όχι γιατί δεν φορολογήθηκε το
εισόδηµα –αυτό το φορολογήσατε, πήρατε το φόρο στο εισό-
δηµα- αλλά τώρα αυτός που κάνει το σπίτι θα φορολογηθεί.
Γιατί; ∆ιότι έχει σπίτι! Γιατί; ∆ιότι έχει αυτοκίνητο!

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα-ενάµισι
λεπτό ακόµα.

Και βεβαίως διαβάζω εδώ στην αιτιολογική έκθεση το εντελώς
φαιδρό επιχείρηµα ότι δήθεν αυτός είναι και πράσινος φόρος, ότι
είναι πράσινος φόρος ο φόρος του κυβισµού! Γιατί; Πού ξέρετε –
και θα το επαναλάβω, το είπα και στην Επιτροπή- τι είδους χρήση
του αυτοκινήτου γίνεται; Η ρύπανση έχει σχέση µε τη χρήση του
αυτοκινήτου. ∆εν έχει σχέση µε αυτόν καθαυτό τον κυβισµό!

Αυτά, λοιπόν, τα στοιχειώδη –επειδή βρίσκεστε πια σε αδιέ-
ξοδο- έρχεστε να τα εµφανίσετε δήθεν τώρα αντιστάθµισµα –για
ποιο;- για το ότι τελικώς επιβάλλετε και το τέλος στα καρτοκι-
νητά, επιβάλλετε και τα τέλη στην κινητή τηλεφωνία, αυξάνετε
και τα καύσιµα.

Και ερωτώ: Πού πηγαίνει αυτή η πολιτική; Έχετε κάποια πιο
έξυπνη ιδέα ως οικονοµικό επιτελείο; Έχετε σκεφτεί να κάνετε
κάτι διαφορετικό, εκτός από το να λέτε «θα φορολογήσουµε
τους πολίτες γιατί έχουµε δηµοσιονοµικό έλλειµµα»; Υπάρχει
καµµία καλύτερη ιδέα;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Για πείτε µας εσείς, λοιπόν!
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆ιότι, επιτρέψτε µου, αν όσο εκεί

µπορεί να πάει το οικονοµικό επιτελείο, δεν χρειαζόµαστε τέτοιες
λαµπρές και σπουδαίες ιδέες. Αυτό το ξέρει και ο τελευταίος.
Αυτό είναι το πιο εύκολο πράγµα στον κόσµο να κάνει µια κυ-
βέρνηση και ένα οικονοµικό επιτελείο, δηλαδή να πει «έχω έλ-
λειµµα και εποµένως θα βάλω φόρους».

Υποθέτω ότι µια κυβέρνηση που θα έπρεπε να έχει αναπτυ-
ξιακή πολιτική, θα έπρεπε να σκέφτεται το πώς αφ’ ενός θα µει-
ώσει τις δαπάνες του δηµοσίου –που δεν το κάνετε, αλλά τις
αυξάνετε- και αφ’ ετέρου το πώς θα θερµάνει µια οικονοµία, προ-
κειµένου να δηµιουργήσει ανάπτυξη.

Αυτές είναι κατευθύνσεις που θα έπρεπε να ακολουθηθούν και
όχι βεβαίως η πολιτική της αενάου φορολογήσεως των πολιτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ τον κ. Βο-
ρίδη.

Η εισηγήτρια της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μπουζάλη έχει το λόγο
για τέσσερα λεπτά, για να δευτερολογήσει.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΜΠΟΥΖΑΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και µια
άνεση χρόνου. Στην πρωτολογία µου τήρησα το χρόνο µου. Οι
υπόλοιποι εισηγητές διπλασίασαν το χρόνο, οπότε για δίκαιη µε-
ταχείριση –αν δεν έχετε αντίρρηση- θα ήθελα µια µικρή, όχι µε-
γάλη, άνεση χρόνου.

Το ΠΑΣΟΚ και όχι µόνο, µόλις ακούσαµε και τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ, συνεχώς κάνει λόγο –και σήµερα
από το πρωί- για φοροεπιδροµή, καθώς και ότι η Κυβέρνηση πα-
ραπλάνησε τους πολίτες και τώρα επιβάλλει φόρους για να κα-
λύψει τη λεγόµενη κατάρρευση του φοροεισπρακτικού αλλά και
φοροελεγκτικού µηχανισµού.

Θυµίζω, λοιπόν, στους αγαπητούς συναδέλφους της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, αλλά και της υπόλοιπης Αντιπολίτευσης
που είχαν τη συγκεκριµένη πολιτική, ότι οι κυβερνήσεις της πε-
ριόδου 1993-2004 επέβαλαν πενήντα νέους φόρους και αύξησαν
τη φορολογική επιβάρυνση από το 21,5% του ΑΕΠ το 1993, στο
26,5% του ΑΕΠ το 2000.

Επιπλέον, σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχουµε από τη EURO-
STAT, η συνολική φορολογία ως ποσοστό του ΑΕΠ στη χώρα
µας, κινείται πολύ χαµηλότερα από το µέσο κοινοτικό όρο: 32,1%
το 2007 έναντι 39,8% για την Ευρωπαϊκή Ένωση των είκοσι επτά.

Ακόµα, το 2000 επί ΠΑΣΟΚ, σύµφωνα πάντα µε τα στοιχεία της
Έκθεσης της EUROSTAT, η συνολική φορολογία ως προς το
ΑΕΠ της χώρας µας ήταν 34,6% έναντι του 32,1% του 2007 επί
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Επίσης, ο µέσος έµµεσος φορολογικός συντελεστής για την
κατανάλωση το 2007 κυµαινόταν στο 15,4%, όταν ο αντίστοιχος
έµµεσος φορολογικός συντελεστής το 2000 ήταν στο 16,5%. Να
πούµε επίσης εδώ ότι το 15,4% του 2007 µας κατατάσσει στη χα-
µηλότερη θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όσον αφορά τον έµ-
µεσο φορολογικό συντελεστή στην κατανάλωση. ∆ηλαδή και στη
φορολογία στην κατανάλωση πραγµατικά είχαµε µείωση µείον
1,1%.

Εποµένως, τα στοιχεία που επικαλείσθε, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, απλά σας διαψεύδουν. Εσείς άλλωστε –και µιλώ στους συ-
ναδέλφους του ΠΑΣΟΚ- δεν ήσασταν εκείνοι που µέχρι πρότινος
ζητούσατε να αυξήσουµε τους φόρους και στις επιχειρήσεις και
στα µεγάλα εισοδήµατα;

Γιατί, λοιπόν, σήµερα έρχεστε εδώ και κατηγορείτε, επειδή φο-
ρολογούµε τους κατέχοντες αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού, δεν
το καταλαβαίνω. Αυτό ίσως να αναδεικνύει και το µέγεθος της
ανευθυνότητας και των αντιφάσεων όπου υποπίπτετε.

Η πραγµατικότητα είναι ότι η Κυβέρνηση εκτίµησε γρήγορα τα
οικονοµικά δεδοµένα του πρώτου εξαµήνου του 2009 και έλαβε
τα αναγκαία µέτρα, εκείνα δηλαδή που είναι περισσότερο κοι-
νωνικά δίκαια κατανεµηµένα.

Ο στόχος της οικονοµικής πολιτικής είναι να καταστεί εφικτός
ο περιορισµός του ελλείµµατος στο 3,7% του ΑΕΠ εντός του
2009, σύµφωνα µε τις δεσµεύσεις του Προγράµµατος Σταθερό-
τητας και Ανάπτυξης.

Και βεβαίως αυτό είναι και για δικό µας καλό, όχι επειδή µας
το λέει κάποιος, για να στηρίξουµε πραγµατικά και την επιχειρη-
µατικότητα, αλλά και την ανταγωνιστικότητα. Είναι εξέλιξη που
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θεωρούµε ότι θα συµβάλλει και στην αναπλήρωση της απώλειας
των εσόδων που προέκυψαν από τις συνέπειες της διεθνούς οι-
κονοµικής κρίσης, δηλαδή τη µείωση της κατανάλωσης, όπως
εξήγησε ο Υφυπουργός κ. Μπέζας πριν από λίγο, και των εξα-
γωγών.

Είναι γνωστή, λοιπόν, η πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης για
τη µείωση των φορολογικών συντελεστών ως µέτρο ενδυνάµω-
σης των οικογενειακών εισοδηµάτων. Και αυτό το είδαµε και
στην πρώτη και στη δεύτερη και στην τρίτη φάση της φορολογι-
κής µεταρρύθµισης. Όµως, κάτω από το βάρος που δηµιουρ-
γούν οι έκτακτες συνθήκες της διεθνούς οικονοµικής κρίσης,
επιβάλλεται η δικαιότερη κατανοµή των φορολογικών βαρών
προς όφελος των οικονοµικά ασθενέστερων συµπολιτών µας,
όπως επίσης επιβάλλεται και η δραστική αντιµετώπιση των κρα-
τικών δαπανών και η αποτελεσµατική αντιµετώπιση της φορο-
διαφυγής, η οποία άλλωστε αποτελεί ένα βασικό εχθρό ενός
ευνοµούµενου κοινωνικού κράτους.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, µε το συγκεκριµένο σχέδιο που εφαρ-
µόζει, αντιµετωπίζει και τις συνέπειες της κρίσης, αλλά έχει και
στόχο µε τις διαρθρωτικές και τις µεταρρυθµιστικές της πολιτι-
κές να κάνει ακόµη πιο εύρυθµη τη λειτουργία της κοινωνικής οι-
κονοµίας της αγοράς σε νέες βάσεις και µε ένα υγιές πλαίσιο
εφαρµογής προς όφελος των πολιτών και της βιώσιµης ανάπτυ-
ξης. Τα στοιχεία άλλωστε µιλάνε από µόνα τους. Εµείς δεν πα-
ραπλανούµε κανέναν.

Επίσης ακούστηκε –και θεωρώ τεχνηέντως- ότι η Κυβέρνηση
προσπαθεί να ρίξει τα πενιχρά οικονοµικά αποτελέσµατα στην
οικονοµική κρίση. Ακούσαµε επίσης σήµερα το πρωί τον Πρόε-
δρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να λέει για µια ακόµη φορά
ότι χρησιµοποιούµε την κρίση ως άλλοθι. Στην αρχή δεν είχε κα-
ταλάβει ότι υπάρχει, µετά κατάλαβε ότι υπάρχει, τώρα τη χρησι-
µοποιούµε ως άλλοθι, µε σκοπό να αποκρύψουµε την αποτυχία
µας και όλα τα υπόλοιπα που ακούσαµε το πρωί.

Εγώ απλώς θα παραπέµψω στις εκτιµήσεις της ευρωπαϊκής
Επιτροπής που αναφέρεται στην τελευταία της έκθεση και ανα-
δεικνύουν τις επιπτώσεις της παγκόσµιας κρίσης στην οικονοµία
τόσο της Ευρωπαϊκής Ένωσης των είκοσι επτά όσο και της Ευ-
ρωζώνης, παρ’ ότι βεβαίως η ηγεσία της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης σπεύδει να αναστρέψει την πραγµατική εικόνα,
εµφανίζοντας την Ελλάδα ως ουραγό.

Τα γεγονότα, όµως, είναι συγκεκριµένα. Να πούµε πως σε ό,τι
αφορά την εκτίµηση για το έλλειµµα, η Ελλάδα βρίσκεται µαζί µε
άλλες δώδεκα από τις δεκαέξι χώρες της Ευρωζώνης στην
οµάδα εκείνων των χωρών που υπερβαίνουν το όριο του 3%. Για
το 2009 η πρόβλεψη του µέσου όρου του ελλείµµατος στην Ευ-
ρωζώνη ανέρχεται στο 5,3%, ποσοστό µεγαλύτερο απ’ αυτό που
προβλέπεται για την Ελλάδα, 5,1%. Αντίθετα το 2004 το έλλειµµα
της Ελλάδας ανερχόταν στο 7,5% ως ποσοστό του ΑΕΠ, όταν ο
µέσος όρος του ελλείµµατος στην Ευρωζώνη ήταν στο 2,9%, δη-
λαδή δυόµισι φορές µεγαλύτερο απ’ αυτό του µέσου όρου της
Ευρωζώνης.

Ενδεικτικά, επίσης, να πούµε ότι το έλλειµµα της Ιρλανδίας
εκτιµάται ότι θα ανέλθει στο 12%, της Ισπανίας στο 8,6%, της
Γαλλίας στο 6,6% και της Πορτογαλίας περίπου στο 6,5%. Στη
Μεγάλη Βρετανία προβλέπεται το έλλειµµα να ανέλθει στο
11,5%, όταν το 2007 ήταν περίπου στο 2,5%.

Στην έκθεση του Ιανουαρίου η Κοµισιόν είχε εκτιµήσει ότι η
συρρίκνωση της οικονοµίας το 2009 θα ήταν 1,9% για την Ευ-
ρωζώνη και 1,8% για την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τρεις µήνες µετά
επανέρχεται µε µια δραµατική καθοδική αναθεώρηση, που δεί-
χνει τη συρρίκνωση στο 4%. ∆εκαπέντε από τις δεκαέξι χώρες
της Ευρωζώνης προβλέπεται να παρουσιάσουν το 2009 αρνη-
τική ανάπτυξη.

Όσον αφορά τη χώρα µας, νεότερες προβλέψεις της Επιτρο-
πής δεν έχουν λάβει υπ’ όψιν τα πρόσφατα µέτρα που πήρε η
Κυβέρνηση για την ενίσχυση της ανάπτυξης, αλλά και για την τό-
νωση της απασχόλησης. Να θυµίσω και αυτά που είναι τα µέτρα
για την τόνωση του οικοδοµικού κλάδου, τα µέτρα για την τό-
νωση της αγοράς του αυτοκινήτου, τα µέτρα ενίσχυσης των µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων, τα µέτρα στήριξης για τον τουρισµό,
αλλά και τα µέτρα στήριξης για την απασχόληση. Επιπλέον η

ύφεση στο διεθνές εµπόριο είναι ευρείας κλίµακας, επηρεάζει
όλες τις χώρες και είναι η χειρότερη από τότε που υπάρχουν του-
λάχιστον συγκριτικά στοιχεία.

Προβλέπεται, λοιπόν, µείωση του ΑΕΠ στην Ευρωζώνη κατά
4,3% το 2009. Η γερµανική οικονοµία που είναι και η µεγαλύτερη
της Ευρώπης, συρρικνώνεται κατά 5,3%, η αµερικανική οικονο-
µία έχει αρνητική ανάπτυξη 4% και µηδενική το 2010 και φυσικά
όσον αφορά την Ιαπωνία, το ιαπωνικό ΑΕΠ θα συρρικνωθεί κατά
6,6%.

Αυτή είναι η πραγµατική εικόνα µιας πολύ δύσκολης διεθνούς
οικονοµικής συγκυρίας και δεν µπορούν οι αγαπητοί συνάδελ-
φοι από το ΠΑΣΟΚ να την αγνοούν. Εµείς αναπτύσσουµε ένα συ-
γκεκριµένο και συγκροτηµένο σχέδιο εξόδου από την κρίση, που
δεν είναι ευχολόγια τα οποία ακούσαµε σήµερα το πρωί από τον
αξιότιµο Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ. Όλες µας οι πολιτικές είναι εστια-
σµένες στην αγορά εργασίας. Λαµβάνουµε συνεχώς µέτρα για
την ενίσχυση της οικονοµίας. Παράλληλα, στηρίζουµε τους πο-
λίτες που είναι οικονοµικά, αλλά και κοινωνικά περισσότερο εκτε-
θειµένοι σ’ αυτήν την κρίση.

Στόχος µας σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία είναι να βγούµε
από την κρίση µε τις λιγότερες κατά το δυνατόν συνέπειες. Σ’
αυτή, λοιπόν, την πολύ δύσκολη συγκυρία, βεβαίως το ΠΑΣΟΚ
συνειδητά αγνοεί ότι ένα εκατοµµύριο εξακόσιες εβδοµήντα χι-
λιάδες συνταξιούχοι και διακόσιες δεκατρείς χιλιάδες µισθωτοί
θα λάβουν έκτακτο αφορολόγητο οικονοµικό βοήθηµα από 300
ευρώ έως 500 ευρώ, ποσό που αντιστοιχεί σε αύξηση πολλα-
πλάσια του πληθωρισµού. Ξεχνά, επίσης, να µιλήσει για την κα-
τάργηση του φόρου κληρονοµιάς, γονικής παροχής, αγοράς
πρώτης κατοικίας. Ξεχνά να µας απαντήσει –και δεν το έκανε
ούτε σήµερα ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - εάν θα επαναφέρει αυ-
τούς τους φόρους, εάν ποτέ βεβαίως του δοθεί από το λαό η ευ-
καιρία να κυβερνήσει.

Τελικά ποτέ το ΠΑΣΟΚ δεν κατάλαβε την άσκηση εργασίας
που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία. Ποτέ δεν µπόρεσε να αντιληφθεί
πως ενώ µειώσαµε τους φόρους για όλους τους Έλληνες, ταυ-
τόχρονα µειώνουµε και τα ελλείµµατα και το δηµόσιο χρέος που
µας κληροδότησαν σε µια πολύ δύσκολη διεθνή οικονοµική συ-
γκυρία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.

Μπουζάλη.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Σπηλιόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κύριε Υφυπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω το εξής: Με τις νο-

µοτεχνικές αλλαγές που µας δώσατε και τις διορθώσεις, το αφο-
ρολόγητο των 1.000 ευρώ που αναφέρεται στο άρθρο 35,
παράγραφος 1, περίπτωση γ, αφορά όλα τα παιχνίδια του ΟΠΑΠ,
αφορά και τα λαχεία και γενικότερα όλα τα κέρδη απ’ αυτά τα
παιχνίδια; Είναι ένα ερώτηµα αυτό, γιατί νοµίζω ότι αλλάζει το
τοπίο σε σχέση µε τη φορολόγηση των τυχερών παιχνιδιών.

Κύριε Υφυπουργέ, άκουσα µε ενδιαφέρον και εσάς και τον
Υπουργό κ. Παπαθανασίου, που είπε ότι η δυσκολότερη περίο-
δος της κρίσης είναι τώρα, αυτή την ώρα που διανύουµε αυτήν
τη στιγµή. Πριν από λίγο καιρό το είχε ξαναπεί αυτό για εκείνη τη
στιγµή. Αύριο ή τον Οκτώβριο είναι βέβαιο ότι το ίδιο θα ξαναπεί.
Το θέµα είναι, όµως, ότι την ίδια στιγµή στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και σε ολόκληρο τον κόσµο υπάρχουν αχτίδες φωτός ότι η κρίση
ξεπερνιέται, ότι τα προβλήµατα σιγά-σιγά µπορούν να λυθούν.
Το θέµα είναι ότι στην Ελλάδα δεν φαίνεται αχτίδα φωτός. Στην
Ελλάδα δεν φαίνεται να υπάρχει ελπίδα για να βγούµε από το
τούνελ της κρίσης. Γι’ αυτό σας κατηγορήσαµε ότι και τα και-
νούργια φορολογικά µέτρα, όπως και τα προηγούµενα, όπως και
τα επόµενα πηγαίνουν σε ένα βαρέλι χωρίς πάτο, ότι δεν φαίνε-
ται να αποδίδουν και ότι ο κατήφορος στον οποίο βρίσκεται η
χώρα µας δεν φαίνεται να έχει σταµατηµό.

Θέλω ακόµη να σας πω ότι ο κύριος Υπουργός µας ρώτησε
επανειληµµένως το πρωί εάν συµφωνούµε ή όχι µε τη φορολογία
στα τουριστικά σκάφη. Θέλω να σας ρωτήσω, υπάρχει τέτοια
ρύθµιση; ∆εν υπάρχει τέτοια ρύθµιση µέσα στο νοµοσχέδιο. Γιατί
µας ρωτούσε; Είχε σκοπό –το ξέρουµε ότι είχε σκοπό- να επι-
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βάλλει φορολογία, το είχε ανακοινώσει, αλλά γιατί δεν την επέ-
βαλε; Και αυτό είναι ένα ερώτηµα. Γιατί δεν επέβαλε τη φορο-
λογία στα τουριστικά σκάφη και το αφήνει για αργότερα; Έχει
κάποιο σκοπό η Κυβέρνηση ή το ξέχασε; Γαιτι µας ρωτούσε. ∆ύο
φορές µας ρώτησε ο κύριος Υπουργός εάν συµφωνούµε ή δια-
φωνούµε µε τη φορολογία στα τουριστικά σκάφη. ∆εν υπάρχει
όµως τέτοια ρύθµιση.

Επίσης θέλω να σας ρωτήσω το εξής: Υπάρχει εντολή, άγραφη
ή έγγραφη οδηγία προς τις φορολογικές υπηρεσίες και κυρίως
τις ΥΠΕ να χαλαρώσουν τους ελέγχους την καλοκαιρινή περίοδο
και δη µέχρι το Σεπτέµβριο; Υπάρχει τέτοια οδηγία, τέτοια
εντολή, άγραφη ή µη; Γιατί κάτι τέτοιο κυκλοφορεί ότι υπάρχει σ’
αυτές τις υπηρεσίες. Και αν υπάρχει τέτοιο πράγµα, φαίνεται ότι
προετοιµάζετε εκλογές, διαφορετικά δεν είναι δυνατόν σήµερα
να επιβάλουµε καινούργια µέτρα, να προσπαθούµε να µαζέ-
ψουµε φόρους και εσείς να δίνετε εντολή και να παροτρύνετε τις
υπηρεσίες να ατονήσουν τους ελέγχους. Υφίσταται ένα θέµα.

Τέλος, πράγµατι ο εκπρόσωπος του κόµµατος της Νέας ∆η-
µοκρατίας αναγνώρισε ευθαρσώς και µε ειλικρίνεια ότι εµείς, το
ΠΑΣΟΚ, δεν κάνουµε αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση. Επι-
σηµαίνουµε τα θετικά. Κάνουµε κριτική στα αρνητικά. Ζητούµε
βελτιώσεις εκεί που µπορούν να γίνουν. Αλλά πρέπει να σας πω
ότι εµείς δεν αντιπολιτευόµεθα γενικώς όπως ακούγεται και µας
κατακρίνετε εσείς. Εµείς αντιπολιτευόµαστε µε στοιχεία ως
υπεύθυνη αντιπολίτευση σήµερα και ως κυβέρνηση αύριο.

Τελειώνω κύριε Πρόεδρε, και συντάσσοµαι µε τη δική σας
αγωνία, σε σχέση µε αυτά που ακούγονται για τις µίζες, για τους
εκατόν πενήντα τρεις Βουλευτές οι οποίοι έχουν όλοι αναµιχθεί
σε αυτό το µεγάλο σκάνδαλο της «SIEMENS». ∆εν ξέρω εάν θα
χρειαστεί να γίνουµε εδώ µέσα στη Βουλή όλοι δηλωσίες και να
λέµε εγώ δεν είµαι σε αυτήν την περίπτωση ή ο άλλος δεν είναι
σε αυτήν την περίπτωση .Νοµίζω ότι δεν είναι σωστό. Πρέπει να
αναλάβει πρωτοβουλίες η Κυβέρνηση και η Βουλή, ο Πρόεδρος
της Βουλής. ∆εν είναι δυνατόν να µας κατηγορεί ένας Χ Χριστο-
φοράκος ή ο συνήγορός του και να καλούµεθα εµείς τώρα να
αποδείξουµε τί; Ο κάθε Βουλευτής θα είναι αναγκασµένος να
κάνει δήλωση ότι δεν τον αφορά αυτή η υπόθεση;

Είναι ένα σοβαρό ζήτηµα που πρέπει να προβληµατίσει το
Προεδρείο και τον Πρόεδρο της Βουλής γιατί είναι ένα µείζον
ζήτηµα για όλο το πολιτικό σύστηµα.

Τέλος, λέω ότι εάν υπήρχαν στοιχεία στο νοµοσχέδιο που θα
µας έδειχναν ότι θα βγει η χώρα από την κρίση και ότι θα βοη-
θήσουν αυτά τα φορολογικά µέτρα θα το λέγαµε ευθαρσώς. Πι-
στεύουµε όµως ότι όπως και τα άλλα µέτρα πήγαν χαµένα και τα
πλήρωσε ο ελληνικός λαός και συρρικνώθηκε το εισόδηµά του
και βουλιάζει η οικονοµία έτσι και αυτά δεν θα έχουν κανένα απο-
τέλεσµα. ∆υστυχώς για τη χώρα µας που ακολουθεί αυτήν την
πορεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κ. Καρα-
θανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το πιο
σύντοµο ανέκδοτο είναι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ
είναι υπέρ της φορολογικής δικαιοσύνης. Το λέµε αυτό διότι
απλά και µόνο µία προσφυγή στις εισηγητικές εκθέσεις των προ-
ϋπολογισµών από το 2001 και µετά θα έδειχνε την πορεία των
πραγµατικών εσόδων, ότι αυξήθηκε κατακόρυφα η άµεση και έµ-
µεση φορολόγηση των φυσικών προσώπων παρ’ όλη τη συρρί-
κνωση όλα αυτά τα χρόνια του βιοτικού τους επιπέδου και
ταυτόχρονα ότι είχαµε δραµατική µείωση των εσόδων από το µε-
γάλο κεφάλαιο παρ’ όλη την τεράστια αύξηση της κερδοφορίας
τους. Αυτή είναι η συνεπής ταξική πολιτική προς όφελος του µε-
γάλου κεφαλαίου που εφάρµοσε και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και τώρα η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στο πλαίσιο της
φορολογικής αλλά και όχι µόνο πολιτικής.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας προσπαθεί να αξιοποιή-
σει τις εκθέσεις των διεθνών οργανισµών και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για να αποδείξει ότι η πορεία της ελληνικής οικονοµίας
βρίσκεται σε καλύτερο σηµείο από τον µέσο όρο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Αντίθετα, απαντώντας ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ είπε
ότι στις άλλες χώρες υπάρχει αχτίδα φωτός, ότι βγαίνουν από
το τούνελ της κρίσης. Όµως, και οι µεν και οι δε, απέφυγαν όπως

ο διάολος το λιβάνι να αναφερθούν στο πώς ήρθε αυτή η αχτίδα
φωτός ή πώς στην Ελλάδα υπάρχει καλύτερη κατάσταση σε
σχέση µε τον µέσο όρο όταν εφαρµόζεται µία αυστηρά αντιλαϊκή
πολιτική που οι Κυβερνήσεις φορτώνουν τα βάρη της κρίσης στα
πλατιά λαϊκά στρώµατα. Αυτό δεν είναι το σχέδιο; Ανεξαρτήτως
χρώµατος οι Κυβερνήσεις φορτώνουν τα βάρη της κρίσης στη
λαίκή οικογένεια όπως φόρτωσαν και τα βάρη της ανάπτυξης και
των κερδών πάλι στη λαϊκή οικογένεια όλα τα προηγούµενα χρό-
νια και αυτό πολύ περισσότερο όταν εν µέσω της κρίσης στην
Ελλάδα καταγράφουµε για το πρώτο εξάµηνο κέρδη στις εισηγ-
µένες επιχειρήσεις, βεβαίως µε χαµηλότερους ρυθµούς αλλά κα-
ταγράφουν κέρδη και το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα και οι
εφοπλιστές µε νέες παραγγελίες και άλλα τµήµατα του κεφα-
λαίου.

Αντίθετα καλούµε τους εργαζόµενους να δείξουν αυτοσυ-
γκράτηση και να σφίξουν και άλλο το ζωνάρι όταν το είχαν σφί-
ξει όλα τα προηγούµενα χρόνια. Τι αποφεύγετε όµως να πείτε
και η Κυβέρνηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Την θέση σας
απέναντι στα µέτρα που προτείνουν αυτοί οι οργανισµοί. ∆εν έχω
ακούσει κουβέντα για τα ζητήµατα της ευαλφάλειας, δηλαδή της
ακόµη µεγαλύτερης ευελιξίας στην αγορά εργασίας. Και βε-
βαίως, δεν µπορείτε να πείτε κουβέντα γιατί Νέα ∆ηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ ψηφίσατε την έκθεση ΕΛΚΑΣ στο Ευρωπαϊκό Κοινοβού-
λιο που αυξάνει τον εβδοµαδιαίο χρόνο εργασίας σε εβδοµήντα
πέντε ώρες και καταστρατηγεί οποιαδήποτε συλλογική σύµβαση
και οποιαδήποτε σταθερότητα στην εργασία και τη σταθερή απα-
σχόληση. Και στους σχεδιασµούς σας στο πλαίσιο της βιωσιµό-
τητας των ασφαλιστικών ταµείων είναι να φαλκιδευτούν ακόµη
περισσότερο τα ασφαλιστικά δικαιώµατα. Ήδη συµµετέχει στο
διάλογο µε την Κυβέρνηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση για
την καταστρατήγιση των βαρέων και ανθυγιεινών. Ήδη η Κυ-
βέρνηση προδιαγράφει τον διαχωρισµό του κλάδου της σύντα-
ξης από τον κλάδο της υγείας για να εµπορευµατοποιηθεί ακόµη
περισσότερο η υγεία. Να λοιπόν, ποια είναι τα µέτρα στα οποία
ήσαστε ταυτισµένοι, αρκεί να µην θιγεί το ιερό και όσιο της πο-
λιτικής σας που είναι η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, η κερ-
δοφορία του µεγάλου κεφαλαίου που αποτελεί τον πυρήνα και
της κρίσης και θυσιάζει την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Πρώτον, σε σχέση µε αυτό που ρώτησε ο κ. Σπηλιόπου-
λος για το αφορολόγητο των 1.000 ευρώ πρέπει να πω ό,τι
αφορά στα κέρδη από λαχειοφόρες αγορές και από τηλεοπτι-
κούς διαγωνισµούς, και δεν αφορά στα κέρδη από λαχεία και
από άλλα τέτοιου είδους στοιχήµατα και παιχνίδια.

∆εύτερον, η επιβολή ειδικής φορολογίας στα σκάφη αναψυ-
χής ανακοινώθηκε από το Υπουργείο µας. Είναι µέτρο που οι δια-
τάξεις του θα έρθουν µε επόµενο νοµοσχέδιο στη Βουλή. Το
µέτρο ανακοινώθηκε -και θα εφαρµοσθεί- σε συνέντευξη τύπου
από τον Υπουργό. Εποµένως, δεσµεύει το Υπουργείο Οικονοµίας
και Οικονοµικών. ∆εν υπάρχει λόγος να το αµφισβητείτε. Προ-
φανώς δεν υπάρχει στο νοµοσχέδιο αλλά είναι ένα µέτρο που
έχει ανακοινωθεί. Όταν εγώ σας είπα ότι τα ποσά που έχει βε-
βαιώσει από ελέγχους η ΥΠΕΕ το τελευταίο πεντάµηνο είναι αυ-
ξηµένα κατά 39%, πράγµα το οποίο σηµαίνει ότι η
δραστηριότητα της ΥΠΕΕ φέτος και των άλλων ελεγκτικών µη-
χανισµών ακριβώς λόγω της κρίσης έχει ενταθεί για να βεβαιω-
θούν περισσότερα ποσά και για να αντιµετωπιστεί πιο
αποτελεσµατικά η φοροδιαφυγή, είναι δυνατόν να µου λέτε εδώ
στο Κοινοβούλιο ότι έχει δοθεί προφορική ή γραπτή εντολή στην
ΥΠΕΕ να χαλαρώσει τους ελέγχους αυτό το διάστηµα; Επιτρέψτε
µου κύριε συνάδελφε να σας πω ότι αυτά τα πράγµατα δεν λέ-
γονται στο Κοινοβούλιο. Οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του Υπουρ-
γείου µας έχουν καθήκον και αυτή είναι η εντολή που έχουν και
από την πολιτική ηγεσία και αυτό το καθήκον τους προκύπτει από
τον νόµο και από το Σύνταγµα, να αντιµετωπίζουν και να κατα-
πολεµούν τη φοροδιαφυγή. ∆εν έχει δοθεί καµµία εντολή είτε
γραπτή είτε άγραφη για να χαλαρώσουν οι έλεγχοι.

Τέλος, κύριε Βορίδη, και αναφέροµαι σε αυτά που είπε ο Αρ-
χηγός σας, από τα στοιχεία τα οποία πήρα και κατέθεσε στη συ-
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ζήτηση για την Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων,
επειδή έγινε και ειδική αναφορά στο πρόσωπό µου, δεν προκύ-
πτει ότι υπάρχει κάποια γνωµάτευση που να την έχω αποδεχθεί
εγώ. Επιφυλάσσοµαι να µελετήσω τον φάκελο και να επανέλθω
στην Ολοµέλεια, γιατί τέτοιου τύπου προσωπικές αναφορές δεν
τις δέχοµαι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας); Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 37 και
θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ -ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ -ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 19
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έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς, το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Παρών.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό, ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 37

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 22.04’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 9 Ιουλίου και ώρα 09.30’ µε αντι-
κείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο:
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία: ψή-
φιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης:
i) «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιουχικών Εταιρειών και
άλλες διατάξεις» και ii) συνέχιση της συζήτησης επί των τροπο-
λογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών: «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών,
Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Τα-
χείας Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη.

1022 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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